
Mindenkit meg
mozgatnak régiónkban 
250 millió forint pályázati forrásból teremt sportolási 
lehetőséget a RÖPKE Kecskeméti Röplabda Sportegye-
sület, főként hátrányos helyzetűek számára. A progra-
mokról és célokról beszélgettünk Szamler László kom-
munikációért is felelős HR-referenssel.

Átgondolt 
fejlesztések 
Szemereyné Pataki Klaudia 
polgármester szerint átgon-
dolt, tudatos, egymásra épülő 
lépésekkel halad az útháló-
zat-fejlesztés Kecskeméten.

12 évesek 
a bíróságon? 
Sárközy Szabolcs bíró szerint 
sokan nem tudják, hogy egy 
aprónak tűnő gyerekcsíny akár 
bírósági ügyhöz is vezethet a 
kiskorú esetében is.

10. oldal 15. oldal 11. oldalTÖMEGSPORT ÚTHÁLÓZAT JOGI ÜGYEK

A SzentGyörgyidíj 
kecskeméti jelöltjei 

KÖZGYŰLÉS

Kemény viták és 
kompromisszumok 

Az idei első közgyűlést élénk viták tar-
kították, de a kompromisszumkész-
ség is megmutatkozott a két oldal 
között. Összefoglalónkban szó esik 
többek között a kórházi körforgalom 
építéséről és a városrészi tanácsadó 
testületek kialakításáról is.

A Bács-Kiskun Megyei Kórház orvosai 
– dr. Kelemen Edit, dr. Sikorszki Lász-
ló, dr. Pétervári László és Szentannay-
né dr. Tóth Ágnes – is szerepelnek a 
III. Szent-Györgyi Albert Orvosi Díjra 
jelöltek között. A közönségszavazás 
február 16-án vette kezdettét. A dí-
jat a közönség jelölései és szavazatai 

alapján 6 régió szerint csoportosítva, 
7 orvos és egészségügyi szakdolgozó 
kaphatja meg. A zsűri döntése alapján 
pedig különdíjakat is kiosztanak. A 
jelölt orvosokra március 16-a éjfélig 
lehet szavazatot leadni. A díjátadó 
ünnepséget április 23-án Budapesten 
rendezik.

Bóbita bábtalálkozó

Táncos flashmob, szerelmi kalandtúra, családterapeuták előadásai, 24 órás imanap, házaspárok megáldása 
– idén is számos programot rendeztek február 8. és 15. között a házasság hete keretében Kecskeméten

FEJLESZTÉS

A négysávos 
Izsáki út tervei 

Tízévnyi előkészítés után célegyenes-
be ért az 52-es főút Kecskemét belte-
rületi szakaszának négysávosítása. A 
tervek június végére készülnek el, és 
ha májusban a minisztérium forrást 
biztosít a projektre, akkor indulhat a 
kivitelező keresése. A nagy forgalmú 
útszakasz megépítésének ára 56 in-
gatlan egy részének kisajátítása, illet-
ve 29 épület lebontása.
 Cikkünk a 5. oldalon olvasható

Egy hét házasságünnep

21. oldal

22. alkalommal rendezte meg múlt pénteken a Ferenczy Ida Óvoda Csigabiga 
Óvodája a város óvodái számára a Bóbita bábtalálkozót. A tehetséggondozó 
programon tíz óvodáscsoport mutatott be népmeséket és állatmeséket
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OLVASSA AZ INTERNETEN MINDEN NAP! KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: MÁRCIUS 5.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

3., 8. oldal

12–14. oldal

Hosszú Katinkával 
rajtolt az Univer 24

A hétvégén rendezték 
a hatodik Univer 24
et, a hagyományos, 
egynapos úszóver

senyt a Kecskeméti 
Fürdőben. Az esemé

nyen ismét több mint 
2000en vettek részt. 

A megnyitón ezúttal 
is tiszteletét tette 

háromszoros olimpiai 
bajnok úszónk,   
Hosszú Katinka

Cím
lapfotók: Banczik Róbert
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SZAVAZÁS

Személyesen élte át a KecskemétRocks2019 
felejthetetlen hangulatát? Az interneten látta, 
milyen fergeteges buli volt? Fülében még ott 
dübörög a zene? Szavazzon, hogy a 2019-es év 
magyar nagykoncertje a szeptember 7-i kecs-
keméti óriáskoncert legyen! Szavazni itt lehet: 
https://szavazas.koncert.hu/2019/az-ev-ma-
gyar-nagykoncertje. A Koncert.hu által meghir-
detett szavazás február 24-ig tart.

ÚJ ÜGYVEZETŐ

Dr. Patay Balázs, az önkormányzat jogi osztályá-
nak jelenlegi vezetője lesz a Hírös Sport Non-
profit Kft. új ügyvezető igazgatója március 1-jé-
től. Az új ügyvezető több mint tíz éve dolgozik 
a kecskeméti önkormányzatnál, négy éve áll a 
jogi osztály élén. Kinevezése határozatlan idő-
tartamra szól, Szenes Márton helyét foglalja el, 
aki a Városi Alapkezelő Zrt.-nél kíván szakmai 
feladatokat ellátni.

OLWASSUNK!

Február 29-én gyűlnek össze a Hírös Agórában 
Wass Albert tisztelői, akik a Hírös Rovókör és a 
Hírös olWASSókör szervezésében megvalósuló 
eseményen 5-10 perces részeket olvasnak fel az 
író műveiből. Aznap 10 és 19 óra között várják 
a Hírös Agóra 32-es termébe az előadókat, és 
azokat is, akik szívesen hallgatják mások ked-
venc idézeteit, valamint az ifjú és gyakorlott 
zenész és énekes előadókat.

EGÉSZSÉGKERT

A Bács-Kiskun Megyei Oktatókórház dr. Molnár 
Mária vezette Egészségkert csapata nyerheti 
a Richter Anna Díjat. A Richter Gedeon gyógy-
szercég a pályázat kiírásával kreatív ötletek 
kidolgozására inspirálta az egészségügy, gyógy-
szerészet és oktatás területén dolgozó nőket. 
A megyei intézmény csapata egy, a gyógyulás 
folyamatához is hozzájáruló csodás kertet ál-
modott meg a kórház területére.
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Előbb Helvéciára vitette magát, majd 
fegyverrel követelte a taxistól bevéte-
lét egy 16 éves fiú. A kecskeméti nyo-
mozók őrizetbe vették.

Kecskemét központjában február 
15-én hajnalban az egyik helyi taxis 
felvett egy fiatalembert, akit – kéré-
sének megfelelően – Helvéciára szállí-
tott. Az úti célhoz érkezve az utas a fu-
varosa türelmét kérte mondván, hogy 
bemegy pénzért a házba. Néhány perc 
elteltével kijött, és visszaült a kocsiba, 
majd a sofőrre fogva egy fegyvert, a 
bevételt követelte. A taxis az elkövető 
kezéből kivette a pisztolyt, majd az 
autóból kiszállította, ekkor a tettes el-
szaladt. A bűncselekmény során senki 
sem sérült meg.  

A történtek miatt a sértett feljelen-
tést tett a rendőrségen. A bűncselek-
ményhez használt eszközt szakértő 
vizsgálja. A kecskeméti nyomozók 
beazonosították az utast, akit elfogtak 
és előállítottak. A 16 éves kecskeméti 
fiatalt fegyveres rablás bűntett kísérle-
te miatt gyanúsítottként kihallgatták, 
őrizetbe vették, majd a napokban a 
Kecskeméti Járásbíróság elrendelte 
egy hónapos letartóztatását.

Fegyverrel 
fenyegette 
a taxist

„Nyakvágós” per: 7 év börtön 
EMBERÖLÉS KÍSÉRLETÉÉRT
A Kecskeméti Törvényszék 7 év 
börtönre és 5 év kiutasításra 
ítélte azt az olasz állampolgárt, 
akit emberölés kísérletével 
és garázdaság bűntettével 
vádol a BácsKiskun Megyei 
Főügyészség.

Az ítélet lényege szerint az olasz 
állampolgár I. rendű vádlott 2018. 
november 4-én egy kecskeméti szó-
rakozóhelyen összeszólalkozott egy 
férfivel, akit megütött, majd meg-
rúgni és megtaposni próbált. Emiatt 
a biztonsági szolgálat az épület elé 
kísérte. Az I. rendű vádlott ekkor a 
gépkocsijához ment, amiből magá-
hoz vett egy kést. Időközben a szó-
rakozóhely előtt dulakodás alakult 
ki olasz és magyar állampolgárok 
között. Ezt észlelte az I. rendű vád-
lott, aki az ügy sértettjét – dulakodás 
közben – először háton szúrta, majd 
elvágta a nyakát. Ezután távozott a 
helyszínről; a kés az eljárás során 
nem került elő. A sértett életveszé-

lyes sérülést szenvedett, életét a 
gyors és szakszerű orvosi beavatko-
zás mentette meg.

Az ítélet nem jogerős, azzal szem-
ben a vádlott és védője enyhítésért, 

illetőleg emberölés kísérlete helyett 
életveszélyt okozó testi sértés meg-
állapítása és a kiutasítás mellőzése 
érdekében fellebbezett. A főügyész-
ség 3 nap gondolkodási időt tartott 

fenn az esetleges jogorvoslat beje-
lentésére. A vádlott letartóztatását a 
törvényszék fenntartotta.

A bejelentett fellebbezésekről a 
Szegedi Ítélőtábla dönt majd.

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

KATONATELEPI TRAGÉDIA: GYŰJTÉS INDULT  
Niki és Szandra családjának megsegítésére
Örökre megváltozott annak a 
családnak élete, amely elveszí
tette két gyermekét a vasárnapi 
tragédiában. Sokan segítenek 
most a gyermekeit egyedül neve
lő anyának, köztük van a Városi 
Szociális Közalapítvány is. A 
szervezet számlaszámot nyitott 
azoknak, akik anyagi segítséget 
szeretnének adni a családnak.

Molnár H. Boglárka 

Mécseseket és virágokat helyeztek 
ki a gyászolók a katonatelepi vasúti 
átkelőhöz, ahol a tragédia történt. A 
balesetben két kislány, Niki és Szand-
ra vesztette életét. Az iskola aulájá-
ban kitették a testvérpár képét, amely 
mellett mécsesek égnek. Az igazgató 
szerint a lányok átlagos tanulók, na-
gyon rendes, kedves gyerekek voltak. 
A nagyobbik nemrég volt Erdélyben a 
Határtalanul Program keretében.

Az intézménybe iskolapszicholó-
gust hívtak, hogy segítsen a gyerme-
keknek a tragédia feldolgozásában. 
A Kecskeméti Médiacentrum hétfőn 
meglátogatta az édesanyát. Rozália 
egyedül neveli gyermekeit. Mint ki-
derült, bár a bulvármédiában az jelent 
meg, hogy haragszik az anyósára, ez 

nem igaz, mert senkire sem haragszik. 
A nagymama egyébként fizikailag jól 
van, lelkileg összetört. 

Az édesanya szerint most minden 
segítség jól jön számukra, mivel nem 
veti fel őket a pénz. Szeretne például 
két keresztet kihelyezni a baleset hely-
színére. A református egyháztól azt az 
ígéretet kapta, hogy segíteni fogják. 

Míg a család megpróbálja túlélni, az 
egész város megmozdult. A közössé-
gi oldalak tele vannak azokkal a kom-
mentekkel, hogy hogyan lehetne segí-
teni a családnak. Egy gyűjtés indul, egy 
külön bankszámlaszámmal, oda lehet 
majd küldeni az adományokat.

A körzet önkormányzati képviselő-
je is segít a családnak. – Az a döntés 

született, hogy a Városi Szociális Köz-
alapítvány egy számlaszámot nyit a 
családnak, ide lehet pénzt utalni. Egy 
gyorssegélyt már kaptak, amit még 
egyszer igényelhetnek – nyilatkozta 
a Kecskeméti Televíziónak dr. Fekete 
Gábor önkormányzati képviselő.

A gyermekek édesanyjának, Ábelné 
Farkas Rozáliának a jóváhagyásával 

indult a gyűjtés. Aki segíteni szeret-
ne, az alábbi számlaszámra küldhet 
pénzadományt, a közlemény rovatban 
feltüntetve, hogy „adomány Nikoletta 
és Alexandra családja részére”.

Tíz éve nem vezetett 
az elhunyt kislányok 
nagymamája
A vasárnapi tragédia előtt láthatáson 
volt a családtól külön élő édesap-
juknál Nikoletta és Alexandra. Saj-
tóinformációk szerint a férfi anyja, a 
nagymama, aki hazavitte volna őket, 
legalább tíz éve nem vezetett autót. 
Hárman ültek az autóban, délelőtt 9 
óra 10 perckor értek Katonatelepen a 
Barka utcai vasúti átjáróhoz. Itt – mi-
vel a lámpa működött – vélhetően a 
tilos jelzés ellenére hajtott a sínekre a 
62 éves asszony, miközben Budapest 
felől érkezett a Hírös InterCity vonat. 
Esélye sem volt a túlélésre a 8 és 12 
éves kislánynak. A kocsi a brutális üt-
közés hatására kettészakadt, a roncs 
két része méterekre került egymástól.  
A balesethez kiérkezett hozzátarto-
zók teljesen összeomlottak. A ható-
ságok egyik képviselője a helyszínen 
elmondta, hogy ilyen tragédiát még 
soha nem látott. 

Kecskeméti Szociális Közalapítvány 
1173200220322144 (OTP Bank Nyrt.)
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PÁRTIGAZGATÓ

A Jobbik testülete az eddigi Bács-Kiskun megyei 
regionális igazgatót, Lejer Zoltánt választotta 
új pártigazgatónak, aki Szabó Gábort váltja a 
poszton. A tíz jelölt közül befutó Lejer Zoltán 
a Kecskeméti Televíziónak adott interjúban el-
mondta: nem egy személyben, hanem pártigaz-
gatóságon keresztül fogja ellátni az országos 
feladatait, így a kecskeméti képviselői munká-
jára is marad elég ideje.

JÓKAISÉTA

A magyar széppróza napjához kapcsolódóan di-
ákcsoportok látogatták meg február 17-én váro-
sunk Jókai-emlékhelyeit. A séta előtt Székelyné 
Kőrösi Ilona történész-főmuzeológus, a Katona 
József Emlékház vezetője tartott nekik előadást 
Jókai Mór kiterjedt kecskeméti kapcsolatrend-
szeréről. Az író Kecskemétet második szülő-
városának tartotta, ő maga mondta azt, hogy 
szellemi énjét „e város szülte”.

VITAFÓRUM

Lifestyle versus Karrier címmel tartott vitafó-
rumot az Ifjúsági Összefogás február 14-én. A 
második alkalommal megrendezett esemény 
a fiatalok kulturált párbeszédre való nevelését 
célozta. A szórakozással egybekötött alkalom 
moderátora Molnár Levente, az Ifjúsági Ösz-
szefogás elnöke volt, az eseményen részt vett 
Engert Jakabné alpolgármester és Salacz László 
országgyűlési képviselő is.

SZÁZÉVES

100. születésnapját ünnepelte február 5-én Kol-
lár Terézia a Margaréta Otthonban. A szépko-
rú hölgyet családja, barátai, az otthon lakói és 
dolgozói, valamint a város képviseletében Sze-
mereyné Pataki Klaudia polgármester és Engert 
Jakabné alpolgármester tortákkal, virágokkal 
és ajándékokkal köszöntötték. Terike néni Ka-
locsáról származik, hat éve, combcsonttörése 
után költözött Kecskemétre.

(Folytatás az 1. oldalról) 

– Az együttélés, az együtt gon-
dolkodás, a közös élmények 
azok, amelyekre felhívjuk a fi-
gyelmet a házasság hete prog-
ramjain keresztül, mert ezek 
nagyon fontos dolgok felgyor-
sult világunkban és életünkben. 
Nagyon széles körnek – fiata-
labbak, idősebbek számára egy-
aránt – biztosítunk lehetőséget, 
hogy megéljék a szeretet ünne-
pét – hangsúlyozta Szemereyné 
Pataki Klaudia polgármester a 
rendezvénysorozatot felvezető 
sajtótájékoztatón, egy nappal a 
hivatalos megnyitó előtt.

Másnap, február 8-án délután 
aztán táncba hívó programmal 
vette kezdetét a hét. A szerve-
zők ugyanis ezzel a metaforával 
kívánták megmutatni, mit jelent 
az elköteleződés. A házassá-
got a tánccal párba állítva azt 
érzékeltették, hogy előbbi egy 
olyan vállalkozás, amely nagy 
pörgéssel, sok örömmel és sok 
fáradsággal jár – állandó párral 
forogva pedig egyre mélyül a 
táncosok közötti összhang.

A Kecskemét Táncegyüttes 
táncosainak vezetésével több 
mint húsz fiatalabb és idősebb 
pár ropta a Bács-Kiskun Megyei 
Katona József Könyvtár díszter-
mében. Ugyanitt Engert Jakab-
né alpolgármester köszöntötte 
a megjelenteket, Néma Attiláné 
Ella, a Parázs Pasztorális Köz-
pont koordinátora szerelmi ka-
landtúrára hívta őket, dr. Finta 
József érseki helynök, a Nagy-
templom plébánosa pedig arról 
szólt, hogy a szerelem csak esz-
köz egy nagyobb cél, mégpedig 
a házasság és a család felé, és a 
mostanihoz hasonló ünnepi al-
kalmak ezen értékek fontosságá-
ra emlékeztetnek minket.

Kecskeméten a Parázs Paszto-
rális Központ és a Nők a Nemzet 
Jövőjéért Egyesület kezdemé-
nyezésére hét évvel ezelőtt ren-
dezték meg először a házasság 
hetét. Mára az összes egyház, 
a város patinás intézményei és 
civil szervezetek is bekapcsolód-
tak a szervezésbe.

A programhoz kapcsolódóan 
a Nők a Nemzet Jövőjéért Egye-
sület idén A család a legjobb 
csapat címmel hirdetett rajzpá-
lyázatot. Erre két kategóriában 
közel száz pályamű érkezett. Az 
ünnepélyes eredményhirdetést, 
illetve a beérkezett alkotásokból 
rendezett kiállítás megnyitóját 
február 14-én tartották a Bozsó 
Gyűjteményben.

KECSKEMÉTI KRÓNIKA
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Színes programokkal ünnepelte 
A VÁROS A HÁZASSÁG HETÉT

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

A Kecskemét Táncegyüttes tagjainak vezetésével több mint 
húsz fiatalabb és idősebb pár táncolt a nyitórendezvényen

A rajzpályázat témája: a család a legjobb csapat
A díjakat (balról) Loránd Klára, a Bozsó Gyűjtemény igazgató kurátora,  

valamint Lévai Jánosné önkormányzati képviselő adta át
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Kizárólag kamarai gyakorlati 
oktatói tanúsítvánnyal ren
delkező szakemberek foglal
kozhatnak tanulóval az iskolai 
rendszerű szakképzésben. Ezen 
az új szakképzési törvény nem 
változtatott. A BácsKiskun Me
gyei Kereskedelmi és Iparkamara 
idén is meghirdette a támogatott 
képzések lehetőségét. 

Tavaly 280-an 
tettek sikeres 
vizsgát. A visz-
szajelzések azt 
mutatják, hogy 
a képzésben 
részt vevő szak-
emberek elége-
dettek voltak. 

Úgy nyilatkoztak, hogy a kötelezettsé-
gen túl is megérte eljönni a képzésre. 
Kialakult a csoportkohézió, jól érezték 
magukat az órákon – fogalmazott a 
kamara szakképzési igazgatója. Ördög 
Dóra hozzátette: az idén is helyben 
kínáljuk a képzéseket és a vizsgákat. 
Tavaly több csoportot indítottunk Kecs-
keméten kívül Baján és Kiskunhalason. 
Ez idén sem lesz másként.

Fontos hangsúlyozni, hogy 2019. 
szeptember 1-jétől csak kamarai gya-
korlati oktatói tanúsítvánnyal rendel-
kező szakemberek foglalkozhatnak 
tanulóval az iskolai rendszerű szak-
képzésben, kivéve, ha a szakképzési 
törvény 31. § (3) bekezdésében leírt 
mentességben részesülnek.

„31. § (3) * Mentesül az (1) bekezdés 
b) pontjában meghatározott követel-
mény alól az a gyakorlati oktató, aki

a) azon szakképesítések tekinteté-
ben, amelyekben a szakképesítésért 
felelős miniszter kiadta a mestervizs-
ga követelményeit, szakirányú mes-
tervizsgával rendelkezik,

b) az oktatott, állam által elismert
ba) szakképesítés szakirányának 

megfelelő felsőfokú végzettséggel és 

legalább kétéves szakirányú szakmai 
gyakorlattal, vagy

bb) szakirányú szakképesítéssel és 
felsőfokú végzettséggel, valamint leg-
alább ötéves szakirányú szakmai gya-
korlattal rendelkezik,

c) a Vendéglátóipar ágazatba tar-
tozó szakképesítést olyan gyakorlati 

képzőhelyen oktatja, amely – a szak-
képzésért és felnőttképzésért felelős 
miniszter által rendeletben meghatá-
rozott – vendéglátóipari egységben 
folytat gyakorlati képzést, vagy

d) a hatvanadik életévét betöltötte.”
A képzés 50 órás, 25 óra elmélet és 

25 óra tréning, melyben a gyakorlati 

oktatók segítséget kapnak a fiatal ge-
nerációkkal való bánáshoz és a kép-
zéssel kapcsolatos iratokban, felada-
tokban való eligazodáshoz. 

A képzéshez a Bács-Kiskun Megyei 
Kereskedelmi és Iparkamara támoga-
tást nyújt, így csak egy 20%-os önrészt 
kell a jelentkezőnek vagy munkáltató-

jának befizetni. A támogatást az Inno-
vációs és Technológiai Minisztérium 
biztosítja.

Jelentkezési lehetőség:
Gaál Bernadett  

gyakorlati oktatói referens, BKMKIK
76/501-519, 70/933-4792

gyok@bkmkik.hu

Gyakorlati oktatói tanúsítványt 
ad a kereskedelmi és iparkamara

Ördög Dóra

Zöld távhő megújuló energiával
Átfogó fejlesztés a hírös város 
távhőszolgáltatásában címmel 
tartott szakmai rendezvényt 
a KECSKEMÉTI TERMOSTAR Kft. 
az Aranyhomok szállodában. A 
hallgatók a cég zöld fejlesztési 
projektjeiről, a faalapú biomasz
sza hasznosításának lehetősége
iről hallhattak előadást, valamint 
megtudhatták azt is, hogyan 
lehet a távhővel hozzájárulni a 
levegő tisztaságához.

Zöld úton Kecskemét. Ez volt a KECS-
KEMÉTI TERMOSTAR Kft. fórumának 
központi gondolata, ahol az érdekelt 
feleknek, a tulajdonosi, társasházi 
képviselőknek, illetve a fogyasztóik-
nak mutatták be, hány fontos döntés 
és lépés kellett ahhoz, hogy idáig el-
jussanak a fejlesztésekben.

A vendégeket Horváth Attila ügy-
vezető igazgató köszöntötte, ösz-
szefoglalta a cég eddigi működését, 
és beszélt a zöld pályázatokról, azok 
megvalósítási folyamatáról. Kiemel-
te, a fejlesztések egyik legfontosabb 
eleme a Mindszenti körúton épülő 
új biomassza alapú fűtőmű, melynek 
köszönhetően a szolgáltatás nemcsak 

hatékonyabb, de jóval környezetkí-
mélőbb is lesz. 

A faalapú biomassza hasznosításá-
nak lehetőségeiről dr. Bárány Gábor, 
a KEFAG Zrt. osztályvezetője tartott 
előadást. Elmondta, a tervezett fű-
tőműben aprítékot tüzelnek el, mely 

elsősorban erdőgazdálkodásból szár-
mazik. Olyan meglévő melléktermé-
kek ezek (gallyak, tuskók, faipari mel-
léktermékek), melyek jelenleg nem 
vagy nem kellőképpen hasznosulnak.

– Gazdaságos energia úgy lesz be-
lőle, hogy csökkentjük a szállítási 

távolságot. Vagyis arra törekszünk, 
hogy minél közelebb lévő források-
ból tudjuk beszállítani a faaprítékot. 
Minél jobban lecsökkentjük a szállí-
tási távolságot, annál előnyösebben 
tudjuk felhasználni ezt az anyagot, 
annál kisebb lesz az energiakör, amit 
használunk – hangsúlyozta dr. Bárány 
Gábor, akinek előadása után Beliczay 
Erzsébet építészmérnök, környezet-
védelmi szakértő tartott prezentációt. 

A Levegő Munkacsoport korábbi 
elnöke kiemelte, a távfűtés újra rene-
szánszát éli, Kecskeméten pedig erre 
a biomassza jelenti a megoldást. Az 
Európai Unió előírta, és minden tag-

ország el is fogadta, hogy új épület-
nél nemcsak meg kell felelni bizonyos 
hőtechnikai előírásoknak, hanem 25 
százalékban megújuló energiát is kell 
biztosítani. Ez lehet napelem, hőszi-
vattyú, de lehet távfűtés is. Ha pedig 
olyan szolgáltató biztosítja az utób-
bit, ami biomasszát vagy más meg-
újuló biomasszát hasznosít, akkor ez 
a követelmény automatikusan teljesül 
is. Ez pedig azt jelenti, Kecskemét 
zöld úton jár!

Faapríték alapú hőtermeléssel évente 13 millió köbméterrel kevesebb gázra van 
szükség és 23 ezer tonnával csökken a CO2-kibocsátás.. A társasházak eltérő 
igényeinek kielégítése érdekében 52 db felhasználói hőközpont létesül (egy hő-
központ 30-60 lakás fűtési és használati melegvíz hőszükségletét látja el), a Szul-
tán utcai, a Mindszenti körúti és a Széchenyivárosi fűtőmű hatékonyabb együttmű-
ködése érdekében pedig új fűtőművi csővezetékrendszer kiépítése és korszerű 
keringtetőszivattyúk állítása valósul meg.

Dr. Bárány Gábor, a KEFAG Zrt. osztályvezetője
Beliczay Erzsébet építészmérnök,  
környezetvédelmi szakértő
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Új lakások épülnek 
HOMOKBÁNYÁN
1,4 milliárdos állami támogatással indul bérlakásépítési program 
Kecskeméten, melynek helyszíne Homokbánya lesz. A volt orosz 
laktanya területén két épületet is lebontanak, és egy új társasházat 
építenek a helyére.

Két épületet bontanak le, és építenek 
a helyükre egy vadonatúj társasházat 
Homokbányán a bérlakás-építési 
programnak köszönhetően. Ahogyan 
korábban megírtuk, a kormány a pro-
jektre már rendelkezésre bocsátotta 
az 1,4 milliárd forintot Kecskemét 
számára. A mostani program azon-
ban nem az első a városban.

– Ez a második 1,4 milliárd, amit bér-
lakásépítésre kaptunk, most folytatjuk 
a tömbrehabilitációt. Így a Homokbá-
nya lakásállományát megújítva tovább 

tudjuk gazdagítani a kecskemétiek le-
hetőségét – hangsúlyozta Szemereyné 
Pataki Klaudia polgármester.

Az önkormányzat Homokbányát 
folyamatosan építi a kecskemétiek 
számára, hiszen ezek a fejlesztések a 
város közösségét szolgálják.  

Az Auchan oldaláról megközelít-
ve Homokbányát egy szép, színes 
épület elkészült már, ezt sokan lát-
hatják. E mögött folytatják tovább a 
tömbrehabilitációt. Egyrészt le kell 
bontani két épületet, mert szerkeze-

tileg alkalmatlanok a felújításra. Ezek 
helyén épül egy új társasház. A beru-
házás a környező terület rendezését, 
a parkosítást, a parkoló kialakítását, 

a területrendezést is magába foglalja 
– mondta el a polgármester.

A programnak köszönhetően jó 
minőségű lakásokhoz juthatnak majd 

a pályakezdők, a fiatalok, a Kecske-
métre költözők, ezzel tovább javul-
hat a lakhatási helyzet a városban.

 Molnár H. Boglárka

Bemutatták a négysávos Izsáki út terveit
Tízévnyi előkészítő munka után 
célegyenesbe ért az 52es főút 
(Izsáki út) Kecskemét belterületi 
szakaszának négysávosítása. A 
szükséges tervek június végére 
készülnek el, és ha májusban a 
minisztériumi döntés forrást biz
tosít a projektre, akkor indulhat 
a kivitelező keresése. A nagy 
forgalmú útszakasz megépítésé
nek ára 56 ingatlan egy részének 
kisajátítása, illetve 29 épület 
lebontása.

2010 óta zajlanak az Izsáki út négy-
sávosításának előkészületei Kecs-
keméten. Korábban három terv is 
készült az útvonal egy-egy szaka-
szának átépítésére, ezeket gyúr-
ta össze és aktualizálta az elmúlt 
években a Nemzeti Infrastruktúra 
Fejlesztő Zrt. (NIF). A társaság feb-
ruár 6-ai lakossági tájékoztatóján 
többek között kiderült, hogy az M5-
ös autópálya és a nagykörút közötti 
szakasz felújítása három ütemben 
zajlik. Turbókörforgalom épül majd 
a Szil-Coop közelében, a Sport utcai 
leágazásnál, illetve az Auchan után, 
a benzinkút közelében is. A beruhá-
zás keretében 1,5 kilométer hosszan 
(Vízmű utca–Auchan körforgalom 
között) új 2x2 sávos utat építenek, 
3.5 kilométeren pedig a már meglé-
vő szakaszokat teljesen felújítják és 
a közműveket is kicserélik. A beru-
házásnak része emellett 1,5 kilomé-
ternyi szervizút kialakítása is.  

A tervek szerint elsőként a vasúti 
átjáró és a Vízmű utcai szakasz, má-
sodikként a Katona gimnázium és a 
vasúti átjáró, harmadikként pedig 
a Vízmű utca, illetve az M5-ös au-
tópálya közötti rész fog megépülni. 
A négysávosítás miatt ez utóbbi a 
legkritikusabb szakasz, mivel itt több 
ingatlanrészt is kisajátítanak, illetve 
lesznek olyan épületek, amelyeket 

el is kell bontani. A tervek szerint az 
egész projekt keretében 56 ingat-
lanrész kisajátítására kerül sor, 29 
épületet pedig le kell bontani.  Mint 
a NIF képviselői a tájékoztatón hang-
súlyozták, ez az ára annak, hogy az 
útvonalon közlekedő napi 20 ezer 
jármű könnyebben és gyorsabban el-
jusson úti céljához.

A kisajátítások részleteiről a ren-
dezvényen nem volt szó, de mint 
elhangzott, minden érintett ingat-
lantulajdonossal személyesen fognak 
megegyezni. A folyamat egyébként 
közel egy évet vesz majd igénybe.

A NIF környezetvédelmi szakem-
bere is felszólalt a rendezvényen, 
aki az elvégzett zajmérések alapján 

azt mondta, hogy az adatok most is 
határérték felettiek, az a cél, hogy 
azok magasabbak már ne legyenek. 
Kiderült az is, hogy az út menti laká-
sok tulajdonosai támogatást kapnak 
nyílászáróik hangszigetelésére, illetve 
azok cseréjére is.

A tájékoztatókat követően több 
Izsáki úti ingatlantulajdonos is szót 
kért. Volt, aki azt kérte, hogy a kivi-
telezés a lehető legrövidebb ideig 
tartson, hogy minél rövidebb ideig 
legyenek forgalomkorlátozások. Má-
sok kifogásolták a Vízmű utca, illet-
ve az Auchan körforgalom közötti 
nagyszámú ingatlan kisajátításának 
módját, többek szerint az erdősávok 
bevonásával kevesebb magánszemély 

területét kellene feláldozni. Volt, aki 
megjegyezte azt is, hogy a tervek nin-
csenek összhangban a városvezetés 
elképzeléseivel, vagyis a helyi tömeg-
közlekedés használatának ösztön-
zésével, ugyanis a tervrajzokon nem 
szerepelnek buszsávok.

A tájékoztatón jelen volt a Szövet-
ség a Hírös Városért Egyesület több 
képviselője is. Bodrozsán Alexandra 
olyan lakosok kérését tolmácsolta, 
akik a rendezvény délelőtti időpontja 
miatt nem tudtak eljönni, Király József 
pedig nem értette, hogy az elmúlt 12 
év alatt ezek a tervek miért nem kerül-
tek a közgyűlés elé.  

A rendezvény végén Öveges László 
főépítész kért szót, aki azt mondta, 

hogy 5-6 évvel ezelőtt minden érintett 
ingatlantulajdonossal megegyezett a 
város. Ennek megfelelően módosítot-
ták a rendezési tervet, és erre épült 
a beruházás is. A négysávos Izsáki út 
szerinte elsősorban Hetényegyháza, 
illetve Kadafalva felől teszi gyorsabbá 
a belvárosba jutást.

A nemzetgazdasági szempontból 
kiemelt projektté nyilvánított beruhá-
zásról lesznek még hasonló lakosság-
tájékoztató rendezvények. A kivitele-
ző munkák kezdetéről nem hangzott 
el konkrét időpont. Annyit lehet tud-
ni, hogy májusban születhet döntés az 
állami forrásról. Egy-egy ütem megva-
lósulásának ideje pedig 1-3 évet vesz 
majd igénybe.

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Terítéken a barokk a női borrend jubileumán
Megalakulásának 10 éves 
évfordulója alkalmából tartott 
ünnepséget a Kunsági Női Bor
rend február 15én, szombaton 
délelőtt a Hotel Három Gúnár és 
Rendezvényházban. Több mint 30 
borrend képviseltette magát a 
rendezvényen.

A borrend Balassi Bálintra, a rene-
szánsz művészetet újra virágzásnak 
indító költőre emlékezve a Bálint-na-
pot választotta hivatalos ünnepének. 
Az előadásokkal és zenei műsorral 
tarkított jubileumi rendezvény a bor-
rend gasztronómia történeti soroza-
tának részeként a barokk korba kalau-
zolta a résztvevőket.

A borhölgyek a programok összeál-
lításakor kiemelt figyelmet szenteltek 
az alapszabályban lefektetett elvek 
betartására; a minőségi szőlő- és bor-
termeléssel kapcsolatos hagyomá-
nyok ápolására, a kultúra, a művésze-
tek, a gasztronómiai ismeretek és a 
bor kapcsolatának ismertetésére és 
népszerűsítésére.

A jubileumi esemény fővédnöke 
Koch Csaba volt, aki 2019-ben elnyer-
te a magyar borászok által elnyerhe-
tő egyik legrangosabb kitüntetést, a  

Magyar Bor Akadémia által gondozott 
az Év Bortermelője Magyarországon 
címet. Az elismert borász köszöntő-
jében elmondta, hogy kiemelten fon-

tosnak tartja a szőlészet és borászat 
területén tevékenykedő szakemberek 
összefogását, s hogy nagyra becsüli 
a jelenlévők munkáját, hisz az össze-

gyűltek azok, akik szellemiségükkel a 
bor nemes ügyét képviselik.

Koch Csaba a hazai borászok közös 
munkájában, az egységes, színvonalas 
külföldi exportra lépésükben, a bortu-
rizmus fellendítésében és világszínvo-
nalú borok készítésében látja a hazai 
szakma jövőjét.

A rendezvény védnöke, Koczor 
Kálmán, a Magyarországi Borrendek 
Országos Szövetségének (MBOSZ) 
elnöke is köszöntötte a jelenlévőket. 
Koczor Kálmán örömmel üdvözölte 
a résztvevőket, s felhívta a figyelmet 
egy közelgő, március 7-i, kecskeméti 
boros rendezvényre, a II. Kárpát-me-
dencei Borrendek találkozójára.

Az MBOSZ céljai között szerepel, 
hogy a nemzeti összetartozás évé-

ben, 2020-ban elkészítsék a Nemzeti 
Összetartozás Borát. A háziasított 
vegyes bor elkészítéséhez egy szak-
mailag összeállított borlista alapján 
összesen 100 liter minőségi fehérbort 
várnak a hazai borvidékek termelői-
től, borrendjeitől.

A köszöntőbeszédek után Harsá-
nyi Zsuzsanna festőművész vehette 
át a neves Pro Vino érdemérmet, 
majd a jelenlévők a Kecskeméti Ka-
tona József Múzeum munkatársainak 
előadásaiból bepillantást nyerhettek 
a barokk kor étkezési szokásaiba, 
borhagyományaiba.

A délelőttöt a borrend történetét 
felidéző jubileumi megemlékezés, ün-
nepélyes borrendi avatás, majd ünne-
pi ebéd zárta. Madarász Juli  

Meghaladhatóe Trianon? – 
a nemzeti traumát taglaló 
sorozat záróelőadása

Hogyan dolgozzuk fel Trianon tragédiáját? Körül lehete határolni 
azt, mit is jelent a nemzet megcsonkításának tragédiája? El lehete 
engedni a múltat? Bár nincsenek egyértelmű válaszok, napjaink 
gondolkodóinak véleményeiből mégis össze lehet ollózni egy kö
zelítő képet.  Dr. Falusi Norbert történész volt az előadója csütör
tökön a „Trianon emlékezete” történelmi előadássorozat tizedik, 
utolsó alkalmának a Tudomány és Művészetek Házában.

Még a legjelentősebb történelmi 
tragédiák esetében sem mindegy, 
hogy hogyan emlékezünk. Trianon-
ról és az ország felszeleteléséből 
fakadó tragédiáról is elmondható 
mindez. De nem csak ezzel az egy 
tanulsággal gazdagodtak az érdek-
lődők, akik ellátogattak csütörtökön 
a „Trianon emlékezete” történelmi 
előadássorozat tizedik, egyben utol-
só alkalmára.

Dr. Falusi Norbert történész előa-
dása során nem ragadt le az általános 
történelmi tények felsorolásánál. A 
tízrészes, múlt év szeptemberében 
indult sorozat utolsó előadásának 
fókuszában az 1990 utáni időszak 
Trianonnal kapcsolatos emlékezet-
politikai vitái álltak. A történész in-
kább értelmezni igyekezett Trianon 
történetét, kitérve arra is, hogyan 
lehetnének begyógyíthatóak a nem-

zet megcsonkításának sebei. Mint 
hangsúlyozta, a feladat nem könnyű, 
mert mindenkinek erős, szubjektív 
véleménye van a történésekről. Rá-
adásul az ezeket alakító érzelmeket 
folyamatosan torzítja jó és rossz ér-
telemben is a közbeszéd, valamint a 
politika. Az előadó hangsúlyozta, ha 
emlékezetként és nem kultuszként 
kezeljük Trianont, akkor van kiút, és 
nem ragadunk bele a múltba.

Az interaktív előadás során dr. 
Falusi Norbert arra kérte a közön-
séget, írják le, mi volt a 20. század 
két legsorsfordítóbb eseménye. Az 
eredmény nem volt meglepő, a je-
lenlévők közül szinte mindenki ide 
sorolta Trianont is.  

 Hájas Barnabás 

Örömzenélés Dóbiás 
Péter szerzeményeivel
Családi muzsikálás is színesítette 
Dóbiás Péter harmadik szerzői estjét 
február 12-én este a Kodály Iskolában. 
Két kerek évforduló is indokolta az 
alkalmat: a zeneszerzőként is tevé-
keny zenetanár idén tölti be hetve-
nedik életévét, illetve harminc éve 
annak, hogy elindította Mesélő dalla-
mok címen futó rendhagyó énekórái 
szervezését.

A szerzői est gerincét ezúttal is 
megzenésített versek alkották. A 
dallamok megszólaltatásában részt 
vett a Nemesszeghy Márta Vegyes-
kar, a piarista templom liturgikus 
kórusa, az Aurin Vegyeskar és a Ko-
dály Leánykar is. A családi örömze-
nélés kedvéért pedig még az alkotó 
Dániában élő orgonaművész lánya is 
hazalátogatott.

TOVÁBBI KÉPEK!
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Mikulás Ferenc 
a Forbes magazinban 
„A kecskeméti animációs filmstúdióban nemcsak rajzolják a népme
sei hősöket, hanem az alapító maga is az” – kezdi Mikulás Ferenc 
portréját a Forbes magyar kiadása. Az üzleti magazin februári száma 
„Iskolateremtő” című rovatának vendége a Kecskemétfilm Kft. ügy
vezető igazgatója, akinek életútja és munkássága pont olyan színes, 
mint a náluk készülő rajzfilmek.

A Forbes februári számának „Iskola-
teremtők” című rovata portrét közölt 
Mikulás Ferencről, a Kecskemétfilm 
Kft. ügyvezetőjéről. Ennek kiemelkedő 
jelentőségét mutatja, hogy az igazgató 
olyan nevekkel együtt szerepel a so-
rozatban, mint Fischer Iván, Dévényi 
Anna, Csíkszentmihályi Mihály, Chikán 
Attila, Horn György, Korniss Péter, Ha-
lász Judit, Vitray Tamás, Lovasi András, 

Polgár Judit, Földessy Margit, Nádasdy 
Ádám és Vekerdy Tamás.

A nyolcoldalas, remek fotókkal il-
lusztrált cikkben Mikulás Ferenc élet-
útja mellett több jelentős, a rajzfilm-
stúdió, Kecskemét, az ország számára 
meghatározó folyamat is kirajzolódik, 
mint a Magyar Népmesék, a Leo és 
Fred, az Oscar-díjas Vörös teknős, 
vagy az új sorozat, a Cigánymesék.

Zorán jótékonysági koncertet ad Kecskeméten
A február 25én rendezendő jótékonysági Zoránkoncert teljes nye
reségét az „Érzékelések Kertje – Lions Liget” létrehozására fordítja 
a Kecskeméti Szent László Lions Club.

A 22 éve működő klub mert na-
gyot álmodni, és egy különleges célt 
tűzött maga elé. Szeretné létrehoz-
ni az érzékelések kertjét, mellyel 
a nemzetközi Lions mozgalom fő 
irányvonalát követve felhívja a város 
lakói, elsősorban a fiatalok figyelmét, 
nem látó embertársaink életének 
nehézségeire. A liget többféle érzék-
szerv által befogadható információk 
felfokozásával (hallás, szaglás, tapin-
tás), érzékelhetővé teszi, hogy be-
csukott szemmel bárki átélhesse egy 
vak ember hétköznapi problémáit.

A tervek szerint a kert többféle 
funkcióval rendelkezik majd. Nem-
csak a látássérült emberek pihenését, 
szórakozását szolgálja, hanem az ér-

telmi és hallássérültek is megtalálnák 
kikapcsolódási lehetőségüket. 

A városban egyedülálló, különleges 
érzékenyítő ligetet három gyermekin-
tézmény, az Árpád városi Macska-cicó 
bölcsőde, a Csigabiga Óvoda és a II. 
Rákóczi Ferenc Általános Iskola mel-
lett szeretné megvalósítani a klub, 
mintegy közvetlen folytatásaként az 
általuk ültetett japáncseresznyefás 
Aomori parknak.

A liget többcélú: egyrészt sérült 
embertársaink pihenésére, aktív kikap-
csolódására szolgál majd. Másrészt a 
környező intézményekben nevelkedő 
többféle korosztályú, 3-14 éves gyere-
kek érzékenyítésére szánja a klub, hisz 
a másság elfogadását, a segítőkészség, 

a mások iránti empátia fejlesztését 
ebben a korban kell elkezdeni. A már 
megépült parkban érzékenyítő foglal-

kozásokat szerveznek majd gyerekek 
részére. Az elképzelés szerint a park 
fenntartásába a II. Rákóczi Ferenc Álta-

lános Iskola diákjai aktívan bekapcso-
lódnak. Harmadrészt a lakókörnyezet-
ben élő családok aktív pihenése is cél.

A park létrehozásával a klub szeret-
ne maradandót alkotni, 22 éve végzett 
karitatív tevékenységét kiegészítve. 
Hisz az „oroszlánok” a látássérült 
emberek mellett támogatják az értel-
mi sérült felnőtteket és gyerekeket, a 
súlyos cukorbetegségben szenvedőket 
és a többszörösen sérült rétegeket is. 
Továbbá a szociálisan hátrányos hely-
zetű embertársaiknak is segítő kezet 
nyújtanak, árvák, nagycsaládosok, 
mélyszegénységben élők, katasztrófát 
szenvedettek hosszú évek óta szintén 
az önkéntesekből álló klub támoga-
tottjai között szerepelnek. 

Adományjegyek már csak korláto-
zott számban a Hírös Agóra Kulturá-
lis Központban (Deák Ferenc tér 1.) 
kaphatók.

Városháza régen és most

A kecskeméti Városháza felépítéséről és több mint 120 évvel ké
sőbbi megújulásáról szervezett előadást február 6án a Kecskeméti 
Városszépítő Egyesület a Cifrapalotában.

A Kecskeméti Városszépítő Egye-
sület rendezvényén Tánczos-Sza-
bó Ágota, a Bács-Kiskun Megyei 
Levéltár főlevéltárosa a Városháza 
fejlődésének történetéről számolt 
be a közönségnek a 17. századtól 
napjainkig. A történéseket három 
szakaszra osztotta, hogy még job-
ban bemutathassa, milyen hosszú 
és bonyolult volt annak felépítése. 
Az előadók között szerepelt még 
Sümegi György művészettörté-

nész is, aki főleg Lechner Ödön 
építészetéről beszélt, és arról, 
hogy az ő művei, munkái mit je-
lentettek a kecskeméti építészet 
történetében. Végezetül Király 
József műemlékvédelmi szakmér-
nök, a Kecskeméti Városszépítő 
Egyesület elnöke beszélgetett 
Szűcs Viktorral, aki a Városháza-
rekonstrukció jelenlegi kivitele-
zését végző Horváth Építőmester 
Zrt. építésvezetője. 

A beszélgetés fő témája az épület 
műemléki elemeinek helyreállítása 
volt. Mint kiderült, eddig a legna-
gyobb feladatot a cserepek pótlása 
jelentette, mivel azokról hiányzott 
a felső réteg, így nehéz volt azokat 
beazonosítani. Szűcs Viktor többek 
között elmondta azt is, hogy hét 
restaurátor dolgozik folyamatosan 
azon, hogy az eredeti állapotokat 
vissza tudják állítani. Az üveg és 
kerámia elemeket két budapesti és 
egy kecskeméti műhelyben készítik, 
olyan gondossággal, hogy azok meg-
feleljenek az Építésügyi és Örökség-
védelmi Hivatal előírásainak is.  

A refis diákok előtt tett bizonyságot 
hitéről Csókay András

Exkluzív felvételeket is mutatott Csó
kay András a Kecskeméti Református 
Gimnázium diákjainak a bangladesi 
sziámi ikrek szétválasztó műtétjé
ről. A világhírű idegsebész az Öltözz 
pirosba! elnevezésű, jótékonysági 
célú egészségvédelmi napra érkezett 
az iskolába.

Vizitről érkezett a Kecskeméti Református 
Gimnáziumba, majd onnan újabb előadás-
ra sietett dr. Csókay András. A világhírű 
idegsebész az iskola nyolcadik alkalommal 
megrendezett Öltözz pirosba! nap előadó-
jaként nem csak a bangladesi sziámi ikrek 
szétválasztó műtétje során megtapasztalt 
csodákról beszélt a diákoknak. Megosztotta 
velük azt is, saját életében milyen következ-
ményekkel járt, amikor az első diákszerelem 
élménye eltántorította őt a hit útjáról, és 
milyen áldásokkal, ajándékokkal gyarapodik 
akár csak a szakmai élete is azóta, hogy újra 
rátalált Istenre. Agysebészet rózsafüzérrel 
címmel meghirdetett előadásában nigéri-
ai missziójáról is mutatott képeket, a nap 
során ugyanis ennek támogatására gyűjtöt-
ték az adományokat. Az egészségvédelem 
jegyében megrendezett napon egyébként 
például a doppingról és az evészavarokról is 
hallhattak előadásokat a gyerekek.

TOVÁBBI KÉPEK!
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Az elköteleződés esete a banánhéjjal
Csillogó szemmel mesélnek 
férjeikről – pedig nem ma volt 
az esküvőjük! –, és világosan 
látszik: nemcsak hirdetik, de meg 
is élik, hogy a házasság életre 
szóló szövetség. Az elkötelező
dés lényegéről és buktatóiról 
a házasság hete apropójából 
beszélgettünk Néma Attiláné 
Ellával, a Parázs Pasztorális Köz
pont koordinátorával és Fodorné 
Ablonczy Margit (Mitka) reformá
tus lelkészcsaládterapeutával, a 
LelkesítŐ Ökumenikus Családte
rápiás Műhely alapítójával.

Zsolczainé Vitális Judit

Bezár vagy kinyit?

„Az elkötelezett szerelem ünnepe” – 
hirdeti a házasság hete plakátja, így 
adja magát, hogy az elköteleződés 
fogalma felől közelítsük meg a témát.

– Ha valaki mellett elkötelezem 
magam, azzal lemondok számos más 
lehetőségről. Ez mindenképpen di-
lemma, hogy érdemes-e. Ugyanakkor, 
ha egy döntés kizár minden más es-
hetőséget, az egyben megnyitja azt 
az egyetlen egy utat is, amely e nélkül 
nem mélyülhetne, nem teljesedhetne 
ki – magyarázza Néma Attiláné Ella, 
aki a férjével közösen rendszeresen 
tart párkapcsolati tréningeket.

Az elköteleződés szó valóban kelt-
het bennünk negatív asszociációkat, 
a „kötél” szó miatt Fodorné Ablonczy 
Margit (Mitka) mégis elsősorban azt a 
jelentéstartományt szeretné hangsú-
lyozni, amely a „biztonságban lét”-re 
utal, például amikor a járda mentén 
kifeszítve attól óv meg minket, hogy 
lelépjünk a forgalmas úttestre.

– Ha pedig a bibliai „hármas köte-
lékre” gondolunk, akkor az pláne nem 
a megkötözésről, mint sokkal inkább 
az összefonódásról szól „Istennel hár-
masban”, amelyre bátran hagyatkozha-
tunk! – teszi hozzá a családterápiával is 
foglalkozó református lelkésznő.

Nem csak egy papír!

Visszatérő szólam a házasságkötés kap-
csán, hogy de hát az csak egy darab pa-
pír. Még a jegyesoktatásokon is gyakran 
felteszik a kérdést a párok, mégis mi fog 
változni attól, hogy egy anyakönyvveze-
tő, majd pedig egy pap, lelkész előtt 
igent mondanak egymásnak.

Elláék ilyenkor azzal „dobják vissza” 
a labdát a frigy előtt állóknak, hogy 

tőlük függ, hogy semmi nem változik 
– vagy pedig minden megváltozik.

– Az esküvővel kimondott tény lesz 
az, amit addig csak a szívükben őriz-
tek – fogalmaz. – Egy olyan objektív 
valóság jön létre általa mind jogilag, 
mind Isten előtt, amelynek vannak kö-
vetkezményei. A fogadalom erőt ad és 
védelmet jelent a nehéz helyzetekben.

Az egymásra nézés, egymáshoz vi-
szonyulás kapcsán Mitka azzal a ha-
sonlattal él, hogy 
nem mindegy, 
hogy egy telekre 
csak úgy odaál-
lok és használom, 
vagy hivatalosan 
is megvásárlom és 
a nevemre íratom. 
Ő is áldotta meg 
olyan fiatal pár 
házasságát, akik nyolc év együttélés 
után szánták el magukat az esküvőre, 
és voltak kétségeik a ceremónia szük-
ségességét illetően.

– A szertartás végeztével, a temp-
lomból kifelé menet súgva kérdeztem 
a vőlegénytől, hogy érez-e valami 
különbséget. Ő teljes komolysággal 
rám nézett, a vállára mutatott, és azt 
mondta: „Ide tetted a feleségemet” 
– emlékszik vissza az esetre. – Azt 
hiszem, ez a házasság többlete: hogy 
innentől kezdve felelős vagyok a má-
sikért, és ő is felelős értem. Ettől lesz 
nemcsak egy papír, hanem igazi életre 
szóló szövetség.

Apropó, kétségek

Az egyházi esküvőt megelőző je-
gyesoktatáson (is) számos kérdés 
felmerül, felmerülhet a párokban. A 
célszerűen előkerülő dolgok mellett – 
hogyan válhatnak valóban önálló csa-
láddá, miként érinti a házasságkötés a 
szüleikkel való kapcsolatukat, hogyan 
kezeljék majd a konfliktusokat és így 
tovább – annak a bizonytalanságnak is 

gyakran hangot adnak, hogy mi lesz, 
ha elmúlik a lángolás, illetve hogy 
nem fogják-e megunni egymást.

– Igyekszünk megnyugtatni őket – 
mondja Ella. – Meggyőződésünk sze-
rint tarthat örökké a szerelem – még 
ha az intenzitása természetes módon 
hullámzik is időnként –, egy kapcso-
lat mindig lehet szebb és jobb, mint 
az elmúlt évben volt, lehet fejleszte-
ni, meglátni benne a lehetőséget. A 
másik megunásától pedig azért nem 
kell tartani, mert mindannyian folya-
matosan változunk, és más emberek 
leszünk öt, tíz, tizenöt év múlva, mint 
vagyunk most.

Vannak persze olyan párok, akik 
teljes magabiztossággal „jelentkez-
nek be” az esküvőre, és a jövővel 
kapcsolatban sincsenek félelmeik. 
Hogy a jegyesoktatás során ilyenkor 
is a mélyre kell menni, azt Mitkában 
egy keserű élmény erősítette meg: 
elvált egy olyan pár, amelynek tagjait 
korábban ő eskette. Bár tudta, hogy a 
döntésük felelőssége nem őt terheli, 
onnantól mégis azon gondolkodott, 

vajon ő mit nem mondott el nekik, mit 
nem tett be a képzeletbeli batyujuk-
ba, hogy szükség esetén ott legyen 
a kezük ügyében. Azóta sokkal több 
dologra kérdez rá, nem ritkán meg is 
ríkatva ezzel a párt.

– Kiemelt figyelmet szentelek a két 
család történetének – magyarázza –, 
három nemzedékre visszamenően 
rajzoltatom fel a kapcsolatok rendsze-
rét. A genogram segít rácsodálkozni, 
ki milyen mintákat hoz, akár csak a 
párkapcsolatok kialakulására vonat-
kozóan, akár általában is a nehézsé-
gekkel való megküzdés tekintetében.

Ez már csak azért is fontos, mert 
míg a házasság intézménye évszáza-
dokon keresztül egyben tartotta a pá-
rokat – függetlenül attól, hogy műkö-
dött-e a kapcsolat vagy sem –, addig a 
mai fiatalok egy jelentős része elvált 
szülők gyermeke (sőt elvált nagyszü-
lők unokája), akik „próba – szerencse” 
alapon vágnak neki a házasságnak, 
mondván: legfeljebb felbontják azt…

Bármi lehet  
„banánhéj”
Amikor arról kérdezzük őket, mire 
érdemes az első perctől kezdve fi-
gyelni, mint tipikusan olyan dologra, 
amelyen elbukhat egy kapcsolat, Ella 
úgy felel, tulajdonképpen az egész 
élet egy banánhéj, és bármin el le-
het csúszni. Mint mondja: minden 
lehet segítő vagy gátló tényező, pá-
ronként változik, hogy egy élethely-
zet még inkább összekovácsolja-e a 
feleket, vagy pedig eltávolítja őket 
egymástól.

– Tény, hogy a hétköznapok során 
gyakorlatilag azzal az emberrel tölt-
jük a legkevesebb időt, akit a legjob-

ban szeretünk – emel ki mégis egy 
fontos dolgot Ella, hozzátéve: ezért 
számít rengeteget, hogy kik vesznek 
körbe bennünket, milyen impulzusok 
érnek minket például a munkahelyün-
kön vagy a barátaink körében. – Nem 
mindegy, hogy azonos értékrendet 
valló emberekkel megyünk el sörözni, 
kávézni egyet, vagy olyanokkal, akik 
furcsának találják, ha utána sietünk 
haza a házastársunkhoz – magyarázza 
egy példán keresztül.

Mitka szerint a legcsúszósabb ba-
nánhéj a kommunikáció „finomhango-
lásának” hiánya:

– Meg kell tanulni, hogy kinek me-
lyik szó, mozdulat mit jelent, mikor 
mire van szüksége, mikor kell átölel-
ni vagy éppen békén hagyni őt. Nem 
várhatjuk a másiktól, hogy olvasson 
a gondolatainkban, segítenünk kell 
őt abban, hogy megértse, mi zajlik 
bennünk, amikor, mondjuk, idegesek 
vagyunk vagy haragszunk, és hogy 
ilyenkor neki hogyan kell felénk for-
dulnia. Őszintén, nyíltan kell beszél-
nünk ezekről a kérdésekről is.

És ha már kommunikáció, akkor ide 
kívánkozik az Istennel való párbeszéd 
is, amely szintén segíthet talpon ma-
radni. Azt, hogy az ima összetartja 
a házasságot, Mitka a gyakorlatban 
látta:

– A szüleim nagyon különböző ka-
rakterű emberek voltak. Kettejük há-
zasságából először csak ezt érzékel-
tem, és nem értettem, miért vannak 
együtt. De sokszor láttam őket közö-
sen imádkozni, és később édesapám 
is többször elmondta nekem, hogy 
azért tudtak együtt maradni és ben-
nünket, a tíz gyermeküket felnevel-
ni, mert naponta imádkoztak együtt, 
egymásért: „mert az együtt imádkozó 
család mindig együtt marad.”

Egy törzs, két ág

Azt, hogy a jó házasság titka a felek 
hasonlóságában vagy különbözőségé-
ben rejlik-e, nehéz lenne eldönteni. 
Az azonban gyakori, hogy a kezdeti 
szimbiózist követően a pár tagjai más 
ütemben érnek vagy önálló fejlődé-
si pályára állnak. Ettől azonban nem 
feltétlenül kell megijedni; ha jók az 
alapok, akkor kellő elővigyázatosság 
mellett életképes marad a házasság.

– Attól még, hogy egy fának két fő 
ága növekszik, nem kell, hogy ketté-
hasadjon a fa. A törzs elbírhatja a két 
ágat, annak minden bogát és gyü-
mölcsét – hoz egy példát Mitka. – De 
ehhez nagyon kell vigyázni a törzsre 
meg a gyökerekre! Ezért fontos, hogy 
ami tapasztalattal, élménnyel az egyik 
fél gazdagodik, az mindig visszakerül-
jön a közösbe is. Amit az egyik tanul, 
ossza meg a másikkal, ami az egyiket 
érdekli, azt mindenképpen hallgassa 
meg a másik, akkor is, ha nem tud vele 
mit kezdeni.

– Általános elvárás ma, hogy min-
dent az első perctől kezdve szeret-
nénk tökéletesen csinálni, pedig ta-
nulási folyamatokról van szó. Így van 
ez a párkapcsolatban is. Tökéletes 
házasság nem létezik – ezt jó hírként 
mondjuk, de örömöt, szenvedélyt, 
biztonságot adó igen, és ez bőven 
elég! Jó hír az is, hogy ez elsősorban 
rajtunk múlik! Eldönthetjük, hogy 
szeretjük egymást, szeretjük ezt a 
nem tökéletesen működő kapcsola-
tunkat, és teszünk érte. Ez a hozzáál-
lás valódi szabadságot hoz, az életre 
szóló döntéssel biztosan számítha-
tunk egymásra, ez már nem kérdés. 
Óriási plusz, ha Istent szövetséges-
ként magunk mellett tudva járjuk ezt 
az utat – vallja Ella.

Minden lehet segítő vagy gátló tényező,  
páronként változik, hogy egy élethelyzet még  
inkább összekovácsolja-e a feleket, vagy pedig 
eltávolítja őket egymástól.

„

INTERJÚ A HÁZASSÁG HETE APROPÓJÁBÓL

 Fotó: iStock

Fodorné Ablonczy Margit (Mitka) Néma Attiláné Ella
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LAKÁS ÉS BEFEKTETÉS  n  ELŐNY ÉS ÉRTÉKTARTÁS

DOMBY60 Társasház – Mi a jövőt építjük!
 
Számos sikeres saját projekt után legújabb generál-
kivitelezésünk a Domby60 Társasház, mely Kecske-
mét folyamatosan fejlődő részén, a Széchenyiváros-
ban, a Domby L. utcában kerül kialakításra. Nevét 
arról kapta, hogy a komplexumban három lépcső-
házban összesen 60 lakás kivitelezése zajlik. A mun-
kálatok a terveknek megfelelő ütemezésben halad-
nak, így a 2020. évi átadás megalapozott. A lakások 
még az 5% áfatartalmú körbe tartoznak. 
 

Érveink a lakásvásárlás mellett: 

• Széles méretválaszték
• Igényesen kialakított lakások
• Nyugodt környezet frekventált helyen
• Tágas és fényes belső terek
• Parkosított környezet
• Hatékony lakásmenedzsment

PONTOS TERVEZÉS – MEGBÍZHATÓ KIVITEL 
JÓ ADOTTSÁGÚ KÖRNYEZET – STABIL HÁTTÉR

Kecskemét, Domby L. u.
+36 30 625 3105

domby60@hungarian-project.hu

Szakembereink az Ön igényeinek megfelelő, korszerű társasházat 
építenek kizárólag minőségi alapanyagokból,  

precíz tervek alapján, gondos megvalósításban. 

Forduljon hozzánk bizalommal!  

Dicsőítő daloktól zengett a sportcsarnok
Szurkolás helyett Isten dicső
ítésének hangjai töltötték be 
február 13án este a Messzi 
István Sportcsarnokot. Mintegy 
ezerötszázan vettek részt azon 
a felekezetközi alkalmon, melyet 
az „Ez az a nap!” szervezői hoz
tak el Kecskemétre.

A több generációt – kisgyermekes 
családokat, iskolai baráti társaságo-
kat, középkorúakat és nyugdíjasokat 
egyaránt – megszólító alkalom hitük 
megvallására és a keresztény egység 
megélésére adott módot a résztve-
vőknek. A szervezők a jubileumi, 20. 
Ez az a nap! rendezvényt felvezető 
roadshow 21. állomásán is elsősorban 
a zenén keresztül kívánták közelebb 
vinni az evangélium üzenetét nem ki-
zárólag a hívőkhöz, hanem általában 
az erre nyitott szívű emberekhez.

„Elő-zenekarként” Mike Sámuel az 
általa pásztorolt kecskeméti baptista 
gyülekezet dicsőítő csapatával han-
golta a megfelelő hullámhosszra a 
jelenlévők szívét-lelkét. A dicsőítés lé-
nyege ugyanis az, hogy Istent állítja a 
középpontba, és arra hívja az embere-
ket, hogy őt imádják és őrá nézzenek 
fel. Éppen ezért egy ilyen alkalmon a 
résztvevők magasba emelt kezei nem 
a színpadon álló zenekar iránti rajon-
gásukat fejezik ki, hanem arról tanús-
kodnak, hogy életüket Jézus kezébe 
helyezik.

A bő két és fél órás program során 
égbe szálló dallal előbb Mező Misi 
énekes tett bizonyságot hitéről, majd 
Lackfi János költő „nyomott” szenve-
délytől fűtött hangvételű „stand-up”-
ot. Mint mondta, felnőttként tért meg, 
és huszonhat évig élte az „átlagos” hí-
vők életét. Három évvel ezelőtt aztán 
a Jóisten fogta magát, mellbe lőtte őt, 
és azóta él izzó szerelemben vele. Pél-

dákat is hozott arra, milyen hatással 
van ez a lángolás mind a saját, mind a 
környezete életére, és mindenkit arra 
biztatott, bátran habzsoljon nagyka-
nállal Isten jelenlétéből.

Evangelizációval László Viktor 
alapító-főszervező készült; a 103. 
zsoltárra épülő rövid igehirdetését 
kecskeméti lelkipásztorok fohászai 
vezették fel. Hatházi Róbert katolikus 
plébános, Weiner Zoltán református, 
Hulej Enikő evangélikus, Mike Sámu-
el baptista és Szerdi Szilárd pünkösdi 
lelkipásztor egy-egy percben imád-
koztak Kecskemétért és annak min-
den lakójért.

Az est folyamán a legjelentősebb 
magyar keresztény zenészek közül 
Csiszér László, Pintér Béla és Praz-

sák László álltak közösen színpadra, 
illetve két egyesült királyságbeli ven-
dég-szolgálattevő – Noel Richards (ő 
egy strófa erejéig magyarul is éne-
kelt!), illetve Martin Smith és zeneka-
ra – is koncertezett.

– Az Úristen keze is benne van ab-
ban, hogy ennyien együtt vagyunk 
ebben a csarnokban. Hiszünk abban, 
hogy a jelenlévőkön keresztül hatással 
lehetünk az egész városra, és pozitív 
változások indulhatnak el – mondta el 
kérdésünkre László Viktor. – Minden-
hol az Úr nevében jövünk össze, azzal 
a céllal, hogy az élő Isten szeretete és 
öröme mindenki számára átjöjjön.

Az összesen huszonhét állomásos 
Kárpát-medencei roadshow második 
szakaszában egyébként Kecskemét 

mellett Bécsbe, Ljubljanába, Zágráb-
ba, Eszékre, Szabadkára, Szegedre és 
Aradra jutottak el a szervezők. A tur-
né minden állomásán arra hívogatták 

a résztvevőket, hogy a jubileumi, 20. 
Ez az a nap!-on együtt töltsék meg jú-
lius 18-án Budapesten a Puskás Ferenc 
Stadiont. ZSVJ

TOVÁBBI KÉPEK!

Fotó: Ez az a nap! Facebook-oldala
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Mindenkit megmozgatnak  
A DÉLALFÖLD RÉGIÓBAN
250 millió forint pályázati 
forrásból teremt sportolási 
lehetőséget a RÖPKE Kecske
méti Röplabda Sportegyesület 
a délalföldi régió területén élő 
felnőtt lakosság, különösen a 
hátrányos helyzetűek számára. 
A prevenciós célú egészség
fejlesztés középpontjában a 
szabadidősport áll, a programok
ról és a célokról beszélgettünk 
Szamler László kommunikációért, 
célcsoport kapcsolattartásért 
és szervezetfejlesztésért felelős 
HRreferenssel.

– Nagy terület, nagy tervek, nagy 
célok, ennek megfelelően nagy 
pályázati összeg. Ehhez mérten, 
nyilván, a feladatok is nagyok. Ösz-
szefoglalná röviden a pályázat 
lényegét?

– Az Emberi Erőforrások Miniszté-
riuma által közzé tett felhívásra ösz-
szeállított pályázatunkkal 250 millió 
forint vissza nem térítendő támoga-
tást nyertünk prevenciós célú egész-
ségfejlesztő szabadidősport prog-
ramjaink megvalósítására. A 100%-os 
támogatási intenzitás lehetővé teszi, 
hogy a megvalósítási időszak 36 
hónapja alatt 29 hónapon keresztül 
folyamatosan szervezzünk progra-
mokat a dél-alföldi régió területén.

– Milyen célcsoportot kívánnak 
megszólítani a három év alatt?

– Programjaink elsődleges célja, 
összhangban a felhívás elvárásaival, 
a lakosság egészségfejlesztése, a 
szabadidősport-tevékenység elter-
jesztése és a sportszolgáltatásokhoz 
való hozzáférés biztosítása, különö-
sen a hátrányos helyzetű célcsopor-
tok számára, az ágazatközi szereplők 
tevékenységének összehangolásával. 

– Milyen célokat fogalmaztak 
meg a programok összeállítása so-
rán, mennyire megy mindez túl az 
emberek megmozgatásán

– A komplex lakossági testmoz-
gásprogramok és szabadidősport 
-események megvalósítása kapcsán 
cél, hogy a projektek mérhető mó-
don ösztönözzék és segítsék a la-

kosság fizikai aktivitását, a minőségi 
sportszolgáltatásokhoz való gyors és 
egyenlő esélyű hozzáférését, továb-
bá a szakemberek, sportszolgáltatók 
közötti tudatos tapasztalatcserét, 
valamint a szemléletformálást. 

– Milyen területet ölelnek fel a 
projekttel?

– Célunk, hogy a projektek révén a 
kevésbé fejlett régiókban minél több 
típusú sportszolgáltatás és fejlesztés 
valósuljon meg, ezáltal minél széle-
sebb egészségfejlesztő testmozgás 
kínálat álljon rendelkezésre.

– Hogy lehet rávenni olyan embe-
reket arra, hogy sportolni, mozog-
ni kezdjenek, akik soha vagy csak 
nagyon régen végeztek tudatos 
testmozgást?

– Fő szempont a mozgásra alapo-
zott minőségi életstílus népszerűsí-
tése, elterjesztése. Ehhez egységes 
tematikát készítettünk, mely nem 
kizárólag magát a sportolást tartal-
mazza, hanem az életminőség meg-
őrzésének, javításának öt fontos 
elemére alapoz: rendszeres mozgás; 
tudatos táplálkozás; regeneráció; 
mentális kondicionálás; aktív közös-
ségi élet.

– Nagy fába vágták a fejszét az-
zal, hogy a kevésbé fejlett régiókat 
célozzák meg a projekttel, azonban 
van olyan eleme, ami még ennél 
is nagyobb munkát, odafigyelést, 
szakértelmet igényel. Ez pedig a 
fogyatékkal élők szabadidős sport-
tevékenységének felkarolása.

– Magyarországon a fogyatékkal 
élők szabadidős sporttevékenysége 
gyakran intézményi és fizikális kor-
látokba ütközik. A projekt célzottan 
kívánja bevonni a fogyatékkal élő-
ket és családjaikat a programokba 
az egyenlő esélyek biztosítása je-
gyében. Célunk, hogy minél haté-
konyabban tudjuk megszólítani és 
bevonni a fogyatékkal élőket a te-
vékenységeinkbe, ezzel hosszú távú 
lehetőséget biztosítva aktív életmód 
fenntartására. 

– Hogyan álltak össze a projekt 
céljait szolgáló programelemek?

– A projekt komplex szemlélet-
módjának következtében sokrétű 
programokat fog megvalósítani, 
amelyek egyaránt megcélozzák a 
családokat, a fogyatékkal élőket, az 
időseket és a munkaadókat is. Mi-
vel a cél a régió teljes lakosságának 
egészséges életmódra ösztönzé-
se, ezért szükséges a fenti aktorok 
mindegyikének megszólítása és ak-
tív bevonása. Ezt szolgálják a terve-
zett programelemek.

A projekt programelemei:
T.E.NY.É.R Cselekvési Terv. A létrehozandó 

dokumentum célja a régió egész lakosságára vonatkozó 
térségi egészségsport-helyzetfelmérés és a beavatkozási 
területek meghatározása.

DOBBANTÓ – Dolgozz jobban, helló! A 
programelem célja a munkaadók bevonása és érzéke-
nyítése az egészséges munkakörnyezet megteremtése 
céljából.

SeniorNet – keretében egy kortárs segítőhálózat 
kialakítása a cél, az időskori fittség jegyében, fórum 
szervezésével és a célcsoport közvetlen megszólításával.

SeniorFitt – az idősek számára, nekik megfelelő 
mozgásformákat mutat be, célja az idősek egészséges 
életmódra történő motiválása tanácsadással és sportren-
dezvényeken való részvétellel.

MiMás – Mindenki másképp egyforma – a 
programelemmel a fogyatékossággal élők bevonását és 
az aktív életvitelre való ösztönzését tűztük célul.

MiMás terek – szintén fogyatékossággal élőknek 
szóló programelem, amely során felnőtt „játszótér” ki-
alakítására pályázatot írunk ki, melynek keretében esz-
közöket biztosítunk annak felszerelését támogatva. A 
nyertes pályázók területén programozott sportparkot 
telepítünk a mozgásformákra vonatkozó tanácsadással. 
Olyan kültéri sporteszközöket szerzünk be, melyek spe-
ciálisan fogyatékkal élőkre fejlesztettek ki. Kizárólag fo-
gyatékkal élőkkel foglalkozó egyesületek, alapítványok, 
civil szervezetek, valamint önkormányzatok pályázhat-
nak. Feltétel, a támogatott szervezet rendszeres foglal-
kozásokat kell, hogy tartson a területen, a velünk kö-
zösen meghatározott célközönségnek. A meghirdetett 

sportprogramot (mozgásprogramot, sporteseményt, 
sportfoglalkozást) a résztvevők számától, időjárástól 
függetlenül meg kell, hogy szervezzék, és le kell bonyo-
lítsák az előre jelzett időpontban és rendszerességgel.

Egy Tenyérnyi Figyelem – Roadshow – mo-
bil lakossági fórum a célcsoportok bevonása és érzéke-
nyítése céljából tudatformálással, interaktív kommuni-
kációval és a könnyebb információelérés biztosításával.

S.P.O.T – Sport, Prevenció és Tudatfor-
málás – programelem célja a sportösztönzés és mo-
tiváció megerősítése, az egyéni igényeknek megfelelő 
sportprogramok bemutatása. Sportesemények és sport-
foglalkozások alkalmával a „régi” hősöket párba állítjuk 
a kortárs, lehetőség szerint helyi példaképekkel és az ő 
részvételükkel szervezzük az eseményt.

PS-X – Prevenció és Sport az X generáci-
ón túl – munkahelyi közösségeknek biztosít sportolási 
lehetőséget, tanácsod ad életmódváltáshoz.

(H)ŐSÖK Kora – családi közösségeknek tervezett 
program, ahol a szülők, nagyszülők rendszeres mozgás-
ra, életmódváltásra bírása a cél.

Rekreációs Lakossági Szolgáltató Iro-
da és Életmód Tanácsadó Pont – sportszol-
gáltatók mind szélesebb körű bevonásával egy olyan 
sportszakmai támogatás kivitelezése valósulna meg, 
ahol „rekreációs animátorokat” készítünk fel. Célunk a 
mozgásra alapozott minőségi életstílus népszerűsítése, 
elterjesztése egységes tematika alapján. A tematika az 
életminőség megőrzésének, javításának 5 fontos elemé-
re alapoz: rendszeres mozgás; tudatos táplálkozás; re-
generáció; mentális kondicionálás; aktív közösségi élet.

Európai Szociális
Alap
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KRESZ
tanfolyamok:

Hétköznapokon
(H, Sz, P.: 17:00-20:00)

Online (E-learning)

Hétvégén:
(Sz, V.: 8:00-11:10)

KECSKEMÉT BAJA KISKUNFÉLEGYHÁZA

VSM: AM Elm.: -; AM Forg.: 90%; A1, A2, A Elm.: -% , A1, A2, A Forg.: 78,38%; B Elm.: 43,92%, B Forg.: 33.64%, 
C Elm.: 78,89%, C Forg.: 62,5% ÁKO: A1, A2, A Gyak.: 112,50%, B gyak.:168,43%, C gyak.: 101,15%

*Állami támogatás vehető igénybe 20 éves kor alatt „B” kategória esetén!
részletek: http://www.furedi.eu/allami-tamogatas/

Legyen itt a Te neved! 

Kecskemét, Izsáki út 2/a.
+36-20/349-4382

fb.com/furediautosiskola/
www.furedi.eu info@furedi.eu

Kecskemét város 
közigazgatási 

területén 
külterületi ingatlanok 

mezőgazdasági
művelés céljára 

haszonbérbe 
adók.

Az ingatlanok listája 
a www.kikfor.hu 

honlapon 
tekinthető meg.

HASZONBÉRLET

Eladó telek!
Eladó 360 m2-es (18 x 20m) 
összközműves, beépítetlen 
telek Kecskemét központjától 
3 kilométerre, a Vízmű utca és 
a Bokréta utca sarkán.

Érdeklődni lehet a 70/978-9151-es  
mobil telefonszámon. 

Megrendítő hír a közelmúltból: 
egy 15 éves fiú halálra szúrta az 
apját Orgoványon. Fiatal kora 
ellenére nagyon súlyos következ
ményekkel kell szembenéznie, 
jelenleg is letartóztatásban van. 
Mit tehet az igazságszolgáltatás 
a fiatalokkal, gyerekekkel hason
ló esetben? Sokan nem tudják, 
hogy bizonyos tettekért akár egy 
12 éves gyerek is büntethető, sőt 
hosszú letartóztatásba is kerül
het. Dr. Sárközy Szabolcs bíró 
néhány konkrét esettel világítja 
meg a kérdés hátterét.

– Sokan nincse-
nek tisztában 
azzal, hogy bi-
zonyos bűncse-
lekményekért 
nemcsak a 14 
éves, hanem a 
12 évet betöl-
tött gyerekek 
is büntethetők 

– mondja dr. Sárközy Szabolcs bíró, 
büntetőkollégium-vezető, a Kecske-
méti Törvényszék sajtószóvivője. – A 
gyermekkorúak büntethetőségének 
azért van jelentősége, mert vala-
milyen szinten elvárható, hogy egy 
gyerek is tudja azt, hogy bizonyos 
tetteiért komoly, akár büntetőjogi fe-
lelősséggel tartozik. Olyannal, ami az 
egész életére is kihatással lehet. Ese-
tükben is előfordulhat, hogy egy bűn-
cselekménynek egyéves letartóztatás 
vagy javítóintézet lesz a vége.

A bíró szerint azért fontos az érin-
tetteknek – szülőknek, gyerekeknek, 
pedagógusoknak – erre odafigyelni-
ük, mert akár egy kisstílű kihágásból 
is lehet bírósági ügy. Előfordulhat, 
hogy az elkövető szemében egyszerű 
lopásnak tűnik valami, pedig a tör-
vények szerint jóval nagyobb súlyú 
rablásba keveredik. Sárközy Szabolcs 
érzékletes – nem a megyénkben tör-
tént – példát hozott erre: egy gyerek 
egy lépcsőházban meglátta, hogy egy 
másik bement a lakásba, sáros cipő-
jét az ajtó előtt hagyta, és a kulcs is 
kint maradt a zárban. Gondolt egyet, 
rázárta az ajtót, és elszaladt a lábbe-
livel. Azt gondolnánk, lopott… Mivel 
azonban bezárta az ajtót, védekezés-
re képtelen állapotba helyezte a mási-
kat, és ezzel megvalósította a rablás 
kategóriáját, ami már büntetendő 12 
éves kortól.

– Szerencsére ritkán fordul elő, 
hogy 14 év alattiak bíróságra kerülnek 
– teszi hozzá. – A jogszabály megléte 
óta, hét éve a Kecskeméti Törvény-
szék illetékességi területén mindösz-
sze két ilyen ügyet tartunk nyilván. 
Országosan sem nagyobb az arány.

Ami érdekes és közös ezekben a 
konkrét esetekben, hogy a gyermek-
korúak nem egyedül követték el a 
bűncselekményt: az egyik esetben egy 
14 évesnél idősebb, a másik esetben 
pedig egy felnőtt társsal. Tény azon-

ban, hogy társtetteseivé váltak a bűn-
tettnek. Ráadásul mindkét esetben 
néhány ezer forintos értékért követ-
tek el rablást, okoztak traumát más-
nak és kockáztatták saját sorsukat is.

– Az egyik ügyben egy mindössze 
háromezer forint értékű sapkát rabol-
tak el egy fiatalkorú járókelőtől. A 16 
éves fiú fényes nappal, a frekventált 
széchenyivárosi Aradi téren ököllel 
megverte a sértettet. A gyerekkorú 
ugyan nem ütött, de mivel biztatta 
társát, részesévé vált a bűncselek-
ménynek. Egyszerre gyerekes és fel-
kavaró történet: ritkán fordul elő, 
hogy egy sapka eltulajdonítása rab-
lásnak minősül. Az ilyen cselekmény 
legtöbbször komolyabb érték miatt 
történik  – mondja a bíró.

A lopást az erőszak teszi rablássá. 
Kérdésünkre, hogy egy pofon vagy 
egy szóbeli megfélemlítés is erőszak-
nak minősül-e, Sárközy Szabolcs így 
felelt: – Egy pofon is, de az élet és 
testi épség elleni közvetlen fenyege-
tés is ugyanolyan erőszak. Sőt, még a 
verés kilátásba helyezése is, ha reális 
az alapja.

A fenti támadás nem okozott ko-
molyabb sérülést, mégis rablásnak 
minősült. Egy felnőtt esetében ez ket-
tőtől nyolc évig terjedő szabadságvesz-

téssel sújtható. Gyerekkorú esetében 
ugyan nem lehet kiszabni szabadság-
vesztést – csak javítóintézeti nevelést 
–, de érdekes, hogy a letartóztatása 
viszont elhúzódhat akár egy évig is.

– Sokan azt gondolnák, hogy a 
rablás mellett például lopásért is bün-
tethető egy gyerek – magyarázza Sár-
közy Szabolcs. –, pedig ezért nem. A 
zsarolás – a nem közvetlen élet vagy 
testi épség elleni, de súlyos fenyege-
tés – sincs a büntethetőség körében. 
Holott ez a két cselekmény fordul elő 
legtöbbször ebben a korosztályban. 
Testi sértésért viszont akkor büntet-
hetők, ha az életveszélyt vagy halált 
okoz. Viszont ebben az esetben is 
könnyen kerekedik sokkal nagyobb 
baj, mint ami előre látható. Ha például 
egy gyerek a játszótéren ellöki a má-
sikat, és az beüti a koponyáját, akkor 

életveszélyt okozó testi sértést követ 
el. Nem akarja ugyan a sértett halálát, 
de ha ellöki, akkor abban a tudatban 
cselekszik, hogy valamilyen sérülést 
okozhat neki. Noha lehet, hogy csak 
úgy gondolkodik, hogy elesik, és 
megzúzódhat a térde, keze. Pedig a 
tette akár végzetes is lehet. Ebben 
a vonatkozásban a gondatlanságot 
kell vizsgálni. Emiatt sok kritika érte 
a jogszabályt, hiszen ezt felnőttek 
esetében is igen nehéz feltárni. Kér-
dés, hogy gyerekként felismerhette-e 
azt, hogyha ellöki a másikat, annak 
például súlyos koponyasérülése ke-
letkezhet. Egy 12 éves gyerek lehet, 
hogy azt se tudja, hogy a koponyában 
létfontosságú szervek vannak, melyek 
sérülése halált is okozhat. Nincs tisz-
tában az anatómiával. Ilyenkor a ható-
ság azt vizsgálja, hogy rendelkezik-e 

a következmények felismeréséhez 
szükséges belátással. Beszámítható-e, 
ebben a vonatkozásban mit tud a vi-
lágról. A jogalkotó mégis azt mondja, 
hogy ezért felelhet egy gyerek is. Ösz-
szetett folyamat, nagy kihívás elé állít-
ja a jogászokat.

A rablásról azonban mindenki tud-
ja, hogy bűn. A bíró szerint inkább 
azzal van a gond, hogy sokan nincse-
nek tisztában a ténnyel, hogy akár egy 
sapka eltulajdonítása is lehet rablás. 
Sőt az is, ha 20 forint értékű dolgot 
vesz el valaki erőszakkal.

– Azt kell tudatosítani mindenkiben 
– szülőkben, gyerekekben –, hogy egy 
ilyen 5-6-ikos által elkövetett, hecc-
nek induló meggondolatlanság is ket-
tévághatja egy gyermek életét – hang-
súlyozza dr. Sárközy Szabolcs.

 Vandlik János

12 éves gyerek letartóztatásban? 

MEGTÖRTÉNHET…

Képünk illusztráció. Fotó: iStock

Miért büntethetők a gyerekek 12 és 14 év között?
A Büntető törvénykönyv 16. pa-
ragrafusa szerint nem büntethe-
tő, aki a büntetendő cselekmény 
elkövetésekor a tizennegyedik 
életévét nem töltötte be, kivéve 

az emberölés, az erős felindulás-
ban elkövetett emberölés, a testi 
sértés, a terrorcselekmény, a rab-
lás és a kifosztás elkövetőjét, ha 
a bűncselekmény elkövetésekor a 

tizenkettedik életévét betöltötte 
és az elkövetéskor rendelkezett a 
bűncselekmény következménye-
inek felismeréséhez szükséges 
belátással.

Dr. Sárközy Szabolcs
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Önkormányzati  
támogatással épül a 
kórházi körforgalom
Hosszas vita bontakozott ki a febru-
ár 13-ai közgyűlésen a kórház köze-
lébe tervezett körforgalom-építés 
ügyében. Miközben a városvezetés 
forgalomszervezési és ráfordítási 
szempontból is gazdaságos és meg-
térülő befektetésről beszélt, addig az 
ellenzék szerint nem kellene támogat-
ni a beruházást, mivel az elsősorban 
a parkolóházat építő cég érdekeit 
szolgálja. 

A képviselők elé került előterjesz-
tés alapján 220 millió forinttal járul 
hozzá az önkormányzat a Nyíri út–
Akadémia körút–Csabay Géza körút 
kereszteződésének körforgalommá 
alakításához. Az új, háromszintes, 417 
férőhelyes kórházi parkolóház építé-
séhez kapcsolódó projekt összköltsé-
ge mintegy 800 millió forint.

Szemereyné Pataki Klaudia polgár-
mester (Fidesz–KDNP) szerint az elő-
terjesztést hosszas előkészítő munka 
előzte meg, és végül a város számára 
előnyös megegyezés jött létre. Az el-
lenzék nem értett egyet azzal, hogy 
a város támogatja a projektet. Király 
József (Szövetség a Hírös Városért 
Egyesület – továbbiakban: SZHVE) úgy 
fogalmazott, hogy egy magánberuhá-
zás támogatásának nincs helye a költ-
ségvetésben. A képviselő arra utalt, 
hogy szerinte azért van szükség a cso-
mópont átépítésére, mert a parkoló-
ház aljába tervezett üzletek forgalmat 
generálnak majd.

A vitába bekapcsolódó dr. Homoki 
Tamás alpolgármester (Fidesz–KDNP) 
szerint jó üzlet a város számára az, 
hogy a csomópont átépítésének költ-
ségét 75 százalékban a befektető 
állja. A városvezető szerint a keresz-
teződés átépítését így is, úgy is meg 
kellene oldani, hiszen annak egy-egy 
ágán naponta 10.500 jármű halad át. 
Csak később a városnak kellene bizto-
sítania ehhez a 800 millió forintot. Az 
ellenzék részéről dr. Vancsura István 
(SZHVE) a körforgalom magas kiépí-
tési költségét kifogásolta, bár később 
kiderült, ebben a közműkiváltások, 
járdasziget-építések, illetve a gyalo-
gátkelők is benne vannak.

A vita lezárásaként végül a közgyű-
lés 15 igen és 6 tartózkodás mellett 
megszavazta, hogy az önkormányzat 
220 millió forinttal járuljon hozzá a 
kórház közelébe tervezett körforga-
lom megépítéséhez.

Tanácsadó testületek 
állnak fel a választó
kerületekben
14 tanácsadó testület segíti a jövőben 
az önkormányzati képviselők munká-
ját a választókerületekben. A tagok 
kiválasztásának mikéntjén hosszasan 
vitatkoztak az ellenzéki és a kormány-
párti képviselők. Végül, a polgármes-
ter vállalásának köszönhetően, sike-
rült mindenki számára elfogadható 
megoldást találni.

14 tanácsadó testület létrehozásá-
ról döntött a közgyűlés február 13-án. 
A minimum 11, maximum 21 tagból 
álló grémiumok az önkormányzati 
képviselők munkáját segítik majd a 
választókerületben. A napirendi pont 
kapcsán Szemereyné Pataki Klaudia 

polgármester azt mondta, hogy a 
tanácsadó testületnek nemcsak az 
a feladata, hogy a költségvetésben 
jóváhagyott forrást felossza, hanem 
az egyéni választókerületet érintő 
ügyekben javaslatot tehet, véleményt 
fogalmazhat meg az elnök részére, aki 
a közgyűlés számára ezeket a javasla-
tokat továbbítja.

Az ellenzék és a kormányoldal hosz-
szasan vitázott azon, hogy miként 
álljanak fel ezek a testületek. Az SZH-
VE képviselői azt kifogásolták, hogy 
a tagokat pályázat útján választanák 
ki, és nem a képviselők döntenének 
a személyükről. Ezt saját hatáskörük 
csorbításaként értelmezték. Dobos 
József (SZHVE) önkormányzati kép-
viselő azt mondta, hogy a Szövetség 
képviselői nem a tanácsadói testületet 
vitatják, hanem az ügy elintézési mód-
ját, azt, hogy pályázniuk kell a leendő 
tagoknak. 

Pászti András képviselő (Fidesz–
KDNP) szerint a képviselői munkát 
jelentős mértékben segíti a tanács-
adó testület. Bodrozsán Alexandra 
(SZHVE) szerint az egyik mondat az 
előterjesztésben civilellenes, mert 
azt mondja ki, hogy nem lehet ta-
nácsadó testületi tag olyan személy, 
aki nem lakik a választókörzetben. A 
polgármester válaszában hangsúlyoz-
ta, hogy a tanácsadó testületek ülései 
nyilvánosak, így bárkinek lehetősége 
van véleményt nyilvánítani.

Ellenzéki kérésre Szemereyné Pa-
taki Klaudia polgármester a napirend 
tárgyalását rövid szünettel szakította 
meg, a felmerülő problémák tisztá-
zása érdekében. Húszpercnyi megbe-
szélés után egyhangúlag 21 igennel 
megszavazták a képviselők, hogy a 
tanácsadó testületbe jelentkezés útján 
vagy a választott képviselő javaslata 
alapján kerüljenek be a tagok.

Biztonságosabb  
gyalogátkelők  
Kecskemét 10 pontján
Egyhangúlag fogadta el a közgyűlés 
azt a mintaprojektet, amelynek ered-
ményeként,10 gyalogátkelőhely lesz 
biztonságosabb Kecskeméten. A Falu 
György alpolgármester (Fidesz–KDNP) 
által készített program értelmében 
gyorsabb lehet a zebrák közelében 
meghibásodott világítótestek pótlása 
és javítása.

A közgyűlés elé került előterjesz-
tésből kiderült, hogy szakemberek 
139 kecskeméti gyalogátkelő meg-
világítását vizsgálták meg az elmúlt 
hetekben. Bár a korábban előfordult 
balesetek és a közvilágítás között 
nincs ok-okozati összefüggés, a vá-
ros arra törekszik, hogy a gyalogát-
kelőhelyek biztonságosságát tovább 
növelje. Ezért a város 10 pontján épí-
tenek majd ki olyan lámpatesteket, 
amelyekben részben dupla világító 
berendezés lesz, tehát ha egyik meg-
hibásodik a tartalék beindul, részben 
pedig olyan úgynevezett felügyeleti 
rendszer lesz, amely azonnal jelzi a 
lámpák meghibásodását, hogy javítá-
suk mihamarabb megkezdődhessen.

Az előterjesztést két ellenzéki kép-
viselő, Király József és dr. Vancsura 
István is véleményezte, utóbbi arra is 
kíváncsi volt, hogy a jelzőrendszer ké-
pes-e figyelni a világítótestetek fény-
erőcsökkenését. Falu György alpol-
gármester válaszából kiderült, hogy a 

most tervezett megoldás nem, viszont 
létezik ilyen technológia is, igaz az na-
gyon költséges.

Kecskemét 10 gyalogátkelőjének 
biztonságosabbá tételét végül szava-
zatukkal egyhangúlag támogatták a 
képviselők.

Megújul a helyi  
buszok arculata
Poligonkecske és színes címer is lesz 
majd az új helyi járatokon Kecskemé-
ten. A közgyűlés döntésének értelmé-
ben a már meglévő buszok letisztult, 
ezüstszürke alapszíne megmarad majd.

Az önkormányzat még tavaly kérte 
fel a Kecskeméti Közlekedési Központ 
Kft.-t, hogy készíttessen egységes 
arculati tervet, amely jól alkalmazko-
dik a már meglévő 25 Mercedes-busz 
ezüstszürke fényezéséhez. A csütör-
töki közgyűlésen a képviselők is vé-
leményezték a terveket. Király József 
módosító javaslattal élt, melyben 
továbbra is egy arculati ötletpályázat 
kiírását indítványozta. A képviselő 
olyan, a város marketingje szempont-
jából is fontos szecessziós díszítőele-
meket szeretne viszontlátni a jármű-

veken, amelyek feldobnák a szürke 
egyhangúságát.

Szemereyné Pataki Klaudia polgár-
mester válaszából kiderült, hogy a 
letisztult, diszkrét, visszafogott arcu-
latot ő kezdeményezte, mert szerinte 
ez jól illeszkedik a város mértéktar-
tásához. Dr. Homoki Tamás alpolgár-
mester a marketingszempontoknál 
fontosabb érdeknek tartotta, hogy 
a közlekedési eszközök ne vonják el 
a közlekedők figyelmét, ne hordoz-
zanak olyan információkat, amelyek 
fogva tartják a tekintetet. A poligon-
kecske pedig véleménye szerint olyan 
fiatalos lendületet tükröz, amely alkal-
mas a közösségi közlekedés megúju-
lásának megjelenítésére.

Lejer Zoltán (SZHVE) frakcióvezető 
az előterjesztést elfogadásra töké-
letesnek tartotta, de nyugat-európai 
példákat hozott arra, hogy a buszok, 
villamosok kiváló reklámfelületek, és 
ő nem félne ilyen célra is használni a 
közlekedési eszközöket.

Gulyás Zoltán (SZHVE) vicces zár-
szóként azt kívánta mindehhez hoz-
záfűzni, hogy igenis egy busz legyen 
feltűnő, ne olvadjon bele a szürke asz-
faltba, messziről is jól látható legyen, 

hogy jön – és kutatások bizonyítják, 
hogy nem a vörös, hanem a narancs-
sárga az a szín, amelyet mindenki 
észrevesz.

A vitát követően Király József mó-
dosító indítványa nem kapott többségi 
szavazatot, így az eredeti előterjesztést 
14 igen, 5 tartózkodás mellett fogadta 
el a közgyűlés. Ennek értelmében a bu-
szok hátulján Kecskemét színes címere, 
oldalán pedig a város kabalafigurája, a 
poligonkecske lesz látható a közlekedé-
si központ logója mellett. A járművek 
ezenfelül a „könnyedén és kényelme-
sen” szlogent is hirdetni fogják.

Marad Katona József 
neve az elnevezésben
Megőrzi Katona József nevét a nemzeti 
minősítést szerzett színház Kecskemé-
ten. A közgyűlési döntés értelmében 
február 13-tól Kecskeméti Katona Jó-
zsef Nemzeti Színház az új elnevezés.

Mint arról a Kecskeméti Lapok ko-
rábban már beszámolt, a Katona József 
Színház sokéves munkája nyomán meg-
kapta a nemzeti minősítést. A megtisz-
telő jelzést a teátrum mindenképp a 
nevében is meg szerette volna jeleníte-
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ni. Február 13-án ez is teljesült, hiszen 
a közgyűlés egyhangúlag elfogadta azt 
az előterjesztést, amely szerint a teátru-
mot Kecskeméti Katona József Nemzeti 
Színháznak fogják hívni. A színház nem 
csak nevében változik, de komoly átala-
kulás előtt is áll. Idén ugyanis megkez-
dődik az épület átfogó rekonstrukciója 
és fejlesztése, melynek során több új 
helyiséget alakítanak ki az épületben, 
de hamarosan egy mélygarázs is kiszol-
gálja majd a közönséget. 

Létrejött  
a Kecskemét  
Városfejlesztési Alap
A Kecskemét Fejlődéséért Alap át-
alakul és Kecskeméti Vállalkozásfej-
lesztési Alap néven működik tovább. 
Emellett pedig létrejött a Kecskemét 
Városfejlesztési Alap. Előbbi 10 mil-
liárdból segíti a jövőben a kis- és 
középvállalkozásokat, utóbbi pedig 
15 milliárdból támogatja az önkor-
mányzati tulajdonban lévő ingatla-
nok felújítását, az új hasznosítási 
koncepciók bevezetését, illetve az 
önkormányzati tulajdonú cégek 
beruházásait.

2017-ben jött létre a Kecskemét 
Fejlődéséért Alap azzal a céllal, 
hogy részt vegyen Kecskemét gaz-
dasági fejlesztéseit szolgáló üzleti 
elképzelések megvalósításában és 
finanszírozásában. A terveknek meg-
felelően három év alatt 25 milliárd 
visszatérítendő támogatásból feltő-
késítették az alapot, mely a kis- és 
középvállalkozások támogatását 
hivatott szolgálni. Azonban az alap 
segítségét igénybe vevő cégek száma 
nem nőtt úgy, ahogy a finanszírozás-
ra szánt összeg, így új konstrukciót 
dolgozott ki a Városi Alapkezelő Zrt. 
Ennek lényege, hogy ne csak a kkv-k 
támogatása valósuljon meg, hanem 
az önkormányzati cégeké is. Ehhez 
egyrészt meg kellett teremteni a jogi 
hátteret, egyeztetni kellett a Pénz-
ügyminisztériummal, másrészt meg 
kellett határozni a régi és az új alap 
pénzügyi hátterét, vagyis a 25 milliár-
dos tőke felosztását.

A folyamatok lezajlottak, a közgyű-
lés elfogadta a javaslatot, melynek 
eredménye, hogy átalakult a Kecske-
mét Fejlődéséért Alap, mely Kecske-
méti Vállalkozásfejlesztési Alap né-
ven működik tovább. Mellette pedig 
létrejött a Kecskemét Városfejleszté-
si Alap. Ami a finanszírozást illeti: a 
Kormány és a pénzügyminiszter el-
rendelt 5 milliárd forint visszatéríten-
dő támogatást a Kecskemét Városfej-
lesztési Alap létrehozása érdekében, 
valamint elrendelt egy 10 milliárdos 
tőkeleszállítást a Kecskeméti Vállal-
kozásfejlesztési Alapnál. Így a kis- és 
középvállalkozásokat támogató alap 
a jövőben 10 milliárdból, az önkor-
mányzati cégeket segítő alap pedig 
5+10, vagyis 15 milliárdos vissza-
térítendő támogatásból működik a 
jövőben.
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S z ő k é n é 
K o p p i n g 
Rita, Szövet-
ség a Hírös 
Városért:

– Soha 
nem vontuk 
kétségbe azt, 
hogy szükség 

van a tanácsadó testületekre. Any-
nyira nagy területeket fednek le 
a képviselői körzetek – az enyém 
is a Széchenyivárostól a Máriavá-

roson át a széktói lakóparkig tart 
–, hogy szükség van arra, hogy 
az ott élő emberek segítsék a 
munkánkat. 

Mi a kiválasztás módjával nem 
értettünk egyet. Véleményem sze-
rint az eredeti előterjesztés egy 
harmincéves demokratikus együtt-
működést próbált volna meg valami-
képpen semmissé tenni. Egyáltalán 
nem hagyott lehetőséget arra, hogy 
a képviselő beleszóljon abba, hogy 
kivel dolgozik együtt, a kiválasztás 

joga egyedül a pénzügyi bizottságé 
lett volna.

Azáltal azonban, hogy a polgár-
mester asszony is és a Szövetség a 
Hírös Városért képviselői is enged-
ményeket tettek, és így a képviselők 
is tehetnek majd javaslatot a tanács-
adó testületek tagjaira, egy megkö-
zelítően jónak mondható napirendi 
pontot tudtunk elfogadni. Azt gon-
dolom, így már mindenki megelége-
désére fogjuk felállítani a tanácsadó 
testületeinket.

Király József 
(Szövetség a 
Hírös Váro-
sért Egyesü-
let): – Ami-
kor a Malom 
k ö z p o n t 
vagy akár 
az Auchan 

fejlesztett, a környezetében lévő 
körforgalmi csomópontokat saját 
forrásból építette meg. Úgy gon-
dolom, hogy ebben az esetben is 
így kellett volna tenni. A befekte-
tőnek azzal is „adományt” adtunk, 
hogy átminősítettük a területet, és 
ezzel lehetőséget biztosítottunk 
arra, hogy ott parkolóház épüljön. 

A mellette lévő közterületen átve-
zetheti az utat, illetve használhatja. 
Ez mind plusz adalék, amit ha forin-
tosítunk, több mint 220 millió fo-
rint. Azzal azonban már nem értek 
egyet, hogy azt is finanszíroznunk 
kell, hogy ott olyan körforgalom 
létesüljön, amelyre építményével 
rácsatlakozhat. Ezt a pénzt használ-
hattuk volna egyéb célokra, például 
a Széchenyivárosban is rengeteg 
olyan csomópont van, amelyre rá-
férne a fejlesztés. Részemről nem 
az a kérdés, hogy megépüljön-e a 
parkolóház, természetesen épüljön 
meg, ez gazdasági érdek, de azt val-
lom, hogy nekünk ebbe pénzügyi-
leg nem kellett volna beszállnunk.

A tanácsadó testületek vitájának kulcsszava a demokratikusság volt

200 milliót ad a város a kórházi körforgalom építéséhez

Fekete Gábor, 
Fidesz–KDNP:

– Azért 
tartom jónak 
a tanácsadó 
testületek fel-
állítását, mert 
a választóke-
rületekből be-

kerülő emberek vesznek majd részt 
a munkában. 

A képviselők így sokkal jobban 
megismerik a kerületek problémá-
it, könnyebben meg tudják oldani 
a felmerülő gondokat. Azt, amit az 
ellenzék mond, hogy a tanácsadó 
testületek nem demokratikusak, 
azért vitatom, mert ahogyan az elő-
terjesztésben is benne van, a testü-
letekbe automatikusan bekerülnek 
azok az önkormányzati képviselők 
és külső bizottsági tagok, akik lakcí-

mük szerint az adott választókörzet-
be tartoznak. 

Így az ellenzék akár csatározást is 
folytathat ezekben a tanácsadó tes-
tületekben. Viszont ha az fáj nekik, 
hogy így mi is bekerülünk az ő tes-
tületeikbe, arról nem tehetek, ez a 
demokrácia. Mi is benne leszünk az ő 
testületeikben, ők is a mieinkben, de 
ez pont azt alapozza meg, hogy mu-
száj lesz közösen együtt jól dolgozni.

Dr. Homoki 
Tamás alpol-
gármester: – 
Nem az ön-
kormányzat 
száll be az 
építkezés-
be, hanem a 
VER-Bau Par-

king Kft. mint beruházó szállt be 
egy közterületen lévő csomópont 
kiépítésébe. Ez egyébként önkor-
mányzati területen valósul meg, és 
nyilvánvalóan nemcsak a parkoló-
házat szolgálja ki, hanem a teljes 
Széchenyiváros, Hetényegyháza, 
Hollandfalu és egész Kecskemét 
közlekedését is jelentősen javítja. 

Vélemények az ülésteremből

–  Az élet min-
dig hoz válto-
zásokat, kihí-
vásokat, és ez 
így van rendjén. 
Mert a változá-
sok arra sarkall-
nak bennünket, 
hogy az új kihí-

vásokhoz és feladatokhoz felnőjünk, 
onnan továbblépjünk, ezáltal pedig 
fejlődjünk. 2019 végén egy új össze-
tételű képviselő-testület kezdte meg a 
munkát, ami új hangnemet és új han-
gulatot eredményezett. Ez volt érez-
hető a februári közgyűlésen is. 

Úgy látom, most az a nagy fela-
dat, hogy megtaláljuk a hangot az 
ellenzékkel, de ehhez mindkét félre 
szükség van. Erre próbáltam a képvi-
selő-testületben többször felhívni a 
figyelmet, hogy egy együttműködés 
két félen alapul. Ha a két fél szeretné 
megtalálni azokat a pontokat, ami-
ben egyetérthetnek, amelyek közös 
célokban nyilvánulnak meg, ahhoz 
mindannyian kellenek. Meglehet, 
ezek megvalósítását különböző esz-
közökkel kívánják a felek elérni, de ha 
a céljaik közösek, akkor biztosan meg 
lehet találni az együttműködés formá-
ját. Ezen a téren még csiszolódunk. 

Azt látom, van egy tapasztalt képvi-
selőgárdánk a FIDESZ–KDNP oldalon, 
és van egy félig tapasztalt, valamint 
egy teljesen új szellemiséggel, új ér-
tékrenddel, új típusú képviselettel 
rendelkező ellenzékünk.  Nekem, 
mint polgármesternek az a feladatom, 

hogy mind a két csapattal megtaláljam 
a hangot. 

Amint ez megvalósult, a következő 
lépés, hogy – a koordinációt ellátva – 
megoldásokat találjunk és problémá-
kat oldjunk meg a város érdekében. 
Nagyon fontos, hogy ne csak folyama-
tosan felvessük azokat, hanem meg 

kell találnunk a megoldást. Elvégezni 
a feladatokat, és azon az úton men-
ni tovább, melyen a város megy most 
már évek, évtizedek óta. Nagyon 
jó úton haladunk, és én ezt szeret-
ném a továbbiakban is megőrizni – 
mondta Szemereyné Pataki Klaudia 
polgármester.

Kecskemét polgármestere reagált a közgyűlés hangulatára
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Az alpolgármester szerint kapott tájékoztatást 
BODROZSÁN ALEXANDRA AZ SOSÜGYBEN
Szeberényi Gyula Tamás alpolgármester szerint akár 20 millió forint
nyi kárt is okozhatott Bodrozsán Alexandra Kecskemétnek. Az ellen
zéki képviselő ugyanis olyan információkat írt ki közösségi oldalára 
az SOS Gyermekfalu ingatlanjainak megvásárlásával kapcsolatban, 
melyek miatt a város alkupozíciója meggyengül – hangsúlyozta az 
alpolgármester a február 13ai közgyűlésen. 

Molnár H. Boglárka

Akár 20 millió forintos kárt is okoz-
hatott Bodrozsán Alexandra Kecske-
métnek. Ezt Szeberényi Gyula Tamás 
alpolgármester mondta a múlt heti 
közgyűlésen. Az ellenzéki képvise-
lő február 2-án osztotta meg azt a 
posztot közösségi oldalán, 
melyben az SOS Gyermek-
falu megvásárlását szor-
galmazza. A közgyűlésen 
Szeberényi Gyula Tamás 
tette helyre a történetet. El-
mondta ugyanis, hogy a vá-
ros már október óta tárgyal 
a gyermekfalu ingatlanjai-
nak megvásárlásáról. Erről 
biztosan tudott Bodrozsán 
Alexandra is, hiszen felvilágosítást is 
kapott egy városházi munkatárstól – 
mondta el a közgyűlésen az alpolgár-
mester. A képviselőnő ezzel szemben 
azt írta közösségi oldalán, hogy „a mi-
nimum az lenne, hogy tájékoztatjuk a 
körzet megválasztott önkormányzati 
képviselőjét.” Mindamellett, hogy saját 
ötletének minősítette ezt a projektet, 
az ellenzéki média is támogatta a kép-
viselőt. Már a cím is ezt jelzi: „SOS: 
Lépéskényszerbe hozta a polgármes-
tert Bodrozsán Alexandra.” – írta egy 
portál. „Az ellenzéki képviselő kellett 
hozzá, hogy a város előálljon a tervé-
vel.” Ezzel a mondattal is azt sugallta 
a cikk írója, hogy a képviselőnő ötle-
te lenne az egész projekt. Szeberényi 
Gyula Tamás azt is elmondta, hogy 
Bodrozsán Alexandra akár 20 millió fo-
rinttal is megkárosíthatta a várost, mi-
vel olyan információkat szivárogtatott 
ki, melyek miatt a város alkupozíciója 
meggyengül.

„Az elmúlt hetekben történt, hogy 
egy képviselő, az SOS Gyermekfalu 
eladó épületével kapcsolatosan felvilá-
gosítást kért és kapott városi köztiszt-
viselőktől. Mely szerint a város szándé-
kozik megvásárolni az épületet, ha a 
vételárban meg tudnak egyezni. Arról 
is tájékoztatták, hogy az információt 
kezelje diszkréten, mert a tárgyalási 
pozíciónkat a kiszivárgott információk 
kedvezőtlenül érinthetik. Majd egyből 

széleskörű kampányt indított annak 
érdekében, hogy a város vegye meg az 
épületet, magát olyan színben feltün-
tetve, mintha ő találta volna ki, mintha 
ő kezdeményezte volna. A szánalmas 
és a nevetséges jelző az, ami ilyenkor 
eszünkbe jut, és arra gondolunk, hogy 
a képviselő nyilván azt hiszi, hogy az 

ilyenfajta népvakító aktivitása juttatta 
őt mandátumhoz, és a megtartásában 
is talán ez segíthet. Azonban ha itt 
mindössze ennyiről lenne szó, akkor 
napirend előtt nem szólaltam volna 
fel. Az ügy, amibe belekotnyeleskedett 
a képviselő asszony, az egy adásvéte-
li jogügylet, melynek tárgya nem egy 
olyan közgazdasági jószág, amelynek 
egyértelmű piaci ára van. Vagy a sza-
bályzók miatt, vagy, mert a piacon 
rengeteg ilyen forog. Itt az árak nagy 
részét az eladó és a vevő pozíciója ha-
tározza meg, mennyire erős az eladó 
szándéka, hogy sürgősen eladja, meny-
nyire erős szándéka a vevőnek, hogy 
feltétlenül megvegye. A képviselőnő 
nevetséges akciója tehát, míg az egyik 
oldalon hozhatott némi lájkot, aláírás-
gyűjtéssel bővíthette az adatbázist, 
de a mérleg másik serpenyőjében ott 
van a komoly anyagi kár, vagy az egész 
szerződés meghiúsulásának veszélye. 
Úgy, hogy erre a városháza alkalma-
zottja fel is hívta a figyelmét. Mivel 
ilyenkor a vételi ár 10-15%-a is lehet 
az alku mozgástere, a veszteség akár 
20 millió forint is lehet. Ha figyelem-
be vesszük, hogy a képviselő asszony 
nem egészen négy hónapja képviselő, 
akkor ez valószínűleg városi csúcs, 
ilyen rövid idő alatt, ilyen nagy kárt bé-
keidőben, ennek a városnak még nem 
okozott senki” – mondta Szeberényi 
Gyula Tamás.

Bodrozsán Alexandra nem értette, 
hogyan okozhat anyagi hátrányt az-
zal, ha a lakosság segítségével akar 
kikényszeríttetni egy adásvételt. 
Szeberényi Gyula Tamás miután azt 
mondta, hogy a képviselőnő nevet-
séges akciója hozhatott némi lájkot, 
az aláírásgyűjtéssel pedig bővíthette 
adatbázisát, Bodrozsán Alexandra 
felszólalásában azt sulykolta, hogy ne 
legyen ez a téma pártpolitikai kérdés. 

„Nagyon-nagyon sajnálom, szívből 
sajnálom, hogy az SOS Gyermekfalu 
ingatlanjainak sorsa, amely Kecske-
mét városának polgáraiként közös 

ügyünk, politikai huzavonává, erőfi-
togtatássá és politikai előnykovácso-
lássá látszik silányulni. Nem újkeletű 
a hír, hogy az SOS Gyermekfalu Ala-
pítvány el kívánja adni ingatlanjainak 
egy részét. Ez többek között annak 
köszönhető, hogy a kormány nem tá-

mogatja az alapítvány által biztosított 
nevelési formát, részben pedig annak 
is, hogy külföldről támogatott civil-
szervezetként a kormányzati propa-
ganda miatt, sajnos, ráégett a Soros- 
stigma” – érvelt Bodrozsán.

A képviselő tehát ráadásul azt állít-
ja, hogy a magyar kormány nem támo-
gatja az alapítvány által biztosított ne-
velési formát. Lévai Jánosné képviselő 
cáfolta mindezt.

„Az nem igaz, hogy a kormány 
nem támogatja az SOS Gyermekfalu 
további sorsát. Ez nem igaz! Kecske-
mét városa hosszú éveken keresztül 

támogatta nagyon komoly, 
ha jól emlékszem huszon- 
egynéhány forinttal az SOS 
Gyermekfalut. Az, hogy 
most az SOS Gyermekfalu 
meg fog szűnni, az az SOS 
Gyermekfalu Alapítvány 
vezetésének a döntése. 
A kormánynak az a célja, 
hogy a gyermekek, akik 
jelenleg állami gondosko-

dásban élnek, családokban éljenek, és 
ezért van az a nevelőszülői hálózat, 
ami hál’ istennek most már országos 
jelentőségű, képzésen kell részt ven-
ni azon édesanyáknak, édesapáknak, 
akik gyermeket vállalnak családban. A 
másik pedig, ami nagyon fontos dön-

tése a kormányzatnak, hogy munkavi-
szonynak számít, tehát beszámít majd 
a nyugdíjba” – reagált Lévai Jánosné.

Bodrozsán Alexandra azt állította 
folyamatosan, hogy nem volt tájékoz-
tatva az ügyben. Ezen kijelentésére 
már maga a polgármester reagált, hi-
szen ezzel meghazudtolta a képviselő 
több városházi munkatársát, valamint 
képviselőtársait. Mint mondta: „Egyé-
ni képviselőként azt mondja, hogy 
nem tud erről semmit. Most ebbe 
nem megyek bele, de akkor kevésbé 
tájékozódott az előző évekről, hogy 
mi történt a választókerületében. 
Azt gondolom, hogy egy képviselői 
felkészülésnek ez is a része. És ak-
kor azt is látnia kell, hogy ezt az SOS 
Gyermekfalu, az ottani közösség, a ta-
nácsadó testület, a részönkormányzat 
most már 10 éve használja közösségi 
helyként, és ezért fizetünk például a 
költségvetésből díjat is a gyermeka-
lapítvány részére. Tehát, ha ön azt 
mondja, hogy semmit nem tudott, és 
nem volt erről felvilágosítva, ez nem 
igaz!”

A Kecskeméti Televízió megpróbált 
interjút készíteni Bodrozsán Alexand-
rával. A közgyűlés szünetében a kép-
viselő asszony megígérte, hogy vála-
szol a kérdéseinkre, a közgyűlés után 
mégis elutasította az interjút.

Szeberényi Gyula Tamás: „Ha figyelembe vesszük, 
hogy a képviselő asszony nem egészen négy hónapja 
képviselő, akkor ez valószínűleg városi csúcs,  
ilyen rövid idő alatt, ilyen nagy kárt békeidőben,  
ennek a városnak még nem okozott senki.”

„

Szeberényi Gyula Tamás 
alpolgármester

Bodrozsán Alexandra 
képviselő

Lévai Jánosné képviselő

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Átgondolt koncepció mentén zajlik 
KECSKEMÉT ÚTHÁLÓZATFEJLESZTÉSE

Egy 2014ben elfogadott úthálózatfejlesztési terv mentén zajlik 
Kecskemét külső és belső útjainak építése, fejlesztése. A koncepció 
megvalósítása 5 év alatt látványosan haladt előre. Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármester szerint amit esetleg a lakosság vagy politikai 
erők lassú folyamatnak tartanak, amögött átgondolt, tudatos lépések 
vannak, amelyek egymásra épülnek.

Kecskemét polgármesterét a múlt 
heti közgyűlés után szokás szerint 
vendégként hívta meg a Kecskemé-
ti Televízió Közélet című tematikus 
műsorába. A beszélgetésben a kór-
házi körforgalom építése kapcsán 
vázolta fel Szemereyné Pataki Klaudia 
azt az 5 évvel ezelőtt elindult úthá-
lózat-fejlesztési koncepciót, amely a 
város útjain átmenő járműforgalom 
kiegyenlítésének céljával készült. 
Mint a városvezető fogalmazott, az a 
folyamat, amelyet esetleg a lakosság 
és az ellenzék lassúnak tart, amögött 
átgondolt koncepció húzódik.

– Személyes tapasztalatokat sze-
reztem Németországban – amelyet 
a liberalizmus fellegvárának tartanak 
egyesek – arról, hogy ott például akár 
harminc évig is elhúzódhat egy-egy 
úthálózat-fejlesztés. Egyre több szerv-
vel kell ugyanis egyeztetniük a zöl-
dektől a szakhatóságokig. Ezzel csak 
azt akarom mondani, hogy a lassúság 
nem magyar sajátosság – mondta 
Kecskemét polgármestere.

A városvezető emellett hangsú-
lyozta azt is, hogy koncepció nélkül 
nem szabad építkezni, mert ezzel ér-
telmetlenül dobálnánk ki a pénzt az 

ablakon. Kecskemét az előző ciklus 
elején nem ezt az utat választotta. 
A városvezetés elképzelése az, hogy 
az útépítésekben kívülről kell halad-
ni a városmag felé, azon elv szerint, 
hogy előbb csökkenteni kell a bel-
városi utak forgalmát és majd csak 
utána lehet azokat felújítani. Ennek 
jegyében ma már elmondható, hogy 
megépült a teljes külső körgyűrű, 
amely az északi elkerülővel gyakorla-
tilag bezárult. Befejeződött a Kuruc 
körút négysávosítása, és elkészültek 
olyan utak is, amelyek segítik a bel-
ső körgyűrű forgalmát. A Margaréta 
otthon mellett található új út építése 
is elindul jövő év első felében, amely 
az arborétum sarkán található, már 
elkészült körforgalmat köti össze a 
Budai út négysávos szakaszával. Ez 
sokak számára gyorsítja majd meg a 
közlekedést.

A másik hasonló jelentőséggel bíró 
projekt Homokbányán zajlik. – Új út 
épül az Auchan és a Dechatlon áruhá-
zak mellett, egészen a helvéciai útig. 
Ez gyakorlatilag azt jelenti, hogy a 
Csalánosi út egészen a helvéciai útig 
tart majd. Ezután következik a helvé-
ciai út, valamint a Kiskőrösi út meg-

építése, amellyel egy komoly belső 
körgyűrű elemei is kezdenek körvo-
nalazódni – mondta a városvezető. 

A polgármester szerint a lakossági 
jelzések e közben azt erősítik, hogy 
el kell kezdeni a belvárosi utak re-
habilitációját is. Ennek első lépése a 
Centrum Áruház és környékének ren-
dezése lesz. Ez a csomópont hatalmas 
gyalogos, kerékpáros és járműforgal-
mat bonyolít le, tehát mindenképpen 
indokolt az itteni fejlesztések elindí-
tása. Ráadásul így a kiskörút újabb 
szakasza is megújul.

– Korábban eljutottunk a Szabad-
ság tér sarkáig, most pedig innen 
folytatjuk a munkát a Piarista tér sar-
káig. Ezzel a kiskörút egy szakasza 

is elkészül, rendezzük a parkolókat, 
új gyalogátkelőhelyet alakítunk ki, a 
piac körül pedig az útburkolatokat is 
rendbe tesszük. A folyamat a főtér-
rehabilitáció következő állomása lé-
nyegében. Ezzel párhuzamosan zajlik 
az intermodális csomópont fejleszté-
se is, gyakorlatilag az utolsó simítások 
folynak a terveken. Az eredeti elkép-
zelésekhez képest csökkentett tarta-
lomról van szó, de ha ez befejeződik, 
jön az újabb nagy feladat, a Nagykő-
rösi utca felújítása.

Szemereyné Pataki Klaudia elmond-
ta azt is, hogy az Izsáki úthoz ha-
sonlóan az intermodális csomópont 
kialakítása is állami beruházás lesz, 
és remélhetőleg a mostani ciklusban 

mindkettő el is indul. A projekt a 
Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt.-
hez tartozik. A polgármester szerint 
úgy tűnik, hogy újabb lendületet kap-
tak a központi költségvetésből finan-
szírozott beruházások, de az önkor-
mányzat igyekszik ezek felgyorsítása 
érdekében lobbizni.

– Elsősorban az Izsáki út fejleszté-
sének ügyében szeretnénk azt elérni, 
hogy annak kivitelezése rövidebb idő 
alatt valósuljon meg. Szakemberek 
nagyjából tíz évben határozták meg 
az útszakasz rekonstrukcióját, három 
ütemre bontva. Mi azt szeretnénk, ha 
ez két ütemben valósulna meg. Első-
ként a belvárostól a Vízmű utcáig ter-
jedő szakasz, majd utána az Auchan 
körforgalomig a befejező rész. Har-
minc éve várjuk már ezt a beruházást, 
mi a magunk részéről mindent meg-
tettünk az előkészületek során. 

A polgármester szerint a sokáig 
akadályt jelentő ingatlan-kisajátítá-
sok is olyan stádiumban vannak, hogy 
ezek sem jelentenek már akadályt. 
Az önkormányzat abban bízik, hogy 
sikerül lerövidíteni az útszakasz meg-
építésének idejét. (Az Izsáki út négy-
sávosításáról szóló tudósításunk az 5. 
oldalon olvasható – a szerk.)

Szemereyné Pataki Klaudia szerint 
Kecskemét közlekedésének fejlesz-
tése egy átgondolt, egymásra épü-
lő koncepció mentén zajlik. Évről 
évre érzékelhetők ennek lépései és 
eredményei.  

VIDEÓRIPORTUNK A 
KECSKEMETITV.HUN
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Hogyan építsük fel digitális 
marketingstratégiánkat?

Hatalmas volt az érdeklődés február 12én délelőtt a Google Digital 
Workshop idei első workshopján, amelyet a BácsKiskun Megyei 
Kereskedelmi és Iparkamara földszinti előadótermében rendez
tek meg. A résztvevők között voltak cégvezetők, marketingesek, 
startupok képviselői, de vállalkozói ambíciókkal rendelkező 
magánszemélyek is fontosnak tartották, hogy felépítsék digitális 
marketingstratégiájukat.

Mi is az a digitális marketingstraté-
gia? Hogyan lehet ügyfelet keresni? 
Milyen ingyenes eszközök segítenek 
ebben? Mit tegyünk, hogy ügyfele-
ink legyenek, és hogyan tudjuk meg-
tartani őket? Többek között ezekre 
a kérdésekre is választ kaphattak 
szerdán délelőtt a Google Digital 
Workshop – Digitális Marketing 
Stratégia képzés résztvevői.

A rendezvényen Balog Gábor, a 
Google regionális oktatásszervezője 

mutatta be, hogy milyen lépéseket és 
fázisokat érdemes megkülönböztet-
ni a stratégia kialakításakor, hogyan 
lehet megközelíteni és felismerni a 
célcsoportot. Megismerhették az ér-
deklődők azt is, hogy a különböző 
lépéseknél melyik weboldalt vagy 
médiát érdemes használni és milyen 
üzenetet érdemes megfogalmazni. 

A Google Digital Workshop cél-
ja, hogy a digitális eszköztár meg-
ismertetésével támogassa a hazai 

vállalkozásokat az online lehetősé-
gek kihasználásában, ügyfélkörük 
bővítésében, új piacok meghódítá-
sában és bevételeik növelésében. A 
workshop elsősorban azokra a terü-
letekre fókuszál, amelyek leginkább 
fontosak a siker megalapozásához 
az internet világában. 

A Google Magyarország társadal-
mi szerepvállalása jegyében 2017-
ben indította el a Digital Workshop 
országos programot. Ahogy eddig, 
2020-ban is a workshopok mellett 
új gyakorlati kurzusokat is indíta-
nak. A program elsődleges célja a 
magyarországi kis- és közepes vál-
lalkozások digitális felzárkóztatása 
annak érdekében, hogy piacukat és 
bevételeiket az online területen is 
növelhessék.  

Nemrég dr. Brúszel László egykori 
MSZPs önkormányzati képviselőt 
választották meg az ellenzéki 
pártokat tömörítő Szövetség a 
Hírös Városért Egyesület elnöké
vé. Az új vezetővel kedden Kozák 
Polett főszerkesztőhelyettes be
szélgetett a Kecskeméti Televízió 
Kiemelő című műsorában.

– A Szövetség a Hírös Városért Egyesü-
let elnöki tisztét eddig Falusi Norbert 
töltötte be, mi indokolta a váltást?

– Norbert barátunk munkája miatt 
nem tudta tovább ellátni ezt a felada-
tot. Amennyiben tovább politizál, azt 
pártja (az LMP – a szerk.) keretein belül 
megteheti, de emiatt kénytelen volt át-
adni a tisztséget. Így engem kértek fel 
elnöknek, amit némi gondolkodás után 
el is fogadtam.

– Hirtelen jött a döntés, vagy a 
kezdetektől ott volt a Szövetség 
alakulásánál?

– Figyelemmel kísértem a Szövetség 
létrejöttét, de mivel 2014 óta nem poli-
tizálok és párttisztségem sincsen, csak 
külső emberként figyeltem a dolgok 
menetét. Amennyiben megkérdeztek, 
elmondtam a véleményem, de nem én 
tettem az ügy végére pontot, hanem a 
pártoknak a vezetői.

– Meglepte a felkérés?
– Igen, egy kicsit. Bár számítottam 

is rá, mert volt, aki megkérdezett, de 
én úgy gondoltam, hogy jelenleg is po-
litizáló embernek kellene betöltenie a 
posztot. Végül néhány érv hatására be-
láttam, hogy talán még tudok valamit 
tenni a város érdekében a Szövetség 
élén.

– Mi áll a felkérés elfogadásának 
hátterében?

– Miután nem politizáltam, nem 
érzem magam sem politikusnak, sem 
pártpolitikusnak. Egy civilszervezet-
nek lettem a vezetője most, amely öt 
párt delegáltjait képviseli, illetve azon 
kilenc képviselőt segíti, akik múlt ok-
tóberben mandátumot kaptak a Szö-
vetség soraiban. Elgondolásom szerint 
azokkal a tapasztalatokkal, amelyeket 

25 éves önkormányzati munkám so-
rán megszereztem, segíteni tudom 
az egyes képviselőket és a frakciót is, 
rajtuk keresztül pedig az egész várost.

– Tudjuk, hogy ön évtizedekig kitar-
tott az MSZP mellett. Talán tíz évvel 
ezelőtt még az ön számára is elkép-
zelhetetlen lett volna, hogy egy olyan 
pártszövetség élére álljon, amelyben 
van mindenféle erő: a Gyurcsány-hí-
vektől a liberálisokon keresztül a 
Jobbikig…

– A kérdés helyénvaló. Szerintem pár 
évvel ezelőtt valószínűleg fel sem kér-
tek volna, de minden bizonnyal el sem 
vállaltam volna, hiszen aktív MSZP-s 
politikus voltam. Egyébként ma is tag-
ja vagyok a pártnak, csak semmilyen 
tisztségem nincs. Én baloldali ember 
voltam, maradok is… Az eltelt pár év 
– amikor kicsit távolabbról szemléltem 
a pártokat és a helyi munkát – kellett 
ahhoz, hogy mégiscsak elvállaltam ezt 
a megbízatást.

– Mi a fő cél?
– A képviselők fő célja öt évig dol-

gozni, ki-ki a saját kerületéért, a váro-
sért. Itt nem csak arról van szó, hogy 
ők áttételesen egy-egy pártnak az em-
berei, ezért azt a pártot képviselik vagy 
éppen a Szövetséget, hanem személy 
szerint is helyt kell állniuk. Azt gondo-
lom, hogy olyan embereket választot-
tak meg képviselőnek, akik szeretné-
nek tenni valamit a közért, a városrész 
és a város lakosságáért. Nekik ez a leg-
fontosabb. Nekem pedig az a célom, 
hogy ez a csapat, ez a kilenc fő próbál-
jon meg együtt úgy viselkedni a váro-
sért, hogy arra a későbbiekben büsz-
kék legyenek ők is, a saját pártjuk is; és 
természetesen azok a választók, akiket 
képviselnek, azt mondják majd öt év 
múlva: jó, hogy megválasztottuk őket, 
mert tettek valamit. Engem korábban 
is mindig az a cél vezetett, hogy első a 
város, és utána jövünk mi, a pártunkkal 
és minden egyéb gondolattal.

– Mennyiben nehezíti ezt az orszá-
gos pártpolitika beszüremkedése az 
egyes képviselők életébe, viselkedésé-
be, megszólalásaiba?

– Fontos, hogy távolságot tartsunk 
az országos pártpolitikától. De valljuk 
be őszintén, az országos politika sen-
kit sem hagy érintetlenül, azokat még 
kevésbé, akik párttisztséget vállaltak 
a képviselők közül. Azonban a képvi-
selői, közgyűlési munkában igyekezni 
kell, hogy a „fönti” pártszembenállá-
sok, versengések, veszekedések lehe-
tőség szerint ne jöjjenek be a közgyű-
lési terembe. Ott a helyi problémákról 
essék szó.

– Ön azonban a közgyűlési munká-
ban nem tud részt venni, hogyan sze-
retné elősegíteni ezeknek a céloknak 
a megvalósulását?

– Ha az ember nincs ott, az egy tel-
jesen más helyzet. Mert hiába egyez-
tetjük le egy napirendi pont kapcsán, 
hogyan viselkedjen egy adott helyzet-
ben a frakció vagy egy képviselő, az 
ottani vitában mindig kialakulhatnak új 
körülmények, amelyek alapján kell az-
után dönteni. Ebben az ott lévő képvi-
selőknek a helytállása, esze, indulatai a 
döntőek. Én csak távolról tudom nézni. 

Csak segíteni tudok a képviselők felké-
szülésében, szakmailag, várospolitikai 
szempontból, majd a közgyűlést köve-
tően a tapasztalatok leszűrésében is 
segíteni őket.

– Utalt az elmúlt közgyűlésre ön 
is, ahol megjelent egyfajta eldurvuló, 
elmérgesedő politikai hangnem. Ezen 
tud segíteni?

– Most vagyunk a ciklus elején, há-
rom közgyűlés után járunk. Több cik-
luson keresztül megfigyeltem, ilyenkor 
idegesebb hangulat, körülbelül fél év, 
amikorra rendeződnek a dolgok. Van 
most több új képviselő is, fiatalabbak, 
idősebbek, tapasztaltabbak, kevésbé 
tapasztaltak. Nekik maguknak is be kell 
mérni a másik képviselőt, tisztába kell 
jönniük azzal, hogy mit tehetnek, med-
dig mehetnek el. És figyelembe kell 
venni azt is, hogy mindenki dolgozik 
a választók felé is. Nem színházi mó-
don, de azért a választónak látnia kell, 
hogy akit oda küldött, megdolgozik – 
idézőjelben – a pénzéért. Tehát a most 
látott idegességet és kemény kezdést 
még el kell tűrni, mert belefér a ciklus 
elején. Természetesen a későbbiekben 
is lesznek majd komoly viták, de min-
dig tudni kell mind a két félnek, hogy 
meddig lehet elmenni. Például egymás 
személyébe nem taposunk bele. Mert 
mindenkiről vélelmezni kell, hogy jót 
akar, a várost akarja építeni. Nem hasz-
nálunk kemény jelzőket vagy minősíté-
seket – ha csak nem muszáj –, de olyat 
semmiképp sem, ami hosszabb időre 
megnehezíti az együttműködést.

– Három évre vállalta ezt a felada-
tot. Hogyan szeretné zárni ezt az idő-
szakot, mivel lenne elégedett?

– Akkor lennék elégedet, ha azt lát-
nám, hogy a Szövetség képviselői el-
végezték a feladatukat. Ha azt látnám, 
hogy három év múlva a képviselők ruti-
nosan végzik a munkájukat, a városon 
látszik, hogy ezek a képviselők is el-
végezték, amit kellett, a másik frakció 
képviselőivel együtt tudnak működni, 
hogy a város rendelkezésére álló pén-
zeket a lehető leghatékonyabban tud-
ják felhasználni.

A Szövetség új elnöke erősítené az együttműködést

Egyre több vállalkozás 
alkalmaz virtuális  
asszisztenst 
A virtuális asszisztensi vállalkozás nyújtotta lehetőségekről beszélt 
az érdeklődőknek Dudásné Sulik Orsolya, a CSAKPont Család és Karrier 
Coffee nevű, havonta jelentkező programsorozatának keddi előadá
sán. A virtuális asszisztensek (VAk) olyan képzett szakemberek, akik 
a távolból segítik a vállalkozásokat.

Egyre elterjedtebb, hogy a kibertér-
ben tevékenykedő vállalkozásokat 
a távolból, „home officeból” segítik 
képzett, szabadúszó szakemberek.  
Őket nevezzük virtuális assziszten-
seknek. A CSAKPont Család és Karri-
er Coffee programsorozatának keddi 
előadója, Dudásné Sulik Orsolya, aki 
maga is virtuális asszisztensként dol-
gozik, a vállalkozási formában rejlő 
lehetőségekről beszélgetett Czinkó-
czi-Dori Szilvia szakmai vezetővel. El-
hangzott, hogy számos olyan modern 

technikai eszköz és applikáció léte-
zik, amelyek segítségével a földrajzi 
távolság áthidalható, valamint hogy a 
virtuális asszisztensek támogatása je-
lentős segítséget nyújthat az innová-
cióban gondolkodó vállalkozásoknak. 
Az eseményen egyaránt megtalálhat-
ták számításaikat azok, akik szívesen 
dolgoznának az online térben, akik 
érdeklődnek a virtuális asszisztensek 
világa iránt, és akik munkaadóként 
szerveznének ki feladatokat virtuális 
asszisztensnek.

VIDEÓRIPORTUNK A 
KECSKEMETITV.HUN

Dr. Brúszel László
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Januárban költözött új épületbe 
a Mathias Corvinus Collegium 
kecskeméti képzőközpontja. Új 
otthonukat avatták fel nemrég 
a Csongrádi utcában. A Fiatal 
Tehetség Programmal három éve 
vannak jelen a városban; jelenleg 
már hetvenöt felső tagozatos 
tanulóval foglalkoznak.

Tágas, világos, otthonos tetőtéri 
termekben – oktatási céljaikkal, fi-
lozófiájukkal összhangban álló hely-
színen – köszöntötték meghívott 
vendégeiket február 8-án a Mathias 
Corvinus Collegium (MCC) kecske-
méti régiós központjának munkatár-
sai. Ünnepre hívták őket: januárban 
új helyre költöztek – az elmúlt két 
és fél évben a tanítóképző épüle-
tében működtek –, ezt a Csongrádi 
utcai központot mutatták most be a 
város vezetőinek.

Szemereyné Pataki Klaudia örömét 
fejezte ki, hogy az MCC otthonra ta-
lált Kecskeméten. Visszajelzés is ez 
a város számára arról, hogy érde-
mesnek találják nálunk is jelen lenni. 
„Utakat, lehetőségeket, perspektívá-
kat nyit ez a szakmai közösség előtte-
tek” – fordult a jelen lévő diákokhoz 
a polgármester, azt kívánva nekik, a 
program segítsen kibontakoztatni 
nekik a bennük rejlő tehetséget, és 
megtalálni azt a területet, amelyen 
igazán hasznos tagjai lehetnek majd 
nemcsak a gazdasági életnek, hanem 
az egész társadalomnak.

A Fiatal Tehetség Program (FIT) 
szakmai vezetőjeként Constantino-
vits Milán is abbeli elégedettségének 
adott hangot, hogy a várossal kölcsö-
nösen fantáziát látnak egymásban. Ki-
emelte azt a szoros együttműködést 
is, amelyet a szülőkkel tudtak kiala-
kítani. A jövőre nézve arról beszélt, a 
következő tanévben lesz teljes a FIT 
helyi programja, akkor fogják felölelni 
az egész felső tagozatos, 5–8. osztá-
lyos korosztályt. Hosszú távon pedig 

azt remélik, Kecskeméten is elérhető 
lesz majd az MCC-s életpálya teljes 
spektruma.

A jelen lévő diákoknak divat- és 
stílusismereti kurzussal folytatódott 
a délelőtt.

– Alapvető filozófiánk, hogy a te-
hetség legyen az egyetlen kritérium, 
ami alapján valaki bekerül a prog-
ramba, bármilyen szociokulturális 
háttérből is érkezik – mondta el 

kérdésünkre Constantinovits Milán. 
– Mindig a negyedikes diákok köré-
ben szervezzük a toborzást. A gye-
rekeket válogató hétvégén mérjük: 
intelligenciát, érzelmi intelligenciát, 
kooperációs készséget, kreativitást 
nézünk, a motivációjukat próbáljuk 
feltárni. A legjobb 25 tanulót vesszük 
be a programba.

Nem csak szombat délelőtti képzé-
si alkalmakat tartunk; nyári tábort is 

szervezünk, élményprogramok is van-
nak, és angol oktatás is van a haladó 
szinten álló gyerekeknek. Gazdagító 
módszertannal dolgozunk, svédasz-
talos jelleggel kínálunk fel különböző 
területeket, illetve próbálunk szemé-
lyes mentorálást is megvalósítani.

Folyamatosan monitorozzuk a fej-
lődésüket, különböző szempontok 
alapján értékeljük őket, és a szülőktől 
is kérünk visszajelzést, ők miben ta-

pasztaltak változást. Azt látjuk, hogy 
már egy év elteltével is sokkal nyitot-
tabbá válnak a gyerekek, a kommu-
nikációs készségük, együttműködési 
hajlandóságuk megnövekedik és szé-
lesebb az érdeklődési spektrumuk. 
Hosszú távon pedig az időbeosztásuk, 
a tanulási módszertani képességük is 
letisztul és a szóbeli megnyilvánulása-
ikban is megerősödnek.

 Zsolczainé Vitális Judit 

Otthonra talált Kecskeméten 
a Mathias Corvinus Collegium

DIPLOMAÁTADÓ 
ÜNNEPSÉGET  
tartottak a Neumann 
János Egyetemen
Február 15én, szombaton déle
lőtt tartották a Neumann János 
Egyetem Diplomaátadó Ünnepi 
Szenátusi Ülését, melyen több 
mint 300 hallgató vett részt.

A rendezvény dr. Fülöp Tamás rek-
tori beszédével vette kezdetét, ezt a 
Kecskeméti Városi Fúvószenekar mű-
sora követte, majd felsorakoztak az 
egyetem négy karának frissen végzett 
hallgatói, hogy a dékáni gratuláció-
kat fogadva átvegyék diplomáikat és 
igazolásaikat.

A GAMF Műszaki és Informatikai 
Karon 179 hallgató, a Gazdaságtudo-
mányi Karon 50 hallgató, a Kertészeti 

és Vidékfejlesztési Karon 54 hallgató, 
a Pedagógusképző Karon pedig 21 
hallgató tett sikeres záróvizsgát az 
elmúlt időszakban.

Az ünnepségen, a már kialakult ha-
gyományoknak megfelelően, rektori 
és dékáni elismerésben és díjazásban 
részesültek a 2019/2020-as tanévben 
elért kiemelkedő tanulmányi eredmé-
nyeket elért diákok. 

A frissen végzettek méltatása mel-
lett az egyetem szenátusának döntése 
alapján szakmai, tudományos és okta-
tói munkásságának elismeréseképpen 
Professor Emerita címet adományoz-
tak  Lipócziné dr. Csabai Saroltának, a 
Pedagógusképző Kar oktatójának.

TOVÁBBI KÉPEK!

Kecskeméten tárgyalják 

CZEGLÉDY CSABA 
hatmilliárdos büntetőperét 

A Szegedi Törvényszék összes bírájának elfogultsága miatt a 
Szegedi Ítélőtábla a Kecskeméti Törvényszéket jelölte ki a Czeg
lédy Csabaféle büntetőper lefolytatására. Az iratok még nem 
érkeztek meg Kecskemétre, ezért csak ezt követően kerülhet sor 
annak a bírónak a kijelölésére, aki a tárgyalássorozatot levezény
li. A vádat továbbra is a Csongrád Megyei Főügyészség képviseli 
– írja a Hírösvény.

A Czeglédy Csaba vezette Human 
Operator Zrt.-hez kapcsolódó ügy-
ben bűnszervezetben,  különösen 

jelentős vagyoni hátrányt okozó 
költségvetési csalás bűntette, vala-
mint hamis magánokirat felhaszná-

lásának vétsége miatt 21 emberrel 
szemben emeltek vádat. 

A ügyészség szerint a 2011-től 
működő bűnszervezet célja döntően 
a diákmunkaerő-közvetítéssel fog-
lalkozó cég áfafizetési kötelezett-
ségének csökkentése, valamint a 
diákmunkához kapcsolódó más köz-
terhek, így a személyi jövedelemadó 
megfizetése alóli mentesülés volt.  
A vád szerint a bűnszervezet 6,215 
milliárd forint vagyoni hátrányt oko-
zott a költségvetésnek.

Czeglédy Csaba közben a DK eu-
rópai parlamenti képviselőjelöltje 
lett és élt a mentelmi jogával, ezért 
a bíróság megszüntette az ellene in-
dult büntetőeljárást. A főügyészség 
fellebbezését követően, a Szegedi 
Ítélőtábla döntése alapján, a men-
telmi jog megszűnését követően le-
folytatható ellene az eljárás.

A Szegedi Ítélőtábla – egy eljárás-
jogi okok miatt elkülönítve tárgyalt 
ügyben – már jogerős ítéletet ho-
zott  a napokban a Human Opera-
tor Zrt. alvállalkozójaként működő 
makói iskolaszövetkezet vezetője 
ellen. Abban a másodrendű vonat-
kozásában az első fokú ítéletet hatá-
lyon kívül helyezte, mert ebben a 21 
vádlottas perben is vádat emeltek 
ellene szintén költségvetési csalás 
bűntettében, ezért ilyenkor az ügyet 
egységesíteni kell és úgy kell elbírál-
ni. Forrás: Hírösvény

M
TI Fotó: Balogh Zoltán
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75 éve, 1945. 
február 17-én 
hunyt el Pálmay 
Ilka színésznő, 
a leghíresebb 
magyar ope-
rettprimadon-
nák egyike. 
P á l y a f u t á s á t 
kardalos kóristalányként Kassán kezd-
te Lászy Vilmos társulatánál. Két hó-
nappal később már szerepet kapott, 
majd egyre nagyobb feladatokhoz 
jutott. 1877-től Némethy György tár-
sulatának tagjaként Kecskeméten lát-
hatta őt a nagyérdemű. Elsősorban 
népszínművekben és operettekben 
aratott sikert. Később fővárosi szín-
házakban és Kolozsvárott játszott, de 
többször föllépett a hírös városban és 
gyakran vendégszerepelt külföldön is. 
Művészetének fénykora egybeesett a 
klasszikus operett virágkorával. A mű-
fajt ő vitte Magyarországon diadalra.

50 éve, 1970. 
február 19-én 
Kecskeméten 
hunyt el Révay 
József tanár, 
író, műfordító. 
A hírös város-
ban született 
1881-ben. Bu-
dapesten bölcsészdoktori és közép-
iskolai tanári oklevelet szerzett, ké-
sőbb teológiát is tanult. Előbb vidéki 
városokban tanított, majd Budapesten 
volt gimnáziumi tanár és igazgató. A 
Tanácsköztársaság idején a közok-
tatásügyi népbiztosság középiskolai 
ügyosztályának vezetője lett, ezért 
1920-ban állásából elbocsátották. Ezt 
követően szépirodalommal és nép-
szerűsítő irodalommal foglalkozott. 
1928-tól a Franklin Társulat lektora 
volt, majd a Tükör című folyóiratot 
szerkesztette. Számos történelmi re-
génye, elbeszéléskötete és ókortör-
ténettel kapcsolatos tudományos és 
ismeretterjesztő műve jelent meg.

Lapunk 
archívumából
A Kanalas Társaságról
A 19. század első felében alakított 
társaság belső életéről Hornyik János 
írt a Kecskeméti Lapokban: „Az elnök 
[...] öltözéke mysticus czifrázatú palást, 
terjedelmes papirsüveg, arasznyi átmérőü 
üvegkarikákból roppant pápaszem s tiszti 
jelvényül kezében egy irtózatos nagy fa-
kanál, melyről a társulat nevezetét vette. 
A tagok felavatása ugyanazon szertartás-
sal történt, mint a lelkészjelölttek felvé-
tele történni szokott, de mindig pajkos, 
kaczajra gerjesztő s itt az illem tekinteté-
ből le nem irható beszéd kiséretében az el-
nök részéről; a tagok lelkészek, káplánok 
s egyéb egyházi tisztek szerént voltak fel-
osztva és nevezve s számukra a parochia 
vagy tiszti állomás szinte pajkos és tréfás 
modorban kijelölve. A felavatások után 
lakoma, utóbb tréfa, enyelgés, dal felvált-
va foglalkoztatták a vendégeket. Ilyenkor 
lelke volt a társaságoknak N. A. ügyvéd, 
ki a legelőször alakult magyar szintár-
sulatnak ifjú éveiben valaha tagja levén, 
különféle szemfényvesztő tüneményekkel 
s bohózatokkal múlattatta a társaságot.”  
 (KL, 1870. február 12.)

Főhercegi látogatás
„József főherczeg február 19-én, délután 
3 órakor a Félegyházáról jövő vonattal 
városunkba érkezvén, minthogy egyetlen 
fogat sem volt az indóháznál, egy kuko-
riczát hordó kocsira két zsák kukoriczát 
feltétetett, s arra felülvén segédével, azon 
hajtatott be a fogadóhoz. – Hajh be sok 
tekintetes, nagyságos mokra úrnak fellá-
zad e hírre nemes vére, – paraszt kocsira, 
kukoriczás zsákra ülni? – A főherczeg est-
ve a szinházban volt, hol ezen napon a 
honvédmenház javára tartatott előadás; 
az előadást egészen végig várta, másnap 
reggel tovább Pestre utazott.”
 (KL, 1870. február 26.)

A város 
krónikáiból

Huszonnégy fős egészségügyi 
csapat gondoskodik összesen 15 
ezer kecskemétiről immár másfél 
éve egy teljesen új alapellátási 
összefogásban. Céljuk a hagyo
mányos gyógyítás eseménykö
vető, „tűzoltó” módszerének 
meghaladása, továbblépés a 
betegségek megelőzése felé. A 
Kecskemét Praxisközösséggel 
kapcsolatos tapasztalatokról, 
eddigi eredményeikről kérdeztük 
dr. Gaszner András háziorvost, 
szakmai vezetőt.

– Az orvosi 
praxisok, ha 
m e g p r ó b á l -
ják a szakmai 
t a r t a l m u k a t 
k iegész í ten i , 
bővíteni, akkor 
megpróbálnak 
összefogni, egy 

k ö z ö s s é g b e n 
együttműködni. Kecskeméten nyolc 
– két gyermek- és hat felnőtt házior-
vosi – praxis fogott össze, hogy telje-
sen újszerű formában, új tartalommal 
biztosítsa a praxisban élők ellátását 
– felelte dr. Gaszner András szakmai 
vezető a Kecskemét Praxisközösség 
mibenlétét firtató kérdésünkre. El-
mondta, az orvosokon, a nővéreken 
és a védőnőkön túl a közösségen 
belül megjelentek olyan új szakem-
berek, akik egészségügyi szolgáltatási 
csomagjukat nagyon jól ki tudják egé-
szíteni. Összefogásukban dolgozik 
gyógytornász, dietetikus és mentál-
higiénés szakember is. További hat-
hatós segítséget nyújtanak olyan új 

munkaköröket betöltő munkatársak, 
mint az egészségfelelős és az össze-
hangolásért felelős koordinátor. – Így 
összesen – nővérek, orvosok és szak-

emberek – huszonnégyen vagyunk ab-
ban a közösségben, amely mintegy 15 
ezer kecskeméti lakosnak az egész-
ségügyi ellátását biztosítja.

Dr. Gaszner András szerint a pra-
xisközösség létrehozása válasz lehet 
a hagyományos egészségügyi szol-
gáltatás erőn felüli, ám mégsem elég 
hatékony működésére. – A szakmai 
szempontok mellett megváltoztak 
a „fogyasztói” szokások, elvárások 

is – mondta. – A praxisközösséggel 
kicsit kilépünk a hagyományos ren-
delés gyógyítás-centrikus kereteiből, 
amely többnyire tűzoltásról, az aktu-
ális panaszok kezeléséről szól. Ezzel 
szemben az új rendszer időben, hely-
ben elkülöníti a prevenciós rendelést, 
melynek a középpontjában az álla-
potfelmérés, a kockázatelemzés áll. 
Mindenkit időre hívunk, mindenkire 
elegendő időt szánunk. Szükség ese-

tén a közösségen belül tudjuk a kliens 
igényeit kielégíteni akár dietetikus, 
gyógytornász vagy mentálhigiénés 
szakember bevonásával. Végre beke-
rült a rendszerbe a megelőzés.

Az egészségügyi szolgáltatást 
igénybe vevőinek „kliens” megne-
vezése is a szemléletváltást tükrözi. 
Nem „beteg”, hiszen nem a betegség 
kezelésére esik a hangsúly, sokkal 
inkább az egészséget próbálják a kö-
zéppontba helyezni.

Az egészségtudatosság üzenetét 
persze az ellátottak szemében is fajsú-
lyossá kellett tenni, fel kellett hívni a 
figyelmüket, hogy értékként kezeljék a 
megelőzést. A kezdeti nehézségek után 
a Kecskemét Praxisközösség elérte, 
hogy a megelőző vizsgálatokra behívott 
kliensek az utóbbi időben 90-100 szá-
zalék közötti arányban meg is jelentek.

– Másfél éve végezzük a dolgunkat, 
nagy ismertséget szereztünk. Látva az 
egészségpolitika, hogy ez az alapellá-
tás jövője, az uniós támogatáson felül 
a rendszerhez megpróbál magyar for-
rásokat is hozzárendelni. Kecskemé-
ten is van már erre példa. A napokban 
indulnak el a Három generációval az 
egészségért című pályázatok hasonló 
tartalommal, hasonló felépítéssel.

Praxisközösség: „tűzoltás” 
helyett betegségmegelőzés

Együtt a betegségek megelőzéséért – képünkön  
a Kecskemét Praxisközösség egyik csoportja

A praxisközösség orvosai
Dr. Bogárdi Mária, dr. Fischer László, dr. Gaszner András, dr. Kara Éva, dr. 
Preiszinger Andrea, dr. Serfőző Katalin, dr. Szentannay Judit, dr. Varga Gábor.

Az egészségügyi kezdeményezés 
az EFOP-1.8.2-17-2017-00031 
azonosító számú „Az alapellátó 
rendszer prevenciós tevékenysé-
gének erősítése praxisközösség 
kialakításával Kecskeméten” című 
projekt keretében valósul meg.

Európai Szociális
Alap

Dr. Gaszner András
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Eddigi egész élete, annak majd 
minden napja a sportról szólt. 
Sportcsaládba született, és azu
tán ő maga is testnevelő tanár és 
edző lett: tanítványai közül 16an 
országos, több mint 60an kor
osztályos válogatottak lettek, NB 
Ies játékosainak számát pedig 
maga sem tudja már. Szerettei 
is követték: korábban gyerme
keinek szorított – mindhárman a 
Testnevelési Egyetemen végeztek 
–, az utóbbi években pedig az 
unokái sikereinek örülhet, akik 
között utánpótlás  és felnőtt 
válogatott is akad egyaránt.

– Közel ötven évig dolgozott Kecs-
kemét sportjáért. 75 éves korában, 
2005-ben azután abbahagyta az 
edzősködést. Miért?

– Abban az időben komoly anyagi 
gondokkal küzdött az egyesületünk, 
szponzoraink közül többen nem tudtak 
támogatni bennünket. Ekkor új tulaj-
donos állt a klub élére, aki viszont már 
mással képzelte el a jövőt. A csapattól 
ezért el kellett köszönnöm, de azért 
nem volt olyan éles a váltás, a Lánchíd 
utcai iskola 9-10 éves kosarasait még 
két évig edzettem. Közben azonban rá-
jöttem, hogy hiába igyekszem a legjobb 
tudásommal segíteni a fejlődésüket, 
hiába kapnak ingyen szerelést, hiába 
szervezzük a meccseket nekik, ha a 
gyerekeknek és persze a szüleiknek a 
kosárlabda csak egy a sok szabadidős 
tevékenység között, ha a fizetős kéz-
műves foglalkozás előrébb való, mint az 
edzés. Be kellett látnom, hogy ez már 
nem az én világom. Azóta tisztes távol-
ból figyelem a kecskeméti kosárlabda 
alakulását, a válogatott csapat háza 
táján történteket. Amíg a térdem en-
gedte, a meccsekre el-eljártam, de csak 
nézőként voltam jelen. Az, hogy a sport-
ágról mit gondolok, egyáltalán mindaz, 
ami a szakmáról a fejemben van, az va-
lahogy nem kellett senkinek, az elmúlt 
években sem edzői, sem sportvezetői 
tapasztalataimra nem tartottak igényt, 
s ezt egy kicsit fájlalom. De ha nem kel-
lek, hát nem kellek, ebből nem csinál-
tam problémát, inkább furcsállottam, 
mert itt-ott azért szerintem elkelt volna 
egy-két jó tanács. 

– Kikkel tart szorosabb 
kapcsolatot?

– Az a társaság, akikkel annak idején 
kezdtem az edzősködést, velem együtt 
öregedett, ők is idősebbek lettek, 
többségük elmúlt 70 éves. Egyre ne-
hezebben mozognak, és sokaknak már 

„nagymami” feladataik vannak, ezért 
találkozásaink az idő teltével ritkultak. 
Persze azért egykori tanítványaim kö-
zül sokan vannak, akik telefonon vagy 
személyesen rendszeresen megkeres-
nek, a heti-kétheti könyvbevásárló út-
jaim során is szinte mindig találkozom 
ismerőssel, ilyenkor jót beszélgetünk, 
örömmel idézzük fel a közös emléke-
inket. A közelebbi barátaimmal immár 
évtizedek óta egy kártyatársaságot al-
kotunk, hétről hétre együtt ultizunk. 
Sajnos, közülük többen már elhunytak, 
bízom abban, hogy a mostani csapat-
tal – két, úgymond „sporton kívüli” ba-
rátom mellett Zoli fiam és testnevelő 
tanár kollégám, Beregszászi Szabolcs 
röplabda mesteredző a tagja – még 
egy ideig együtt fogok játszani!

– Az internet segítségét is igénybe 
veszi kapcsolatai ápolására?

– Megtanultam kezelni a számító-
gépet, de a világhálót nem haszná-
lom, egész egyszerűen nem szeretem. 
Inkább olvasok, azt viszont minden 
nap. Elsősorban sci-fit, fantasyt, jó 
krimiket, meg történelmi témájú kö-
teteket veszek kézbe, de érdekelnek a 

hírességek életrajzai is, például a má-
sodik világháború nagy alakjairól már 
sokat olvastam. Fizikai és szellemi 
kondícióm szinten tartása érdekében 
minden reggel tornászok és rejtvényt 
fejtek. Gyakran tévézek, reggelente és 
esténként szoktam leülni a készülék 
elé. A vitaműsorokat szeretem, meg 
természetesen a sportközvetítéseket. 
Nincs túl sok magyar bajnoki kosár-
meccs, de azokat se nézem mindig 
végig, mert sajnos alig kezdődik el a 
találkozó, én máris a szakember sze-
mével látom a szituációkat, hogy egy-
egy helyzetben miként lehetett volna 
másként, jobban dönteni. Emiatt a 
kosármeccsek általában nem szóra-
koztatnak. Sajnos, azt is látom, hogy a 
nagyreményű magyar játékosok több-
ségénél hiányoznak az alapok, s mivel 
ma már nagy sebesség mellett zajlik 
a játék, a helyzetfelismerésükben 
rögtön kiütközik az alapok hiánya. 
Az meg azután kifejezetten bosszant, 
hogy idegen országok edzői ülnek a 
kispadokon. Hála istennek a férfi NB 
I-ben most néhány fiatal magyar edző 
megjelent, ennek én nagyon örülök!

– Népes családjára is van ideje?
– Három gyermekem, nyolc unokám 

és három dédunokám van, hamarosan 
a negyedik is megszületik. Többségük 
Kecskeméten él, így velük sokat vagyok 
együtt. A születés- és névnapjainkat, 
valamint a karácsonyt és a húsvétot ha-
gyományosan együtt ünnepeljük, azaz 
szinte havonta összejön a nagy család, 
jó dolog találkozni, együtt lenni velük. 
Örömmel látom, hogy mindannyian a 
család fő alapelve – azaz sportolni kell 
egy bizonyos korig és szintig – szerint 
élnek. Annak külön örülök, hogy az 
unokák többsége is korosztályos baj-
nok és válogatott lett, de egyáltalán 
nem fogom fel tragédiának, hogy van 
köztük kevésbé tehetséges vagy épp 
balszerencsés, aki egy baleset vagy egy 
betegség miatt idő előtt a sport abba-
hagyására kényszerült.

– Milyen érzésekkel tekint vissza 
életére, az eltelt 90 évre?

– Elszaladtak az évek felettem, s nem 
nagyon volt arra időm, hogy megálljak, 
mérlegeljek, mert mindig dolgoztam. A 
legnagyobb örömöm és boldogságom 
az, hogy a tanítás és az edzősködés 

sosem volt a terhemre. Nehéz napjaim, 
gyötrelmes perceim természetesen vol-
tak, de összességében mégis azt mond-
hatom: hihetetlen szerencsém volt 
az életben, hogy azzal kereshettem a 
kenyeremet, amit szerettem. Pályafutá-
som alatt egyszer sem jutott az eszem-
be, hogy nekem be KELL mennem ta-
nítani, hogy edzést KELL tartanom. Így 
dolgozhattam 75 éves koromig, és ez 
nagy elégedettséggel tölt el.

– Milyen tervei vannak a következő 
éveire?

– Ó, semmi (nevet – a szerk.). Persze, 
szeretnék még a nyári tokiói olimpián 
induló magyar sportolóknak szurkolni, 
meg szeretném még meglátni a negye-
dik dédunokámat is. Ezek rövid távú 
tervek, de távolabbra már talán nincs is 
értelme gondolni ebben a korban. Arra 
törekszem egyébként, hogy ameny-
nyire csak lehet, idős korom ellenére 
önellátó maradjak. Amikor kérem, a 
gyermekeim mindig segítenek, de nem 
szeretem őket terhelni, hiszen nekik is 
megvannak a maguk feladataik. Ha az 
egészségem ezt egy ideig még enged-
né, az jó lenne! Varga Géza

NÉVJEGY
Adamik Ferenc nyugdíjas testnevelő 
tanár, sportvezető Szolnokon szüle-
tett 1930. március 12-én. Diplomáit a 
Testnevelési Főiskolán szerezte: 1956-
ban tanári, 1965-ben atléta szakedzői, 
1969-ben kosárlabda szakedzői, míg 
1991-ben kosárlabda mesteredző okle-
velet vehetett át. 1956-tól testnevelő ta-
nárként Kecskeméten dolgozott, 1959-
ig a Jókai Mór Általános Iskolában, 
1964-ig a Katona József Gimnázium-
ban, 1980-ig a Bányai Júlia Gimnázium-
ban. A kecskeméti cselgáncs alapítója, 
a helyi versenyszerű kézilabda megala-
pozója volt. 1956-tól atlétaedzőként is 
tevékenykedett, 1961-ig a KTE, 1965-ig 
a Kecskeméti Dózsa versenyzőit készí-
tette föl. Ezt követően több évtizeden át 
sikeres kosárlabdaedző volt. 1965-től a 
Kecskeméti Egyetértés, 1967-től a Kecs-
keméti Dózsa, 1971-től a Kecskeméti 
SC, 1988 után a KSI és a KKC kosárlab-
dacsapatait edzette. Együttesei több al-
kalommal diákolimpiai és korosztályos 
magyar bajnokságot nyertek. A magyar 
utánpótlás-válogatott edzője is volt, 
valamint erőnléti edzőként dolgozott a 
felnőtt válogatott mellett is. A diákok, 
tanárok és edzők nevelésében, a test-
nevelés és a sport területén évtizedeken 
keresztül végzett kimagasló, odaadó és 
eredményes munkáját számos elisme-
réssel jutalmazták: 1993-ban Kemény 
Ferenc-díjat, majd 1994-ben Kecskemét 
Város Sportjáért Díjat, 2019-ben pedig 
Bács-Kiskun Megye Sportjáért Díjat 
kapott. Három alkalommal az év után-
pótlásedzőjévé választották, valamint a 
Magyar Népköztársasági Sportérdemé-
rem ezüst fokozatát, illetve a Magyar 
Köztársaság Arany Érdemkeresztjét is 
átvehette. Az MKOSZ Elnöksége 2010 
márciusában „Magyar Kosárlabdáért” 
Arany Emlékéremmel tüntette ki.

Gyermekeivel, Ivettel, Zoltánnal és Csillával,  
valamint unokahúgaival, Emesével és Ildikóval

ADAMIK FERENC

MI 
VAN 
VELE?

Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

Több évtizeden át sikeres  
kosárlabdaedző volt

Unokáival és 
dédunokáival

Kecskemét felújított főutcáján,  
a Rákóczi út 22. szám alatt  
173 m2-es üzlethelyiség  

utcafronti bejárattal kiadó.

A város főterének közelében,  
133 m2 alapterületű,  
portálos kialakítású  

társasház földszintjén lévő 
üzlethelyiség kiadó. 

Kecskemét főterén  
(Kossuth tér 6–7.)  

374 m2 nagyságú portálos 
kialakítású, jó műszaki állapotú, 
összkomfortos, kiemelten nagy 

forgalmú, frekventált helyen 
található, jól megközelíthető 

üzlethelyiség kiadó.

Különböző típusú vállalkozások 
céljára kiválóan alkalmas.

Az üzlet előzőleg bank céljára volt 
hasznosítva.

ÜZLETHELYISÉGEK KIADÓK. RÉSZLETES 
INFORMÁCIÓ: WWW.KIKFOR.HU

Továbbá a www.kikfor.hu oldalról letölthető 
a pályázati anyag, valamint a beadáshoz 

szükséges formanyomtatványok. ÉRDEKLŐDNI: 06-30/3-717-258

ELŐZETES PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
A KIK-FOR Kft. nyilvános pályázatot hirdet az alábbi, költségala-
pú önkormányzati bérlakások bérleti jogának a megszerzésére:

– 1 db homokbányai bérlakás
– 2 db  Petőfi S. u. 18–20. sz. alatti bérlakás

A pályázat időtartama: 
2020. március 03. napjától  
2020. március 17. napjáig

Érdeklődni 2020. március 03. napjától lehet a 487-522/3-as me-
nüszámon vagy a KIK-FOR Kft. Bérlakáskezelési Részlegén ügyfél-
fogadási időben (kedd: de. 08.00-12.00 óra között és du. 13.00-15.30 
óra között, csütörtök: de. 08.00-12.00 óra között és du. 13.00-17.30 
óra között).
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Körbeutazza a világot egy kecskeméti lány és olasz barátja. Matuszka 
Beáta és Luca Bergamini kéthárom év alatt szeretnék bejárni a Föld 
legtávolibb tájait, útjukról folyamatosan élménybeszámolót külde
nek a Kecskeméti Lapoknak. Beáta aktuális írása egy bizarr, egyben 
nagyon magasztos témát érint: útjuk kambodzsai állomásán tapo
sóaknakereső patkányokat figyelhettek meg. A cikkből kiderül, az 
állatoknak rendkívül fontos szerepük van ezeknek a félelmetes harci 
eszközöknek az eltávolításában, a világ ilyen szempontból legrosz
szabb helyzetben lévő országában.

Kambodzsa a világ körüli utunk 12. 
országa, ahol csupán egy hetet tud-
tunk most tölteni, mert március vé-
gén Japánban kell lennünk, ahol Luca 
akadályfutó versenyére megyünk 
Okinawaba. Választanunk kellett, 
hogy az ország melyik részébe me-
gyünk, Angkor miatt Siem Reapre 
esett a választás.

Angkor a Khmer Királyság fővárosa 
volt 802 és 1432 között, a Thai Király-
ság megerősödése és a támadások mi-
att a fővárost messzebb, Phnompenbe 
helyezték át. Ez a terület az elmúlt 
évszázadokban a feledés homályá-
ba merült és benőtte a dzsungel, a 
20. század elején kezdték el feltárni 
a területet. Ezt sajnos a világháború, 
az indokínai és vietnámi háború ne-
hezítette, a polgárháború és a vörös 
khmerek hatalomátvétele után vi-
szont a kutatóknak el is kellett hagy-
niuk a térséget. 

Az elmúlt évszázad háborúi és a 
több évtizedes polgárháború borzal-
mas nyomot hagytak az országban, 
több millió taposóakna, a „láthatat-
lan gyilkosok” képében. Ezek megta-
lálása és semlegesítése a mai napig 
aktívan folyik, hatalmas összegeket 
felemésztve: egy akna telepítése 3-75 

dollár (~1000-25000 Ft), míg eltávolí-
tása 300-1000 dollár (~95000-310000 
Ft) közötti összegbe kerül. A terv az 
ország teljes aknamentesítése 2025-
ig, bár még mindig milliók bújkálnak 
ártatlan emberek házai mellett a föld 
alatt. A taposóaknák borzalmaira Ang-
kor templomainál is felfigyeltünk: a 
bejáratoknál a túlélők játszanak tra-
dicionális khmer zenét, ezzel gyűjtve 
pénzt az ország többi, aknák miatt 
amputált lakójának, akiknek száma a 
világon itt a legmagasabb. 

2016-tól viszont egy belga civilszer-
vezet segítségével felgyorsultak és 
olcsóbbak lettek az ország megtisz-
títására irányuló törekvések. Afrikai 
óriáspatkányokat idomítanak egy éven 
keresztül, hogy kiszagolják a robbanó-
anyagot, és amint megtalálták őket, 
kaparással jelezzék a helyüket. A pat-
kányok munkája sokkal hatékonyabb, 
mint az aknákat kiszagoló kutyáké, 
több okból is: kisebbek, így biztosan 
nem történik baj a kutatás közben 
(egy gyalogsági aknát 3 kilós súly tud 
beindítani, a patkányok kb 1,5 kilósak), 
illetve kevésbé függnek a gazdájuktól, 
így bárkivel együtt tudnak dolgozni.

Egy teniszpályányi területet 30 perc 
alatt fésülnek át, míg emberi munká-

val, fémdetektorok segítségével ez 4 
napot venne igénybe. Hajnalban kez-
dik a munkát, mert akkor még nincs 
annyira meleg – a patkányok éjszakai 
állatok, így abban a pár órában, amíg 
a napon dolgoznak, napkrémmel ke-
nik őket. 

Bármennyire is hatékonyak, sajnos 
nem dolgozhatnak mindenhol. Erdős 

területeken nem lehet felállítani a 
munkaállomást (egy kifeszített kötél 
segítségével fésülik át a területet), 
illetve olyan helyekre sem tudnak 
menni, ahol banánt vagy mogyorót 
ter mesztenek, mert a jutalomfalatuk 
illata elvonja a figyelmüket a mun-
káról. A biztonság kedvéért, amikor 
egy patkány elkezd kaparni, egy má-

sik patkánnyal is átfésülik a területet, 
hogy megbizonyosodjanak róla, hogy 
nem a jutalomfalat vezérelte a jelzést.

Ezek a hihetetlen szaglású és na-
gyon okos állatok nem csupán a 
taposóaknák megtalálásában nyúj-
tanak hatalmas segítséget, hanem a 
tuberkulózis kiszűrésében is. Ebben 
a betegségben minden évben 9 millió 
ember betegszik meg, amiből 3 milli-
ót nem diagnosztizálnak. A tuberku-
lózisnak évente 1,5 millió áldozata 
van, sokkal több, mint bármilyen más 
fertőző betegségé. Afrikában a bete-
gek 50 százalékát nem szűrik ki, így 
továbbfertőznek, miután hazaküldik 
őket a kórházból. A patkányok segít-
ségével azonban sokkal gyorsabban, 
sokkal több mintát tudnak átvizsgál-
ni, így a továbbfertőzés kockázata is 
csökken.

Sajnos nem csak távoli országok-
ban van jelenleg is aknaveszély, Ma-
gyarországtól pár száz kilométerre, 
Szarajevó határában is találkoztunk 
aknamezőt jelző táblákkal (itt a Nor-
wegian People’s Aid és aknakereső 
kutyák segítik a munkát), de ugyanígy 
Ukrajnában és Törökországban is je-
lentős a számuk, ami 87 százalékban 
a civileket veszélyezteti.

Ha segíteni szeretnénk a munká-
jukat, örökbe is fogadhatjuk az álla-
tokat, ezzel támogatva az egyéves 
tréningek árát és több millió ember 
életét: https://www.apopo.org/en/
adopt

Hogyan tehetik az életünket 

JOBBÁ A PATKÁNYOK?

Ők mutatták be nekünk,  
milyen ügyesek a patkányok

A gyalogsági aknák főként a 
civileket veszélyeztetik
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Kézilabda
Pénteken megkezdte a kézilabda 
NB I/B tavaszi nyitányát a KTE–Pi-
roska Szörp férfi kézilabdacsapata. 
A 12. fordulóban a tabella harmadik 
helyén álló Hatvan volt a második 
helyezett Kecskemét ellenfele. 
Negyven percig partiban voltak a 
vendégek, végül 38–32-es győzel-
met aratott a KTE–Piroska Szörp.

Kézilabda
Vasárnap női kézilabdásaink is ha-
zai terepen játszottak. Az NB I/B 13. 
fordulójában a Kispestet fogadták a 
Messzi István Sportcsarnokban. A 
kiélezett küzdelem 30–30-as dön-
tetlennel végződött. A Kecskemét 
így egy pontot itthon tudott tartani. 
Jelenleg 9 ponttal a 9. helyen állnak 
a bajnokságban.

Jégkorong
Két magabiztos és egy szorosabb 
győzelemmel zárta a KESI Sólymok 
U14-es csapata a 3x3-as jégkorong-
bajnokság szombati, kecskeméti for-
dulóját. Szabó István együttese még 
mindig veretlen a szezonban, így a 
záró fordulók eredményeitől füg-
getlenül már biztos, hogy ott van a 
csapat a sorozat négyes döntőjében.

Birkózás
Február 15-én a Kaposvárhoz közeli 
Somogyjádon rendezték az idei év 
első női válogató versenyét kadet 
korosztályban. A Csepel–Pénzügyőr 
SE Kecskeméti Birkózó Szakosztály 
sportolója, Szabó Szonja küzdelmes 
mérkőzéseken vívta ki a győzelmét 
61 kg-ban. Tóth Zsanett szintén jó 
formában birkózva lett bronzérmes 
49 kg-ban.

KISHÍREK

Birkózókkal bővül 
a sportiskola
Új taggal bővül a Kecskeméti Sportiskola sportközössége. A KESI meglévő 10 sportága 
mellett 2020ban elindítja a birkózó szakágat is. Az új nevén Csepel–Pénzügyőr SE Kecs
keméti Birkózó Szakosztály átalakulását követően kezdeti lépésként a 6–10 éves korú 
sportolókból álló csoport integrálódik be az önkormányzati tulajdonú sportszervezetbe. 

Ivkovicné Béres Tímea, a Kecskeméti Junior Sport 
Nonprofit Kft. ügyvezetője elmondta: – Számunk-
ra öröm és egyben kihívás a bővülés. Örülünk, 
hogy újabb gyerekek sportolhatnak a KESI keretei 
között, de egyben fontos feladatunk is a sporto-
lási körülményeik menedzselése. A Csepel–Pénz-
ügyőr SE szakembereivel részletekbe menően 
egyeztettünk, a célokban partnerekre találtunk és 
bízunk a hosszú távú együttműködésben.

Banó Csaba, a Csepel–Pénzügyőr SE Kecskemé-
ti Birkózó Szakosztály technikai igazgatója közöl-
te: részükről az egyesülés leglényegesebb eleme 
az önkormányzattal való kapcsolatuk mélyítése, 
másrészt a kicsik sportolási, versenyeztetési és 
egyéb lehetőségeinek szélesítése. Az új KESI Bir-
kózó Szakosztály a Csepel–Pénzügyőr SE Kecs-
keméti birkózószakosztály egyfajta fiókklubja 
lenne. Innen lépnek fel a további korosztályokba 
a gyerekek. Az elnök hozzátette, az általuk eddig 

is aktívan végzett helyi toborzás is hatékonyabb 
lehet az ismert, Kecskemét sportéletébe kiválóan 
beágyazott KESI által.

Az érintett 6–10 éves korosztályban a KESI fel-
adata lenne az alapvető birkózó mozgásformák 
megismertetése, megszerettetése, a szükséges 
képességek fejlesztése. – Ezek birtokában, ami-
kor a gyerekek továbblépnek a Csepel–Pénzü-
győrnél működő korcsoportokba, eredményes 
sportolókká válhatnak. A haladók esetében ná-
lunk ez már szépen alakul. Tavaly diákolimpiai és 
magyar bajnoki címeket gyűjtöttünk be, emellett 
az ország harmadik legjobb szabadfogású klubja 
lettünk, aminek a gerincét a kecskeméti utánpót-
láscsoport adta. Ha valaki megnézné tevékeny-
ségünket, mi mindennap ott vagyunk a Könyves 
Kálmán krt. és Kiskőrösi út sarkán található Balla 
József Sportközpontban. Mindenkit várunk szere-
tettel – hangsúlyozta Banó Csaba.

TÖRETLENÜL HALADNAK  
a döntő felé az U14es lányok

Kiváló eredményekről érkezett hír a 
MercedesBenz Kosárlabda Akadémia 
utánpótlásnevelői munkájáról. A 14 
éves korosztályú lányok ismét reme
keltek az országos bajnokság felső
házában. A csapat elsődleges célja a 
döntőbe jutás.

A Mercedes-Benz Gyár Kosárlabda Aka-
démia U14 korosztályú leány csapata 
acélosan menetel az országos bajnokság 
felsőházában. A lányok Halmai Gábor és 
Pogány Vivien szakemberek keze alatt 
pallérozódnak.

A szakemberek célként tűzték ki az or-
szágos döntőbe jutást, és természetesen az 
akadémia küldetése szerint az élsportolók 
kinevelését. Halmai Gábor edző elmondta, 
hogy a társaság kiemelt tehetségekben is 
bővelkedik. Ezt igazolja, hogy a nemzeti 
korosztályos válogatottakba és a képző-
programjaiba is több  játékos meghívást 
kapott. Az U14-ből Tózer Nemes Boglárka, 
Bagi Evelin Lara, Banó Zsófi, Máté-Tóth Esz-
ter, Sinka-Pálinkás Szofi és Viczián Réka két 

korcsoport válogatott kereteit is erősíti or-
szágos szinten.

A szakember hangsúlyozta: – Nagyon jó a 
csapatkohézió, nagy alázattal és munkabírás-
sal dolgoznak a lányok. Mindenki hasznos ré-
sze a csapatnak, az is lehet a legnagyobb erős-
ségünk talán, hogy 12 bevethető játékos van. 
Így egész mérkőzésen kiegyensúlyozott, nagy 
ritmusban tudunk kosárlabdázni, bárki kerül a 
pályára, hozzá tud tenni a mérkőzéshez. 

Az akadémián minden képzési lehetőség 
adott, így bízom benne, hogy a játékosok 
egyéni és csapat-fejlődése töretlen marad, 
és elérjük a kitűzött céljainkat – fogalmazott 
Halmai Gábor.

A legfrissebb eredmények

A február 8–9-ei hétvégén az U14-es együttes 
részt vett a Leány Bajnokság Felsőházi Selej-
tezőjében, és mindhárom mérkőzését maga-
biztosan nyerte:
• Mercedes-KA–Dunaharaszti 100–32
• Mercedes-KA–Kanizsa DKK 112–32
• Mercedes-KA–Kaszások Akadémia 89–63

A hétvégén rendezték a hatodik Univer 24et, a hagyományos, egyna
pos úszóversenyt a Kecskeméti Fürdőben. Az eseményen ismét több 
mint 2000en vettek részt. A megnyitón ezúttal is tiszteletét tette 
háromszoros olimpiai bajnok úszónk, Hosszú Katinka.

Hatodik alkalommal rendezték meg 
Kecskeméten az Univer24 – Az úszás 
ünnepe elnevezésű eseményt. Az 
évek óta telt házas úszófesztiválon 
idén egy nap alatt 2600 gyerek és fel-
nőtt úszott a Kecskeméti Fürdő ver-
senymedencéjében. Az eseményen 
26 iskola csapata szállt vízbe. Velük 
együtt rajtolt az az öt sportoló, akik 
az egynapos úszás szabályai szerint 
24 órán keresztül úsztak a medencé-
ben. Szombat estétől mellettük leg-

alább hatfős váltócsapatok mérték 
össze erejüket 12 órás úszásban. A 
megnyitón Szeberényi Gyula Tamás 
sportért felelős alpolgármester kö-
szönetét fejezte ki az eseményt szer-
vező cégnek, hogy újabb élményeket 
adnak a városnak.

Szenes Márton, a Hírös Sport 
Nonprofit Kft. ügyvezető igazgatója 
elmondta: a rendezvény évről évre 
elviszi egész Magyarországra, sőt 
a határokon túlra is a Kecskeméti 

Fürdő jó hírét. A létesítmény mára 
Magyarország egyik legjobb uszodá-
ja lett.

A megnyitó után szinkronúszó-be-
mutatót láthattak a résztvevők, majd 
11 órától Hosszú Katinka és az első 
úszók is vízbe csobbantak, amivel el-
kezdődött a vasárnap délelőttig tartó 
visszaszámlálás. Hosszú Katinka ötö-
dik alkalommal volt díszvendége az 
eseménynek, idén is pár hosszal ala-
pozta meg az előtte álló évet. 

A 24 órás úszást Demény Attila 
nyerte, aki 63,1 kilométert úszott egy 
nap alatt. A második Lengyel Stella 
lett 55 kilométerrel, míg a harmadik 
Béry Zoltán 50 kilométerrel. A vál-

tóúszást a Vasmacskák csapata nyerte 
45,4 kilométerrel, a Dombfutás Bará-
tai és a Six Men csapata előtt. 

Az iskolák két kategóriában nevez-
tek Kecskemétről és a környező te-
lepülésekről. Az első három legtöbb 
úszót indító iskola alapítványa vásár-
lási utalványban részesült. A legtöbb 
résztvevőt a Kecskeméti Református 
Általános Iskola biztosította. Második 
a Lánchíd Utcai Sport Általános Iskola 
csapata lett, míg a harmadik legtöbb 
nevezés az Arany János Általános Is-
kolából érkezett. A 200 fő alatti in-
tézmények között pedig a Ballószögi 
Kossuth Lajos Általános Iskola győzött 
Szentkirály és Kadafalva előtt.

Ismét Hosszú Katinkával 
rajtolt az Univer 24

TOVÁBBI KÉPEK!
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A legifjabb  
kecskemétiek

Bene Csongor (édesanyja 
neve: Kovács Márta) 
Kecskemét, Füredi Délia 
(Páldeák Éva) Kiskőrös, 
Bohoda Martin (Móré Anita) 
Kerekegyháza, György Hédi 

(Majsai Szilvia) Szalkszentmárton, Végh Lara 
(Sipiczki Fanni) Solt, Bozorádi Barnabás (Vass-
Eysen Ágnes) Kecskemét, Berkes Zoé Andrea 
(Gondi Andrea) Tiszaalpár, Kohan Pálma 
(Harsányi Tímea) Kunszentmiklós, Keresztes 
János (Hammond Judit) Városföld, Zala Flóra 
(Csikai Mónika Erzsébet) Lajosmizse, Nagy 
Ádám Szabolcs (Nagy Judit) Fülöpszállás, Binkl 
Benett (Nyári Debóra) Soltvadkert, Búza-Kiss 
Tamás (Béres Barbara) Ballószög, Nagy Izabella 
(Szöllősi Annamária) Kecskemét, Nagy Jázmin 
Hanna (Tóth Bettina) Kecskemét, Varga Zolta 
(Stadler Beáta) Fülöpszállás, Brandics Nolen 
Tibor (Récze Orsolya) Kecskemét, Patai Nadin 
Kátya (Patai Éva) Kecskemét, Pásztor Szófia 
(Guba Csilla) Kiskunfélegyháza, Dudás Mia 
(Erdősi Vivien) Kecskemét, Kálmán Márk 
Dominik (Sárosi Szandra) Kecskemét, Petrovics 
Bence Márk (Nagy Alexandra Szabrina) 
Árpádhalom, Urbán Zsófi (Tóth Fanni) Orgovány, 
Horváth Joakim Mihály (Nyári Virginia Julianna) 
Kunszentmiklós, Horváth Vencel (Czokán Dóra) 
Üllő, Gulyás Vivien (Koncz Mária) Cegléd, Bahor 
Zoé (Viklám Andrea) Kecskemét, Banó László 
Ákos (Tormási Dóra) Kecskemét, Rostás Péter 
Csaba (Radics Nikolett) Kecskemét, Kocsis 
Tamás Róbert (Farkas Alexandra) Kecskemét, 
Jurecska Zoltán (Ripper Anetta) Polgárdi, Faragó-
Lang Noel (Faragó Andrea) Kecskemét, Rácz 
Leon (Bamberger Lejla) Kecskemét, Kiss Péter 
János (Sutus Henrietta) Ladánybene, Czinege 
Zsombor (Fuszenecker Andrea) Dunaújváros, 
Miklós Attila Máté (Jakab Katinka) Ráckeve, 
Vancsai Zoltán (Tóth Mariann) Ágasegyháza, 
Molnár Zara Emili (Szűcs Judit) Csengőd, 
Sárkány Hanna (Miklós Kitti) Kecskemét, Balázs 
Ákos (Erdélyi Ildikó) Kecskemét, Katona Kenéz 
(Lippai Melinda) Kiskunfélegyháza, Győri Zoltán 
(Kerti Tünde) Cegléd, Nagy Bence Miklós (Lódi 
Ilona) Kecskemét, Sipos Péter (Vízhányó Anett) 
Kecskemét, Lázár Tamás Nimród (Török Evelin) 
Kocsér, Baranyi Csanád Ferenc (Görbe Erika 
Csilla) Kerekegyháza, Boda Veronika (Dajka 
Mónika) Kecskemét, Babecz Dávid (Karsai 
Renáta) Kunszentmárton, Babecz Máté (Karsai 
Renáta) Kunszentmárton, Zombori Kornél 
(Györki Judit) Kecskemét, Bukovszki Dávid 
(Csikai Márta Ilona) Helvécia, Gárdi Szeverin 
(Mozsár Anett) Kecskemét, Béres Krisztián 
Levente (Nagy Éva Erika) Kiskunhalas, Gazdag 
Réka (Dibák Márta) Lajosmizse, Sipos Lukács 
Barnabás (Borbás Lilla Edina) Szabadszállás, 
Orbán Tifani Magdolna (Orbán Magdolna) 
Kecskemét, Gönczi-Nagy Roland (Nagy Vivien) 
Kecskemét, Bálint István Ferenc (Tóth Viktória) 
Városföld, Szórát Luca Dóra (Szalai Anett) 

Budapest 21., Hrubos Lotti (Megyeri Kinga 
Alexandra) Örkény, Pánya Emma Panna (Nagy 
Judit) Kecskemét, Hriazik Maja (Szabó Nikolett) 
Lajosmizse, Szőke Hanna (Molnár Zsófia 
Csenge) Perőcsény, Weltsch Ádám (Kókai 
Eszter) Kecskemét, Dora Marcell (Varga 
Alexandra Xénia) Városföld, Tóth Tibor (Csépe 
Anikó) Nagykőrös, Banó Bence (Ölvödi Vivien) 
Kecskemét, Cserkó István (Kelemen Szandra) 
Kecskemét, Cserkó Bence (Kelemen Szandra) 
Kecskemét, Jancsovics Zora (Kovacsev Beáta) 
Kiskőrös, Abonyi Alíz (Csonka Andrea) Kiskőrös, 
Bandula Izabella (Tóth Renáta) Nyírmada, Farkas 
Milla Eliána (Schneider Dzsenifer) Kecskemét, 
Juhász János (Antal Rita Emese) Kecskemét, 
Szappanos Zsombor (Kósa Ágnes) Kunszállás, 
Rencz Dominik (Viskus Kinga) Dunapataj, Paragi 
Anna Veronika (Várszegi Krisztina) Kecskemét, 
Mészáros Kornél (Piszmán Nikolett) 
Kerekegyháza, Horváth Krisztián (Horváth 
Szandra) Kecskemét, Mészáros Réka (Mészáros 
Orsolya) Tiszakécske, Szücs Dominik József 
(Lukács Mónika) Kunszentmiklós, Sztojka Elena 
Dana (Farkas Fatime Cintia) Tass, Kis Regina 
Rozália (Gondi Erzsébet) Kiskunfélegyháza, Rupa 
Nilla (Bereczki Nikolett Ilona) Kunszentmiklós, 
Kanizsai Abigél (Domokos Edina) Kecskemét, 
Szabó Attila (Bozsik Kitti) Tiszaug, Oláh Kornélia 
(Dorogi Gizella) Kecskemét, Koszó Gergő (Dudás 
Dóra) Kecskemét, Pandur Bence (Sponga 
Mónika Andrea) Fülöpszállás, Kónya Boglárka 
(Bertus Ilona) Jakabszállás, Bosnyák Norbert 
(Kemény Anita) Kecskemét, Szécsi Szintia 
(Körözsi Éva) Kunszentmiklós, Boros Bence 
(Csicsa Marina) Kunadacs, Mócza Amira 
(Korpácsi Melinda Julianna) Kecskemét, Pásztor 
Hanna Viktória (Pásztor Mercédesz) Kecskemét, 
Varga Emma (Méhész Tímea) Kecskemét, Tóth 
Hanna Zoé (Fodor Anett) Kiskunfélegyháza, 
Trecskó Szofi (Katkics Noémi) Kecskemét, Tóth 
Lara (Apró Alexandra Mária) Dabas, Trikkal 
Zsófia (Somogyi Éva) Dabas, Mayer Fruzsina 
(Zsikla Mónika) Soltvadkert, Hegedűs Olivér 
(Sebők Edina) Kecskemét, Szemes László 
(Fekszi Zsanett) Kunszentmiklós, Temmert Lilla 
(Osbáth Enikő) Városföld, Minorics Szofia 
(Rozmán Nelli) Tiszaalpár. 

Halottaink
Gál Lászlóné Pap Mária 1929. 
(Lakitelek), Márkus Imréné Kozma 
Julianna 1946. (Szabadszállás), 
Kádár Mihály 1931. (Tiszaalpár), 
Berente Pálné Laczkó Katalin 
1935. (Kecskemét), Borbély Antal 

1948. (Kecskemét), Kiss Sándor József 1947. 
(Kecskemét), Németh Józsefné Visontai Ilona 
1932. (Kecskemét), Tarjányi Andrásné Szabó 
Ilona 1954. (Tiszaalpár), Vörös Lászlóné Holló 
Ilona 1938. (Kecskemét), Gulyás Zoltán 1961. 
(Kecskemét), Szabó József 1939. (Városföld), 
Kálmán József András 1937. (Kecskemét), Nagy 
Dezsőné Laczi Sára Julianna 1951. (Kecskemét), 
Vörös Jánosné Horváth Sára 1933. (Kecskemét), 
Ágoston János 1926. (Fülöpháza), Berényi 
Jánosné Török Erzsébet 1950. (Kecskemét), 

Korponai Mihály István 1958. (Fülöpháza), 
Buzás István 1953. (Kecskemét), Fakan Attila 
1980. (Kecskemét), Mészáros Józsefné Bubori 
Kis Ilona Klára 1928. (Kecskemét), Mónus 
Ferencné Balog Ilona 1938. (Kecskemét), Szűcs 
Istvánné Dóka Irén 1938. (Kecskemét), Lenorics 
Istvánné Szűcs Rozália 1949. (Kecskemét), 
Szeleczki Józsefné Gábor Magdolna 1951. 
(Kecskemét), Lakos Sándor 1940. (Kecskemét), 
Garaczi Lászlóné Gábor Mária 1931. 
(Kecskemét), Mihálka András 1950. 
(Kecskemét), Bari Ferenc 1932. (Kecskemét), 
Gombár Mihály 1943. (Kecskemét), Radics 
Zsoltné Kállai Mária 1967. (Kecskemét), Skultéti 
Mihály 1960. (Ballószög), Szalkai Szabó Balázs 
1954. (Ballószög), Szilágyi Gábor 1930. 
(Kecskemét), Kucsár Lajos 1940. (Helvécia), 
Tyukász Györgyné Hegedűs Jolán 1932. 
(Tiszaalpár), Beke Józsefné Kökény Sára 1948. 
(Lakitelek), Dobos József 1960. (Kecskemét).

Házasságot 
kötöttek
Csabi Péter és Szénás Éva, 
Hunyadi László és Lőrincz 
Luca Dorottya, Törteli Tibor 

és Muntyán Erika, Dunai Tibor és Lászki Judit, 
Kerepeszki Krisztián János és Kis Judit Anikó, 
Farkas István Bertalan és Somodi Katalin, 
Bukovszki István és Dugár Anna, Verasztó Dániel 
és Szepesi Cintia Erzsébet, Komáromi Viktor 
és Mészáros Míra, Szabó Lénárd és Kovács 
Nikoletta, Tombácz Andor és Urbán-Szabó 
Emilia, Kiss Bálint és Faragó Vivien Brigitta, 
Tarsoly Attila Fábián és Rácz Renáta. 
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Keresztrejtvényünk megfejtői között kisorsolunk 
két négyszemélyes belépőt az Eötvös Cirkusz  
márciusi kecskeméti előadására.

A nyertesek nevét a következő lapszámban közöljük. 

A megfejtéseket március 1-jéig várjuk  
a jatek@hiros.hu e-mail-címre vagy postán  
a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.
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A február 6-ai lapszámunkban megjelent rejtvény megfejtése:

Velő Gabriella / Fejős Jenő / Virágzott az aranyerdő
 A nyertesek kétszemélyes belépőt nyertek  

Fejős Jenő március 7-ei nótaestjére 
Lengyel Julianna (Kecskemét, Akadémia krt…) 
és Hederics István (hederics.istvan@gmail...)

Kérjük a nyerteseket, hogy a 76/570440es telefonszámon 
egyeztessenek időpontot a nyereményük átvételéhez!

Ki ad ja a Kecskeméti Lapok KFT.  
megbízásából a Kecskeméti Televízió  

Nonprofit Kft.
Főszerkesztő: Bán János

Szerkesztő: Vandlik János
SZER KESZ TÕ SÉG ÉS KI ADÓ HI VA TAL:
6000 Kecs ke mét, Szabadság tér 2.

Telefon: 76/570-440  
E-mail: info@hiros.hu

ISSN 0865–3194

NYOMDAI ELŐKÉSZÍTÉS:  
Euro Bioinvest Kft.

NYOMTATÁS:  
Mediaworks Hungary Zrt.,

9021 Győr, Újlak u. 4/a. 
Felelős vezető: Szabady Balázs 

műszaki igazgató. 

Kéz ira to kat nem õr zünk meg  
és nem kül dünk vis  sza. 

Kecskemét központjában, az Arany János utca 8. szám 
alatt lévő polgári ház alagsorában eladó egy kamra, 
egyéb helyiség (volt kazánház) megnevezésű, összesen 
42 nm-es pincerész. 

Kecskemét 
központjában, 
a Rákóczi utca 
20. szám alatt 
lévő polgári ház 
zárt udvarán 
eladó egy 15 
nm alapterületű 
garázs. 

További információ  
a www.kikfor.hu weboldalon,  

az „ELADÓ INGATLANOK”  
menüpont alatt érhető el.

 

 
 

Polgári Temetés 

A legegyszerűbb pár soros elköszönéstől, 
a legkülönlegesebb egyedi igények kielégítéséig. 

Polgári búcsúztatás, Halotti beszéd, 
temetőben, vagy azon kívül. 

Teljes diszkréció. Rövid határidő. 
Telefon: 06 30 428 6006 

bővebb információ: halottibeszed.hu 
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temetőben, vagy azon kívül. 

Teljes diszkréció. Rövid határidő. 
Telefon: 06 30 428 6006 

bővebb információ: halottibeszed.hu 

Polgári Temetés 

A legegyszerűbb pár soros 
elköszönéstől, 

a legkülönlegesebb egyedi 
igények kielégítéséig. 

Teljes diszkréció. 
Rövid határidő. 

Telefon: 
06 30 428 6006
Bővebb információ: 

halottibeszed.hu  
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MOZI
OTTHON MOZI
Kecskemét, Kossuth tér 4.
Isten létezik, és Petrunijának hívják 
(16) 02.20-02.22. 18h
Színes, feliratos, macedón–belga–
francia–horvát–szlovén dráma.
Kémesítve 02.21. 14h
Színes, szinkronizált, amerikai ani-
mációs kalandfilm.
Judy (12) 02.21-02.22. 20h
Színes, angol életrajzi dráma.
Akik maradtak (12) 02.22-02.23. 16h
Színes, magyar filmdráma.
Tőrbe ejtve (12) 02.23-02.25. 18h
Színes, amerikai krimi-vígjáték.
Zárójelentés (12) 02.27-02.29. 18h, 
03.01-03.03. 18h
Színes, magyar filmdráma.
A hegyek szigete (16) 02.28-02.29. 
20h. Színes, feliratos, román–fran-
cia–német–svéd film.
A műsorváltozás jogát fenntartják!

SZÍNHÁZ
CIRÓKA BÁBSZÍNHÁZ
Kecskemét, Budai utca 15.
Keserű Aszú 02.22. 19h
Öt tételből álló Koch borkóstoló, 
hozzá passzoló falatkákkal, valamint 
színházjeggyel 5.500 Ft.

HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS 
KÖZPONT
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.
Neil Simon: Különterem, avagy vágy-
tól asztalig – vígjáték
02.23. 18h
Cirkuszhercegnő 03.01. 15h

KATONA JÓZSEF SZÍNHÁZ
Kecskemét, Katona József tér 5. 
Illatszertár – romantikus komédia
02.23. 15h;03. 04. és 03.06. 19h, 
03.05. 17h
Ballada a 301-es parcella bolondjáról
02. 21-02. 22. 19h
Chicago – musical
02. 28. 19h 
Péter és a farkas – zenés mesejáték
02. 25. 11h és 15h, 02. 27. 15h, 02. 
28. 11h és 15h, 02. 29. 11h; 03.03. 
11h és 15h
Anna Karenina – táncszínházi 
előadás
02.25. 19h
Mutatvány de la Danse – újcirkusz és 
balettszínház
02.26. 13h és 17h
Állami áruház – operett 
03.01. 19h

KELEMEN LÁSZLÓ KAMARASZÍNHÁZ
Kecskemét, Rákóczi út 15.
Liliomfi
02.26. 17h, 02.27-02.29. 19h
Társasjáték New Yorkban – komédia
02.21 19h

Az ember tragédiája „junior” – ifjú-
sági előadás
02.20. és 02.25. 16:30, 03.05. 14h

RUSZT JÓZSEF STÚDIÓSZÍNHÁZ
Kecskemét, Katona József tér 12.
Jelenetek egy házasságból – színmű
02.27. és 02.29. 19h, 03.05. 19h
Amerikai Elektra – tragédia 
02.22. 15h és 02.25. 19h, 03.03. 19h
A pillangók szabadok – romantikus 
vígjáték
03.01. 15h

ZENE
CLUB MIRAGE
Kecskemét, Kápolna u. 3.
Supernem 02.22. 20h
Belépő: 2.500 Ft, a koncert napján 
3.000 Ft.
Badgirls Revolution 02.22. 22h
Wannabe 02.29. 22h

GOOSE BAR CLUB
Kecskemét, Batthyány utca 1–7.
Vanek Andor / Igni 02.21. 22h
RnB Divas vs Pop Queens – Mr. Black 
02.22. 22h
Hekiii X JBOY Premier 02.28. 22h

HÁROM GÚNÁR RENDEZVÉNYHÁZ
Kecskemét, Festő utca 8.
V. Ifjúsági bál 02.28. 18h

HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS 
KÖZPONT 
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.
Zorán – jótékonysági koncert 02.25. 
19h
Kocsis Tibor – akusztikus klubkon-
cert 02.29. 19:30
Belépő: 3.500 Ft, a koncert napján 
4.200 Ft.
Ezerszerelem 03.04. 19h
Koós Réka koncertje, közreműködik 
a Don Lázi Swingtet, vendég: Csonka 
András. Belépő: 3.900 Ft.
Fejős Jenő nótaestje 03.07. 14h és 
19h

KECSKEMÉTI SÖRHÁZ
Kecskemét, Szolnokihegy tanya 168.
Farsangi buli 02.29. 18h
Jelmezversennyel, melynek főnyere-
ménye egy Kecskeméti Sörpakk. A 
belépés ingyenes!

KILELE MUSIC CAFE
Kecskemét, Jókai utca 34.
DoboShock 02.21. 19h
Tatai Tamás dobkurzusát követően 3 
kecskeméti dobos, Vörösmarti Viktor 
(Brains), Sebestyén Péter (Alem da 
Lemda) és Kiss Dániel (Nova Prospect) 
mutatkozik be a hallgatóságnak. 
Belépő: 1.500 Ft.

Huckleberry Guys – lemezbemutató 
koncert 02.22. 21h
Belépő: 1.000 Ft.
Volumefeeder 02.28. 20h
Old Angels 02.29. 21h
Akela – válogatás 30 esztendő dalai-
ból 03.06. 18h
Vendég: Innistrad + Rebel.

NAÉS?
Kecskemét, Kéttemplom köz 9–11.
Bolondos Dallamok / Balen 02.21. 
22h
HAUZ / Géró 02.22. 22h
NU Disco / Corvin 02.28. 22h
Remix Bar / djparádi 02.29. 22h

NEKED SOUL
Kecskemét, Kéttemplom köz 7.
Neked House farsang 02.29. 21h

RED ROCK PUB
Kecskemét, Erkel Ferenc utca 1/a
Ati EDGE and the Shadowbirds / 
rockabilly 02.27. 20h

GYERMEK
BKM KATONA JÓZSEF KÖNYVTÁR
Kecskemét, Piaristák tere 8.
Babahancurka 02.20. és 02.27. 10:15 
és 11h
Mondókázó délelőtt babáknak, ma-
máknak. Jelentkezés: 76/500-550.

BKM KJK HETÉNYEGYHÁZI 
FIÓKKÖNYVTÁR
Hetényegyháza, Posta u. 3.
Mesél a könyvtári maci 02.22. 10h

BKM KJK HUNYADIVÁROSI 
FIÓKKÖNYVTÁR
Kecskemét, Kandó K. u. 14.
Mesélő kockák 02.21. és 02.28. 16h
Babahancurka 02.25. 10h
Angol mondókák, dalok 02.25. 16:30

BKM KJK PETŐFIVÁROSI 
FIÓKKÖNYVTÁR
Kecskemét, Alkony utca 11.
Tavaszváró népszokások 02.21. 14h

BKM KJK SZÉCHENYIVÁROSI 
FIÓKKÖNYVTÁR
Kecskemét, Széchenyi sétány 6.
Babahancurka 02.21. 10h

CIRÓKA BÁBSZÍNHÁZ
Kecskemét, Budai utca 15.
A székely menyecske, meg az 
ördögök
02.23. 10:30
Az égig érő lift
02.24-02.28. 14h, 03.01. 10:30, 
03.02-03.05. 14h
Eddmegleves
02.24-02.28. 10h, 03.02-03.06. 10h

HÍRÖS AGÓRA IFJÚSÁGI OTTHON
Kecskemét, Kossuth tér 4.

Annipanni, mesélj nekem! 02.22. 
9:30
Alkalmi belépő: 1.100 Ft.
Békakirály 02.29. 16h
Tükörtermi családi mesehangver-
seny. Alkalmi belépő: 900 Ft.
Kiugrott a gombóc a fazékból 03.07. 
9:30
Alkalmi belépő: 1.000 Ft.
A Belvárosi Betyárok Zenekar inter-
aktív műsora 03.07. 16h
Belépő gyerekeknek: 1.500 Ft, felnőt-
teknek 2.000 Ft.

HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS 
KÖZPONT 
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.
Zeneovi nagycsoportosoknak 02.25., 
03.03. és 03.10. 17h
Alkalmi jegy: 900 Ft, 4 alkalmas bér-
let 3.000 Ft.
Ringató baba-mama foglalkozás 
02.25.,03.03. és 03.10. 9:30 és 10:15
Alkalmi jegy: 1.000 Ft, 5 alkalmas bér-
let: 4.500 Ft.
Így tedd rá! 1–3 éveseknek 
02.26.,03.04. és 03.11. 10:30
Belépő egy gyermek és egy felnőtt 
részére 1.500 Ft.
Így tedd rá! 2–5 éveseknek 
02.26.,03.04. és 03.11. 17:45
Belépő egy gyermek és egy felnőtt 
részére 1.500 Ft.
Olly és a fogorvos 03.08. 11h
Ismeretterjesztő zenés mesejáték.

KECSKEMÉTI KORAMENTORHÁZ
Kecskemét, Rákóczi utca 32–34.
Ringató 02.21. 9:30 és 10:15
Keddi mesekuckó 02.25. és 03.03. 
9:30
Táncház kicsiknek és nagyoknak 
02.28. 10h

KECSKEMÉTI PAGONY 
Kecskemét, Szabadság tér 2.
Diavetítés (2 éven felülieknek) 02.21. 
17h
Mese, mese játék (3–7 éveseknek) – 
A vajaspánkó 02.22. 10:30

KECSKEMÉTI PLANETÁRIUM
Kecskemét, Lánchíd utca 7.
Játék a fénnyel – lézershow 02.22. 
15h
Csillagmese – igazmese 02.29. 15h

LESKOWSKY 
HANGSZERGYŰJTEMÉNY
Kecskemét, Rákóczi út 15.
Hangolda: zenés foglalkozás kicsik-
nek 03.06. 16h
Hangszerbabusgató 02.26-02.27. és 
03.04-03.05. 10h
Ismerkedés a hangok világával, a 
világ hangszereivel 6 hónapostól 3 
éves korig.
Music with Maria 02.25. és 03.03. 
10h
Maria Bloom angol nyelvű, élő hang-
szeres, kreatív foglalkozása.

LIBRI MALOM
Kecskemét, Korona utca 2. (Malom 3. 
emelet)
Zenés zsizsegés Zsizsivel, a nyakig-
láb zsiráffal 02.22. 16h

KIÁLLÍTÁS
BKM IPARKAMARA
Kecskemét, Árpád krt. 4.
Kovács Réka Éva fotográfus kiállítása 
Megtekinthető 02.28-ig.

HÍRÖS AGÓRA IFJÚSÁGI OTTHON
Kecskemét, Kossuth tér 4.
Katonás Art kiállítás Megtekinthető 
03.05-03.23. között.
A Katona József Gimnázium diákjai-
nak képzőművészeti alkotásai. Meg-
nyitó 03.05. 17h.

HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS 
KÖZPONT 
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.
TOUREX – Idegenforgalmi Szakkiál-
lítás 02.21-02.22. 9h-18h
Gulyás Géza grafikusművész kiállítá-
sa Megtekinthető 02.29-ig.

KÁPOLNA GALÉRIA
Kecskemét, Kápolna utca 13.
IV. Axon Kecskeméti Művésztelep ki-
állítása Megtekinthető 03.06-ig

MAGYAR FOTOGRÁFIAI MÚZEUM
Kecskemét, Katona József tér 12.
Székely Aladár fotográfiái Megte-
kinthető 02.21-03.29. között.

NÉPI IPARMŰVÉSZETI GYŰJTEMÉNY
Kecskemét, Serfőző utca 19.
Használható hagyományok – hímzés 
kiállítás Megtekinthető 02.28-03.10. 
között.

SPORT
BENKÓ ZOLTÁN 
SZABADIDŐKÖZPONT
Kecskemét, Csabay Géza krt. 7.
Fuss egy napot I. – ultrafutás 02.29. 
10h

KECSKEMÉT FŐTÉR
Kecskemét, Kossuth tér (Nulla 
kilométerkő)
7. Farsangi jelmezes Jótifuti Kecske-
méten 02.22. 9:30
Rajt 10:30. Program „Szerpentin fu-
tás”, majd „Palacsinta party”. Nevezé-
si feltétel 10 db palacsinta. 

MINDENMÁS
BKM KATONA JÓZSEF KÖNYVTÁR
Kecskemét, Piaristák tere 8.
Dr. Jakkel Anna előadása 02.20. 14h
Trianon és a magyar közgondolko-
dás – Magyarország külpolitikája a 
Horthy-korszakban 02.20. 17h
Előadó: Zeidler Miklós PhD törté-
nész, egyetemi docens.
Színházi esték a könyvtárban 02.22. 
15h
Vendégek: Bognár Gyöngyvér, Hege-
dűs Zoltán, Kőszegi Ákos színművé-
szek. Beszélgetőtárs: dr. Szentkirályi 
László.
Utazók a könyvtárban 02.27. 17h
Húsvét-szigeti mozaikok – panamai 
kalapok. Előadó: dr. Fenyvesi Csaba 
ügyvéd.

BKM KJK HETÉNYEGYHÁZI 
FIÓKKÖNYVTÁR
Kecskemét, Posta utca 3.
Gyógyító irodalom 02.27. 17h

BKM KJK HUNYADIVÁROSI 
FIÓKKÖNYVTÁR
Kecskemét, Kandó K. u. 14.
Pöttyözön 02.20. 17h
Könyvajánló tini és felnőtt korosztály 
számára.

BKM KJK SZÉCHENYIVÁROSI 
FIÓKKÖNYVTÁR
Kecskemét, Széchenyi sétány 6.
Mi fán terem a nevelőszülőség? 
02.26. 16:30 és 02.28. 10h
Olvasóklub 02.26. 14h
Beszélgetés Disney Consteloe A név 
nélküli lány című könyvéről.
Párkapcsolati energiáink 02.28. 11h

HETÉNYI KÖZTÉR
Kecskemét, Kossuth Lajos utca 83.
Filmes délután 02.25. 14h-16h
Teás kézműves foglalkozás 02.27. 
14h-16h

HÍRÖS AGÓRA IFJÚSÁGI OTTHON
Kecskemét, Kossuth tér 4.
Segítik-e az állatok gyermekünk sze-
mélyiségfejlődését? 03.04. 17h
Dr. Juharos Ágota főorvos, a Kutyával 
Egy Mosolyért Alapítvány titkára. Be-
lépő: 800 Ft.
VIII. Kecskeméti Magvas Nap 03.07. 
10h-14h

HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS 
KÖZPONT 
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.
Ars Poetica – Kemény Dénes előadá-
sa 03.02. 19h
Kőhalmi Zoltán önálló estje 03.03. 
18h és 20:30

HÍRÖS VÁROS TURISZTIKAI 
KÖZPONT
Kecskemét, Rákóczi út 15.
Hírös Kecskemétiek – pódiumbeszél-
getés 02.25. 19h
Vendégek: dr. Gyenes Vilmos, Juszkó 
Anita és Dratsay Ákos.

KATONA JÓZSEF EMLÉKHÁZ
Kecskemét, Katona József utca 5.
A kecskeméti zeneiskola működése 
1950-től, az államosítástól napjain-
kig 02.28. 14h

KECSKEMÉTI KORAMENTORHÁZ
Kecskemét, Rákóczi utca 32–34.
Hogyan válasszunk óvodát? 02.27. 
10h
Mentorklub, beszélgetés Dajka Zsófi 
szupermentorral.

KECSKEMÉTI PLANETÁRIUM
Kecskemét, Lánchíd utca 7.
Új ablak a csillagászatban – gravitá-
ciós hullámok 02.22. 16h
Előadó: Szűcs László szakelőadó.
Bolygók, csillagok, világegyetem 
02.29. 16h
Előadó: Kovács Zoltán csillagász.

NJE PEDAGÓGUSKÉPZŐ KAR
Kecskemét, Kaszap utca 6–14.
Czakó Alexandra Kalandok Bazsaré-
ten könyvbemutató 02.26. 16h

VEYRON EBÉDLŐ ÉS 
RENDEZVÉNYHÁZ
Kecskemét, Horog utca 9.
Kiégés helyett éld meg az életed! 
03.07. 9h-11:30
Ingyenes Workshop Schonerné 
Emődi Edit vezetésével. Jelentke-
zés a csak.kecskemet@gmail.com 
e-mail-címen.

VOLT KAMARASZÍNHÁZ
Kecskemét, Erkel utca 1.
Csipkefa moldvai táncház 02.28. 
20:30
Támogatói belépő: 300 Ft.

PROGRAMAJÁNLÓ  FEBRUÁR 20. – MÁRCIUS 5.
TOVÁBBI PROGRAMOK!

TURISZTIKAI  KÖZPONT

Szeretettel várjuk a „HÍRÖS KECSKEMÉTIEK” című sorozatunk következő 
pódiumbeszélgetésére, Kecskeméten, a Hírös Város Turisztikai Központban 

(Kecskemét, Rákóczi u. 15.)!

BESZÉLGETŐPARTNER:  KRISKÓ JÁNOS

DR.GYENES 
VILMOS

gyermekkardiológus 
főorvos,

EEM Elismerő oklevele,
Dévai Szent Ferenc 

Alapítvány Díszoklevele

fuvolaművész,  
a Kecskeméti Kodály 

Zeneművészeti 
Szakgimnázium és a 

Vienna Konzervatórium 
Budapest fuvolatanára

DRATSAY ÁKOS

a Four Points by 
Sheraton Hotel 

igazgatója,
Magyar Szállodák és 
Éttermek Szövetsége 

Dél-alföldi régióvezető

JUSZKÓ ANITA
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Hangulatos mécsesekkel 
díszített, kifogástalanul 
terített asztalok sorakoztak 
a Széchenyi István Idegen
forgalmi és Vendéglátóipari 
Szakközépiskola múlt péntek 
esti bálján.

A rendezvényen a diákok szülei, 
hozzátartozói és az iskola támo-
gatói mellett kecskeméti vendég-
látóipari egységek és hotelek tu-
lajdonosai is tiszteletüket tették.

A bál bevétele az iskola ala-
pítványához került, melyből a 
tanulók szakmai előrehaladását 
támogatják. Az intézmény diák-
jai ugyanis rendszeresen részt 
vesznek országos és külföldi 
versenyeken.

Valentinnapon báloztak a vendéglátósok

a Kiskunsági Nemzeti Park
A Kiskunsági Nemzeti Park 
szakemberei három vadkamerát 
helyeztek ki a Kolontónál és a 
Tőserdőben, hogy vadmacskák 
jelenlétére adjanak bizonyítékot. 
A kamerákat olyan élőhelyekre 
tették ki, ahol potenciálisan 
előfordulhat ez a kisméretű, 
fokozottan védett ragadozó.

Az országban már több helyen is si-
került kimutatni vadmacskák jelen-
létét vadkamera segítségével, illetve 
szőrmintákat is tudtak így gyűjteni. A 

vadmacska könnyen összekeverhető a cirmos 
házi macskával. A külső morfológiai jegyek sem 
mindig adnak biztos eredményt. A szőrmin-
tából genetikai vizsgálattal egyértelmű ered-
ményt lehet kapni, de az elpusztult egyedek 
testhossz-bélhossz aránya is egy olyan morfo-
lógiai bélyeg, amely alapján biztosan beazono-
sítható, vadmacska-e az adott példány.

A kihelyezett kamerákat néhány hétig nem 
bolygatják, kíváncsian várják, milyen fajo-
kat kapnak lencsevégre, illetve lesz-e köztük 
vadmacska.

A vadmacska fokozottan védett,  
természetvédelmi értéke 250 000 Ft

Fotó: flicker.com

Forrás: Kiskunsági Nem
zeti Park

VADMACSKÁKAT KERES  

700.000 Ft felee jövedelem!
Jelentkezz online még ma! Részletek: inspiracio.hu

Mondd el a barátodnak is! Hálás lesz érte!

Vezető IKT tanácsadót keresünk!
Nagyszerű lehetőség vezetői tapasztalaaal és 

infokommunikációs tudással.

TOVÁBBI KÉPEK!


